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مدیرمنطقه پنج شهرداری قم تاکید کرد :

لزوم ورود دولت برای تأمین 
زیرساخت های جمکران

فرماندارقم تاکید کرد:

ضرورت ساماندهی وضعیت سکنه منطقه دامشهر

مقدس  مسجد  گفت:  قم  شهرداری  پنج  منطقه  مدیر 
جمکران مکانی ملی و فراملی است و طبق آمار بیش از 200 
روز از سال مراسم با حجم زیادی از زائر در آن برگزار می شود 

که حضور این جمعیت عظیم نیازمند امکانات، زیرساخت ها 
و خدمات بیشتر از وضعیت فعلی است که فراهم کردن آن 
نیازمند مساعدت دولت است. زین العابدین قراچورلوی با 
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آیت الله مکارم شیرازی دردیدار دبیر شورای عالی مناطق آزاد: 

بعضی ها خیال می کنند اگر می خواهید اسلامی 
باشید باید محدودیت باشد که اشتباه است 

میتوان کارهای فرهنگی و آزادی های انسانی را در کنار هم جمع کرد
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روابط عمومی سپاه استان قم خبرداد:

پلمب قهوه خانه های متخلف و کافه های مختلط

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید گفت: با سلیقه خوب 
می توان کارهای فرهنگی و آزادی های انسانی را در کنار هم جمع 
کرد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر آیت الله مکارم شیرازی، 

این مرجع تقلید در دیدار با سعید محمد مشاور رئیس جمهور و دبیر 
شورای عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی با اشاره 
به پیوستگی جمهوریت و اسلامیت، افزود: نباید فراموش کنیم که 

  

موضوع  در  گفت:  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
هدف رفت آب در بوستان ها و فضای سبز، دستورالعملی به پیمانکاران ابلاغ و 
جریمه های سنگینی برای آنان در این خصوص در نظر گرفته شده است. پیام 
جوادیان با اشاره به اینکه کشورمان به ویژه شهر قم امسال با بحران کم آبی 
مواجه است، اظهار کرد: گذر از این وضعیت بحرانی نیازمند اتخاذ تدابیری 
برای مصرف بهینه منابع محدود آبی است و در سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری قم با حساسیت روی این موضوع در حال کار هستیم.وی برگزاری 

مدیر منطقه دامشهر قم به فعالان و دوست داران حیوانات اطمینان داد که 
جهت  و  نشده  معدوم  منطقه،  این  سطح  از  شده  جمع آوری  ولگرد  سگ های 
نگهداری به سایت مخصوص البرز منتقل می شوند.  "ناصر رعیت پور" با اشاره 
به نگرانی برخی فعالان حقوق حیوانات در خصوص طرح جمع آوری سگ های 
ولگرد در سطح منطقه دامشهر و انتشار کلیپی از حضور تعدادی از زنان حامیان 
های  سگ  گیری  زنده  و  آوری  جمع  طرح  با  همزمان  منطقه،  این  در  حیوانات 
مزاحم و ولگرد گفت: این افراد در قالب این حضور درخواست نگهداری از این 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم:
پیمانکاران برای هدررفت آب دربوستان ها جریمه می شوند

مدیر منطقه دامشهر قم :
سگ های ولگرد دامشهر به سایت البرز منتقل می شوند
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آسیب شناسی »کنکور«
وقتی به حوزه های کنکور می روید، پدران و مادرانی را 
می بینید که در اطراف حوزه با آشوبی در دل، چشم به راه 
امتحان فرزنداشان هستند.عده ای دست به دعا، عده ای 

مضطرب و عده ای نیز در گوشه ای منتظرند.
کنکور از قضا به خودی خود یک ناعدالتی آموزشی و نیز اقتصادی-اجتماعی است، که 
بطور بارزی خود را نشان داده است. در وهله اول ناعدالتی آموزشی آن بدین گونه است که 
یک دانش آموز ۱۲ سال در مدرسه درس می خواند ولی در نهایت پس تحمل استرسی مزمن 
و بلند مدت پیش از کنکور، در جلسه آزمون نیز با یک استرس سهمگین مواجه می شود که 
خدا میداند بعد ها عامل چه آسیب های روانی و جسمانی از جمله فعال شدن انواع سرطان 
ها خواهد بود)به شخصه داوطلبانی را دیده ام که به دلیل شدت استرس در ماه های آخر، 
دچار ریزش موی سکه ای در سر و صورت شده اند که بعد از کنکور و فروکش استرس دوباره 
به حالت عادی برگشته است(، سپس باید در یک نیم روز ۴ تا ۵ ساعته، بر روی نیمکتی به 
تعیین سرنوشت خود بپردازد ،حالا آن نیم روز چگونه بر وی بگذرد دیگر تعیین کننده آینده 
وی خواهد بود. اما در بُعد اقتصادی-اجتماعی وقتی نظام پرداخت دستمزدها در کشور 
بصورتی نامتعادل در جریان است و چند رشته خاص ۲۰ تا ۳۰ برابر سایر رشته ها، درآمد 
کسب می کنند، طبیعی است که هجومی عمومی به سمت آن رشته های خاص پدیدار شود 
و رقابتی نامتعارف شکل بگیرد تا فضا به سمت موسسات کنکوری،کتاب های گران قیمت و 
سریال تخلفات برود. تخلفات تکنولوژی محور اما، شدید ترین قسمت این ماجرا هستند که 
در سال های اخیر به حوزه های کنکور ورود کرده اند. در حالی که دانش آموز در نقش یک 
قربانی،گرفتار مافیایی می گردد که هرگز دیده نمی شوند و پول هنگفتی از دانش آموزان 
طلب می کنند و در نهایت در جلسه آزمون چنانچه دانش آموز توسط عوامل حوزه شناسایی 

گردد با محرومیتی سنگین مواجه می شود.
اما چاره کار چیست؟

نخسین چاره کار پدید آوردن تعادلی در بازار کار و دستمزد هاست تا از قبح رقابت در رشته 
تجربی کاسته شود، جالب است بدانید که امسال در شهرستان کوهدشت-با داشتن حدود 

۵۳۰۰ داوطلب - تنها کمتر از ۵۰ نفر داوطلب در کنکور رشته ی ریاضی شرکت کرده اند!
دومین کار حذف کنکور است که برای دهه ها تیتر اخبار بوده ولی در عمل اجرا نگردیده 
از کنکور حرکت کنیم که در سایر  به سمت نحوه غربالگری های متفاوت  یعنی  است 
کشور های جهان مرسوم شده اند و در حال اجرا هستند مثلا به جای آزمون سراسری کنکور 
،به سمت آزمون های خُرد تر و دانشگاه محور حرکت کنیم تا دانش آموز با شرایطی مثل 
معدل و آزمون استعداد تحصیلی بتواند در آزمون ورودی یک دانشگاه مورد نظر خود، چند بار 
شرکت کند.بدون شک کنترل پذیری آزمون های خُرد تر، نسبت به وسعت کنکور می تواند 
سالم تر و تکرار پذیر تر باشد.  چاره سوم اما با پیش فرض ادامه کنکور و شرایط فعلی است که 
در این صورت باید به فکر قطع کلیه ارتباطات سیگنالی از حوزه ها با خارج از حوزه در حین 
آزمون بود که از لحاظ فناوری و ارتباطی نیازمند بستر و زیر ساخت هایی است که باید فراهم 
شوند. در نهایت اما کنکور مبدل شده است به دردسری که باید برای آن چاره ای اندیشه شود 

تا نخبگان کشور در کارزار کنکور مغلوب متخلفین نشوند.
 *معلم و دانش آموخته روانشناسی

مسئول جامعه پزشکی قم   

مرکز نفس در قم راه اندازی می شود 
مسئول جامعه پزشکی قم   گفت :مرکز نفس با هدف حمایت های مشاوره ای درمانی و 
فقهی برای پیشگیری از سقط جنین در قم راه اندازی می شود.    چهره نما روز یکشنبه 
دوازدهم تیرماه در حاشیه دومین کارگاه آموزشی نجات فرزندان سقط که در سالن دانشگاه 
علوم پزشکی استان  و با حضور کادر درمان برگزار شد، مسائل شرعی، فقهی و اخلاق پزشکی 
در موضوع سقط جنین را از جمله اهداف برگزاری این کارگاه آموزشی برشمرد. او  همچنین 
از راه اندازی مرکز نفس با هدف پیشگیری و حمایت های مشاوره ای درمانی و فقهی برای 
والدینی که قصد سقط جنین را دارند در آینده نزدیک خبر داد. نَفَس، مخفف عبارت نجات 

فرزندان سقط و یا به عبارتی نجات فرزندان سالم که در خطر سقط هستند است.
 

سخنگوی دولت خبر داد: 

بانک ها باید 10 روزه به مردم وام بدهند 
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در پیامی توییتری نوشت: ۴۸ ساعت پس از تاکید 

رئیس جمهور، آیین نامه  مربوط به تسهیل پرداخت وام ازدواج ابلاغ شد.
بانک ها مکلفند تا ۱۰ روز پس از تکمیل مدارک با اعتبارسنجی، دریافت شحداکثر یک 

سفته یا یک ضامن یا طبق بخشنامه ضمانت وام های خرد، وام ازدواج را پرداخت کنند.
بانک مرکزی به تخلفات احتمالی رسیدگی می کند.
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رییس دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد:

افزایش تست های مثبت کرونا
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم نسبت 
به افزایش میزان مثبت شدن تست های 

کرونا در این استان هشدار داد. 
به گزارش  ندای قم به نقل از روابط 
قم،  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی 
بیان  گفت وگویی  در  مصری  مهدی 
افزایش  شاهد  متاسفانه  داشت: 
هستیم  قم  در  کرونا  مثبت  تست های 
می  تقاضا  همشهریان  از  رو  این  از  و 
کنیم دستورات بهداشتی را رعایت و در 
راستای انجام واکسیناسیون کامل اقدام 

کنند. گفتنی است رویکشنبه ز در قم پنج بیمار با علائم کرونا پذیرش و چهار بیمار 
کرونا مثبت نیز در مراکز درمانی استان بستری شدند؛ در حال حاضر ۱۰ بیمار مبتلا 
به کرونا در قم بستری هستند، همچنین از ۳۰ مورد تست گرفته شده در طی بیست 
و چهار ساعت اخیر جواب ۱۳ مورد آن مثبت بوده است؛ مجموع واکسن تزریق شده 
کرونا در استان قم نیز به یک میلیون و ۸۷۸ هزار و ۸۱ مورد رسید. همچنین دانشگاه 
علوم پزشکی قم در اطلاعیه ای از عموم مردم استان خواسته است در صورت مشاهده 
هرگونه علائم مشکوک به کرونا در ساعت اداری به مراکز منتخب مراجعه نمایید. این 
مراکز عبارت اند از: مرکز امام حسن عسگری)ع( در شهرک امام حسن عسگری، مقابل 
کوچه ۴، جنب مسجد امام حسین)ع(؛ مرکز امام خمینی)ره( در انتهای ۴۵ متری 
صدوق، بلوار شهید کریمی، مقابل خیابان لقمان؛ مرکز پردیس در پردیسان، خیابان 

ایمان، کوچه ۵ و مرکز فرقانی در انتهای شیخ آباد، ۱۶ متری ولی عصر، کوچه ۴۴.

مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم  خبرداد:

جمع آوری کمک های مردمی
 برای زلزله زدگان هرمزگان

مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم از جمع آوری کمک های مردمی برای زلزله 
زدگان استان هرمزگان خبر داد.

محمد رضا بهرامی گفت:با وقوع زلزله در استان هرمزگان و جان باختن تعدادی 
از هموطنان عزیزمان و همچنین مصدوم شدن شمار زیادی از مردم مناطق زلزله 
زده، جمعیت هلال احمر استان قم برای جمع آوری کمک های نقدی همشهریان 
نوع دوست استان اعلام آمادگی می نماید. مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان 
افزود: مردم نوع دوست قم می توانند کمک های بشردوستانه خود را به صورت نقدی 
و از طریق شماره حساب ۹۹۹۹۹ و یا شماره کارت ۶۰۳۷۹۹۷۵۴۴۹۹۹۹۹۹ و یا 
کد دستوری # ۱۱۲ * ۷۳۷ * وهمچنین شماره حساب ۴۱۰۱۰۳۴۷۴۱۹۹۹۹۹۸ 
نزد بانک مرکزی و شماره کارت ۶۳۶۷۹۵۷۰۰۷۰۰۷۰۰۳ نزد بانک مرکزی با شماره 
شبا ir ۷۰۰۱۰۰۰۰۴۱۰۱۰۳۴۷۴۱۹۹۹۹۹۸ واریز نمایند. در پی وقوع زلزله ۱/۶ 
ریشتری روزشنبه  در استان هرمزگان ۵ نفر خود را از دست دادند و ۴۹ نفر هم مجروح 
شدند که از این تعداد ۱۱ نفر در بیمارستان تحت درمان هستند و بقیه مرخص شدند.

توسط حرم مطهر بانوی کرامت انجام می شود؛ 

اجرای پویش »نذر قربانی« به مناسبت
 عید سعید قربان

علاقه مندان به مشارکت در ثواب قربانی عید سعید قربان می توانند در پویش »نذر 
قربانی« حرم مطهر بانوی کرامت شرکت کنند و در توزیع گوشت قربانی در میان نیازمندان 
سهیم شوند.  به گزارش پایگاه خبری آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها، 
پویش »نذر قربانی« با هر توان مالی برای مشارکت در ثواب قربانی در روز عید سعید 
قربان، به همت اداره هدایا و نذورات حرم مطهر بانوی کرامت برگزار می شود. علاقه مندان 
برای مشارکت در این طرح می توانند با مراجعه حضوری به دفاتر هدایا و نذورات حرم 
nazr. مطهر بانوی کرامت، شماره گیری کد #۲۵۱*۷۲۴* ، مراجعه به آدرس اینترنتی
amfm.ir/qorban ، واریز وجه به شماره کارت ۶۲۸۰۲۳۱۲۵۵۰۰۵۰۰۰ و یا شماره 

حساب ۱۲۱ جاری بانک مسکن مبلغ نذر خود را پرداخت کنند.

محمد رضا گراوند*

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس:
محدود کردن حکمرانی به رویکرد 

سیاسی  آسیب  زاست 
رئیس مرکز تحقیقات اســلامی 
مجلــس بــا بیــان اینکــه مفهوم 
حکمرانی بــا همه ابعــاد و اضلاع 
آن بایــد مــورد توجــه قــرار گیرد، 
گفت: محدود کردن موضوع مهم 
حکمرانی به رویکرد سیاسی به ما 
آسیب وارد خواهد کرد.  دکتر عطاء 
الله رفیعی آتانی در نشست گروه 
2حکمرانی اسلامی مرکز تحقیقات 

رئیس جمهور تاکید کرد: 
برخورد قاطع با عوامل افزایش 

بدون منطق قیمت بازار 
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معاون اجرایی نیروی زمینی ارتش:
مرزهای کشور با تجهیزات

 به روزرصد و پایش می شوند 
رئیس جمهــور با بیان این که 
تکمیــل زنجیــره ارزش مــواد 
معدنی جزء اولویت های دولت 
مردمی است، تاکید کرد: دولت 
ثبــات در اقتصــاد و مقابلــه با 
سوداگری را پیگیری می کند.  
آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
در جلســه روز یکشنبه هیأت 
افزایش  بــه ضــرورت  دولــت 

امیــر ســرتیپ شــرفی با اشــاره 
بــه اینکه همــه مرزهای کشــور با 
تجهیــزات بــه روز رصــد و پایــش 
می شــوند، گفــت: رصــد و پایش 
شــبانه روزی نوارهای مرزی کشور 
توسط کارکنان سلحشور مستقر 
در مرزها، ضریــب امنیتی بالایی 
را بــه وجــود آورده و خــواب را از 
چشمان هر دشــمن زبونی ربوده  2

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد:

افزایش تست های مثبت کرونا
دستورات بهداشتی رعایت و برای واکسیناسیون کامل اقدام شود
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حرف مخالفان یا عمل مدعیان؛

امید و ناامیدی مردم از کجا می آید؟

 ناراحتی نسبت به وضعیت اقتصادی و ناامیدی نسبت به آینده، یکی از نگرانی های 
مسؤولان است که مدام در سخنرانی ها و مصاحبه های مختلف خود را نشان می دهد. 

اما سوال اینجاست که کلید امیدآفرینی در دست چه کسانی است؟
  اگرچه عوامل متعددی در ناامید کردن مردم نقش دارند اما بی تردید مهم ترین 
و اصلی ترین عامل ناامیدی مردم عملکرد خود کار به دستان است. چون بیش از 
هرچیز، آنچه مردم را به بهبود وضعیت کشور امیدوار می کند »برنامه مسئولین برای 
بهبود وضعیت« است. اگر احساس می شود مردم نگران بهبود وضعیت و ناامید از آینده 

هستند، ریشه مشکل را باید در »برنامه اداره کشور« جُست.
   برای مثال در مورد مواجهه با چالش کاهش فرزندآوری، محسن منصوری، استاندار 
تهران، گفته است: »من فکر می کنم موضوع اصلی در بحث فرزندآوری این است که ما 
خیلی روی خدا حساب نمی کنیم و به وعده های الهی در این زمینه اعتماد نمی کنیم. 
خدا می گوید رزق و معیشت بچه با من است کما اینکه در موارد دیگر نیز خدا وعده 
داده و این وعده را محقق می کند« این در حالی است که مردم توقع دارند این سخنان 
را پیش نماز مسجد محل بزند و مدیر اجرایی »برنامه دولت برای مشوق های فرزندآوری« 

را »اعلام« کند.
   چند روز پیش، شرکت راه آهن طی اطلاعیه ای از حذف واگن های با عمر بالای ۴۸ 
سال که شرکت ها اقدام مؤثری برای بازسازی آنها نکرده اند خبر داد و رستم قاسمی، 
وزیر راه و شهرسازی، از آن انتقاد کرد. اگرچه هم توجه مدیرعامل راه آهن برای حفظ 
ایمنی قطارهای با عمر بالا و هم توجه وزیر به بیکار نشدن بخشی از پرسنل قابل تقدیر 
است اما پرسش این است که تا کی قرار است ناوگان حمل و نقل ریلی با تعمیر و 
بازسازی جلو برود. آنچه مردم را امیدوار می کند عزم و برنامه دولت برای رفع تحریم های 

ظالمانه و سرمایه گذاری جدی برای نوسازی همه قطارها است.
   همه می دانیم یکی از منابع ایجاد ناامیدی، شنیدن اخبار پیشرفت های برخی 
کشورهای همسایه و مقایسه آن با وضعیت کشور است. مثلًا وقتی مردم وضعیت 
صادرات ترکیه در زمینه های خودرو تا پوشاک را می بینند و بعد آن را با وضعیت خودرو 
و پوشاک ایران مقایسه می کنند، دچار سرخوردگی و یأس می شوند. مهم ترین راهکار 
برای مواجهه با این یاس و سرخوردگی، نشان دادن عزم و اراده دولت برای کاهش 
تحریم های ظالمانه است تا امکان تجارت و ورود مواد اولیه مهیا شود تا تولید ملی و 

صادرات کشور رونق گیرد.
   مثال دیگر، نگرانی و ناامیدی در مورد مسائل زیست محیطی است. مدام در رسانه 
های رسمی گزارش هایی از کارشناسان محیط زیست و برخی مدیران محلی منتشر 
می شود که نشان می دهد ایران به شدت با بحران فرونشست زمین مواجه است و دامنه 

آن علاوه بر دشت ها به محدوده های شهری هم کشیده شده است.
    ویدیوهایی از فرونشست زمین در مناطقی از اصفهان و برخی شهرهای دیگر دست 
به دست می شود. همچنین تقریباً همه حوزه های آبی کشور درگیر بحران فرونشست 
هستند و به گفته محمد درویش، کارشناس فعال محیط زیستی، تقریبا تمام تالاب ها 
و دریاچه های استان فارس از دست رفته و »بیشترین نشست زمین نیز طبق گزارش 
سال ۱۳۹۵ سازمان زمین شناسی در فاصله بین دشت فسا و جهرم رخ داده که میزان 

آن به ۵۴ سانتیمتر در سال می رسد یعنی چیزی حدود ۱۴۰ برابر حد بحران.«
طبیعتاً این گزارش ها مردم را نگران و ناامید می کند. اما واقعاً چه چیزی می تواند 
مردم را امیدوار کند جز برنامه و اقدام دولت برای آنچه کارشناسان به عنوان راهکارهای 
مواجهه با بحران فرونشست زمین اعلام کرده اند، یعنی: تزریق آب به آبخوان ها برای 
کمک به سفره های زیرزمینی، از بین بردن چاه های غیرمجاز و کاهش و مدیریت 

مصرف آب در بخش کشاورزی و بویژه حذف شیوه های سنتی آبیاری.
   اگرچه رسانه های مخالف همه توان خود را برای ناامید کردن مردم بکار می گیرند، 
اما باور کنیم که سهم آنها ناچیز و بی اهمیت خواهد بود، اگر رویه ها و سازوکارها در 
داخل درست و اصولی باشند. چون ملاک اصلی قضاوت مردم، حرف مخالفان نیست 

بلکه عمل مدعیان است. این دقیقاً آن چیزی است که باعث ناامیدی می شود.
   در همه امور، مهم ترین و اصلی ترین عامل برای امیدآفرینی در جامعه، »برنامه 
دولت« برای بهبود وضعیت است. و البته در درجه دوم و در گام بعد، بر رسانه هاست که 

برنامه ها را معرفی و به گفتگوی ملی کارشناسان بگذارند.
  مشکلات به دلایل مختلف، کمتر یا بیشتر، همیشه وجود دارند اما اگر ناامیدی در 
جامعه زیاد شده است، علت را نه در زیاد بودن تبلیغات مخالفان، بلکه در برنامه خوب 

نداشتن مدیران باید دید.
 جامعه شناس

آیت الله مکارم شیرازی دردیدار دبیر شورای عالی مناطق آزاد: 

بعضی ها خیال می کنند اگر می خواهید اسلامی 
باشید باید محدودیت باشد که اشتباه است 

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید گفت: با سلیقه خوب می توان کارهای 
فرهنگی و آزادی های انسانی را در کنار هم جمع کرد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر 
آیت الله مکارم شیرازی، این مرجع تقلید در دیدار با سعید محمد مشاور رئیس جمهور و دبیر 
شورای عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی با اشاره به پیوستگی جمهوریت 
و اسلامیت، افزود: نباید فراموش کنیم که یک بخشِ جمهوری اسلامی، جمهوریت و 
دیگری اسلامیت است. وی ادامه داد: اسلامی یعنی کار فرهنگی؛ بنابراین اگر ما فقط 
بگوییم جمهوری اسلامی باید مسائل اقتصادی را حل کند و مسائل فرهنگی را فراموش 

کنیم معنایش این است که نیمی از شعار جمهوری اسلامی را فراموش کرده باشیم.
 می توان کارهای فرهنگی و آزادی های انسانی را در کنار هم جمع کرد 

آیت الله مکارم شیرازی با اشاره به تلاش سکولارها برای جدا کردن این مقوله ها از هم 
ابراز داشت: بعضی ها خیال می کنند اگر می خواهید اسلامی باشید باید محدودیت 
باشد که اشتباه است؛ زیرا می توان با سلیقه خوب کارهای فرهنگی و آزادی های 
انسانی را کنار هم جمع کرد. وی مانع دیگر را فشار برخی نهادها دانسته و بیان کرد: 
گاهی برخی دستگاه ها بر اثر تندروی یا بر اثر طرز فکر غلط خیال می کنند مناطق آزاد 
با کار فرهنگی نمی سازد که این ها را باید اصلاح کرد و با آموزش فهماند که در مناطق 

آزاد می توان در کنار فعالیت های اقتصادی، فعالیت های فرهنگی نیز در جریان باشد.
 این مرجع تقلید پس از استماع گزارش سعید محمد، گفت: امیدوار شدیم که 
حرف ها، اصلاحات و کارهای تازه ای در مناطق آزاد انجام بشود و بدانید یکی از خیرات 
عمر شما این خواهد بود که بتوانید این کارها را انجام بدهید؛ من هم برای شما دعا 

می کنم که توفیق یابید بتوانید برنامه تان را به صورت صحیح اجرا کنید.
 

 عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس: 

کمیسیون آموزش تخلفات کنکور 1۴01 
را رسیدگی می کند

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی به داوطلبان و خانواده 
های کنکوری سال ۱۴۰۱ قول داد که این کمیسیون سریع و شفاف به تخلفات رخ 

داده در کنکور امسال رسیدگی کرده و در برخورد با متخلفین کوتاهی نخواهد کرد. 
حجت الاسلام احمدحسین فلاحی نماینده مردم همدان در مجلس شورای اسلامی 
در مطلبی در صفحه شخصی توئیترش نوشت: »کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
به داوطلبان و خانواده های محترم این عزیزان قول رسیدگی سریع و شفاف به تخلفات 
رخ داده در کنکور امسال رو می دهد و پس از اثبات، در برخورد با متخلفین کوتاهی 
نخواهد کرد.« این عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات در متن توئیت خود به سخنان 
رئیس سازمان سنجش کشور استناد کرده که گفته است »تاکنون ۷۰ مورد تخلف 

کنکوری شناسایی شده است/ دستگیری عوامل فروش وسایل الکترونیکی تقلب«.
 

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور:

۴٠ درصد پرونده های حقوق کیفری 
مربوط به اراضی کشاورزی است

 معاون قوه قضائیه و رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: بررسی های 
کارشناسی نشان می دهد که ۳۰ تا ۴۰ درصد از پرونده های حقوق کیفری مربوط به 

اراضی کشاورزی فاقد سند ثبتی است. 
حسن بابایی، روز یکشنبه در دیدار با نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز، 
با اشاره به وجود ۱۸ میلیون هکتار اراضی کشاورزی در کشور افزود: باید کشاورزان را 

تشویق به مستندسازی اسناد کشاورزی کنیم.

اخبار

وزیر کشور :

با اتباعی که در طرح شناسایی شرکت 
نکرده اند برخورد قانونی می شود

وزیر کشور با بیان اینکه دو میلیون و ۳۰۰ هزار نفر در طرح شناسایی اتباع خارجی 
مشارکت کردند، گفت: آن دسته از اتباعی که برای ثبت نام در این  طرح اقدام 

نکردند، حضورشان در کشور غیرقانونی است. 
احمد وحیدی روز یکشنبه در نشستی در محل وزارت کشور درباره نرخ مشارکت 
اتباع خارجی در طرح شناسایی اتباع   گفت: طرح شناسایی اتباع خارجی آغاز شده 
و تاکنون ۲ میلیون و ٣٠٠ هزار نفر برای ثبت نام مراجعه کردند و کارت های لازم را 

دریافت کردند اما هنوز برخی از اتباع مراجعه نکردند. 
وزیر کشور افزود: آن دسته از اتباعی که برای ثبت نام در این  طرح اقدام نکردند، 
حضورشان در کشور غیرقانونی است و برابر قوانین اقامت غیرقانونی با این افراد رفتار 

می شود.
ارتباط خوبی  اتباع کشورهای همسایه  با  ایران  اینکه هرچند ملت  بیان  با  وی 
دارند اما باید حضور اتباع در ایران ساماندهی شود، اظهار داشت: اتباعی که در 
این طرح مشارکت کردند و از منظر ما حضورشان شناسایی شده است از خدمات 
بانکی، بیمه ای و ارتباطاتی در ساختار مشخص بهره مند خواهند شد و می توانند 

فعالیت های  خود را در چارچوب قانونی دنبال کنند.
وزیر کشور به کمبود فضای آموزشی برای اتباع مقیم در کشور اشاره کرد  و گفت: 
باید تدبیر کرد که چطور به رفع این مشکل کمک کنیم. دوستان ما در وزارت کار 
می توانند ساز و کاری به عنوان ویزای اشتغال یا ویزای کار برای این افراد مشخص 

کنند و بعد مرحله به مرحله ساماندهی این افراد دنبال خواهد شد.
وزیر کشور در پاسخ به سوالی که آیا هزینه سفر اتباع افغانستانی خارجی به ایران 
با دلار محاسبه می شود، توضیح داد: افغان هایی که به ایران می آیند باید هزینه ویزا 
را طبق قانون عادی کشور بپردازند. برای دوستانی که از افغانستان به ایران می آیند 
بر اساس چارچوب وزارت خارجه و با توجه به اینکه نوع مراجعه آنها چیست ویزای 

مختلفی پیش بینی شده است و اصل هزینه از آنها گرفته می شود.
وحیدی در پاسخ به این سوال که دیده شده هزینه های بین شهری نیز از این اتباع 
به دلار گرفته می شود، تاکید کرد: این امر قابل رسیدگی است و آن  را دنبال خواهیم 

کرد.
وزیر کشور درباره اتباع جا مانده از ثبت نام در طرح شناسایی،گفت: اگر برایمان 
نکردند،  نام  ثبت  در طرح  رو  این  از  و  نبودند  اتباع مطلع  این  که  مشخص شود 

تسهیلات ویژه ای برای ثبت نام این افراد در نظر خواهیم گرفت.
وزیر کشور در پاسخ به سوالی درباره رفتار تند در دفاتر کفالت با اتباع، گفت: اگر 
گزارشی در این خصوص به وزرات کشور ارسال شود با آن برخورد خواهیم کرد. 

برخورد با اتباع در دفاتر کفالت باید با کمال کرامت انجام شود.
 

یک فعال سیاسی اصولگرا :

همه دستگاه ها بدانند وارد جنگ سایبری 
با رژیم صهیونیستی شده ایم 

یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: ما چه توافق بکنیم چه نکنیم، تضاد بین ما و 
اسرائیل جاری خواهد بود. قطعا با آنها مشکل داشته و خواهیم داشت. اگر روزی 
احساس کنیم با اسرائیل مشکل نداریم روز افول جمهوری اسلامی است. پس ما باید 

آماده یک تقابل همه جانبه نرم، نیمه سخت و سخت با اسرائیل باشیم. 
منصور حقیقت پور فعال سیاسی اصولگرا در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال 
که امروز اسرائیل تلاش می کند روابط ما با همسایگانمان دچار تنش شود و حتی 
در آرزوی این است که جنگی راراز این طریق به ما تحمیل کند، آیا این اقدامات به 
دلیل نگرانی از به نتیحه رسیدن مذاکرات است، گفت: به نظر نمی رسد، بلکه یقینا 
اینطور است که اسرائیل در یک اقدام همه جانبه، برای تضعیف ما تلاش می کند، 
اینکه اسرائیل بخواهد ما با همسایگانمان تنش داشته باشیم حتمی است و حتما 
اسرائیلی ها مستقیم و غیرمستقیم در فتنه صدام هم نقش داشتند. اما اینکه برخی 
کشورها مثل آذربایجان بخواهند با ما وارد تنش و درگیری جدی شوند، ممکن نیست، 

این کشورها بیشتر شکلک درمی آورند. 
حقیقت پور افزود: ما منتظر نیستیم اسرائیل با هواپیمای جنگی بیاید، آنها سیستم 
سایبری فولاد خوزستان یا شهرداری تهران را هک می کنند. البته در مقابل آن رفتار، 
جوابشان را هم می گیرند. یکی بزنند چند تا می خورند. این حملات می تواند برای بر 
هم زدن اوضاع و برای عدم توافق باشد، اما به طور کلی جوهره انقلاب اسلامی ایران 

با آن ها در تضاد است.
وی در ادامه گفت: یعنی ما چه توافق بکنیم چه نکنیم، تضاد بین ما و اسرائیل 
جاری خواهد بود. قطعا با آنها مشکل داشته و خواهیم داشت. اگر روزی احساس 
کنیم با اسرائیل مشکل نداریم روز افول جمهوری اسلامی است. پس ما باید آماده 
یک تقابل همه جانبه نرم، نیمه سخت و سخت با اسرائیل باشیم. باید از ابزارهای 
فراوانی که خداوند به ما داده استفاده کنیم. رهبر انقلاب، تاریخی را برای سقوط 

اسرائیل اعلام کرده و باید تلاش کنیم تا آن تاریخ این کار تحقق پیدا کند.
حقیقت پور در پاسخ به این سوال که برای جلوگیری از اقداماتی که اسرائیل علیه 
ما انجام می دهد، ایران باید چه رفتاری را در پیش بگیرد، گفت: ما باید قابلیت های 
علمی و سیاسی خودمان را بالا ببریم. امروز تمام واحدها اعم از تولیدی و خدماتی 
باید بدانند ما وارد جنگ سایبری با اسرائیل شده ایم. تمام دستگاه ها باید روی بحث 
امنیت سایبری خود کار کنند. سازمان پدافند غیرعامل ما نباید از این قضیه بگذرد. 
می خواهد آموزش یا دستورالعمل بدهد باید این کار را انجام دهد. جمهوری اسلامی 
ایران باید این کار را مدیریت و مهار کند. ضمن اینکه مراقبت های خودمان در بخش 
سایبری را بالا می بریم، در ابعاد پدافندی هم باید بتوانیم جواب محکمی به اسرائیل 

بدهیم.
حقیقت پور در پاسخ به این سوال که نفع اسرائیل از این رفتارها در قبال ایران 
چیست، گفت: نفع اسرائیل از این رفتارها، تضعیف جمهوری اسلامی است وقتی 
پمپ بنزین های ما را می زنند و مردم نمی توانند بنزین بزنند، مردم ناراضی می شوند 
و اسراییل روی این ها جساب کرده است. البته باید کینه هایی که در دل مردم علیه 
اسرائیل است، باز کنیم. باید توانمندی های نیروهای امنیتی، نیروی قدس و سپاه را 

بالا ببریم که بتوانند جواب های دندان شکن و به موقع به این نااهلان بدهند.

معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری :

دانشگاه ها تولید دانش بنیان را آغاز کنند
معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری با بیان اینکه تولید دانش بنیان را دانشگاه ها 

آغاز می کنند، گفت: باید جهت گیری تازه ای را در حوزه پژوهش آغاز کنیم.
سورنا ستاری معاون علمی و فناوری از ساختمان رویش پارک علم و فناوری تربیت 
مدرس و دستاوردهای ایران ساخت شرکت های دانش بنیان و خلاق آن رونمایی کرد.
ستاری در این مراسم با اشاره به رویکرد تحول آفرین و تازه ای که در پژوهش و 
دانشگاه ایجاد شده است، گفت: باید جهت گیری تازه ای را در حوزه پژوهش آغاز 
کنیم و روندی که مبنی بر سرمایه گذاری بخش خصوصی در پژوهش است را توسعه 

دهیم.
وی گفت: پارک های علم و فناوری بستری مناسبی برای توسعه سرمایه گذاری در 
پژوهش هستند. شرکت های دانش بنیان با ایجاد واحدهای تحقیق و توسعه، ایجاد 
آزمایشگاه ها، اتاق های تمیز و بخش های تولیدی در این پارک های علم و فناوری، 
زمینه ساز ارتباط میان صنعت و دانشگاه می شوند. مهم این است که بستر لازم برای 
فعالیت این مجموعه ها و فضای لازم برای سرمایه گذاری بخش خصوصی ایجاد 
شود. معاون علمی و فناوری رئیس جمهور با بیان این که دانشگاه می تواند از ارزش 
افزوده و سهام شرکت های مستقر در پارک های علم و فناوری منتفع شود، بیان کرد: 
این ارزش افزوده از طریق فروش پتنت، مشارکت در تولید محصولات دانش بنیان و 

توسعه شرکت های دانش بنیان و خلاق محقق می شود.
رئیس بنیاد ملی نخبگان، قانون جهش تولید دانش بنیان را آینده ساز و توسعه 
دهنده زیست بوم فناوری و نوآوری دانست و گفت: این قانون تسهیلات و اختیارات 
ویژه ای را در اختیار پارک های علم و فناوری و دانشگاه ها قرار داده است تا از این 

طریق، درآمد دانشگاه ها از مسیر پژوهش و فناوری افزایش پیدا کند.
خواهیم  می  اگر  و  است  نهفته  بحث  همین  در  تحول  اصلی  کلید  افزود:  وی 
دانشگاهی داشته باشیم که در متن جامعه نقش آفرینی کند و نیازی از نیارهای 
جامعه را برطرف سازد، باید در مسیر تولید محصول ایران ساخت به کمک زیرساخت 
هایی که سرمایه گذاری بخش خصوصی در پژوهش را تسهیل می کند، گام برداریم. 

رئیس جمهور با بیان این که تکمیل زنجیره ارزش مواد معدنی جزء اولویت های 
دولت مردمی است، تاکید کرد: دولت ثبات در اقتصاد و مقابله با سوداگری را 

پیگیری می کند. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه روز یکشنبه هیأت دولت به ضرورت 
افزایش تولید نفت و گاز طبیعی برای پاسخ به نیازهای صادراتی خصوصا در 
میادین مشترک تاکید کرد و گفت: میادین مشترک ذخایر ملی کشور است و 
دولت در صیانت از این ذخایر از هیچ تلاشی فروگذار نخواهد کرد. در همین راستا 
خوشبختانه امروز با ابتکار عمل و تلاش های همکاران وزارت نفت، عقب ماندگی ها 

در برداشت از میادین مشترک جبران شده است.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود به بهره برداری از ۲۰۹ طرح 
صنعتی و معدنی همزمان با روز ملی صنعت و معدن اشاره کرد و گفت: تکمیل 
حلقه های زنجیره ارزش مواد معدنی یکی از برنامه های مهم تحولی دولت است. 
در این زمینه برنامه ریزی جدی کرده ایم و لازم است ابعاد این حرکت به کمک 

رسانه ها برای افکار عمومی تبیین شود.
رئیسی ارائه جزئیات طرح های افتتاح شده به مردم را امیدآفرین خواند و از 
مسئولان امر خواست جزئیات این کار بزرگ اعم از تعداد واحدهای فعال شده، 

میزان سرمایه گذاری و اشتغال زایی و نتایج آن را با مردم در میان بگذارند.
تلاش دولت برای ایجاد ثبات در اقتصاد و مقابله با سوداگری محور بعدی 

سخنان رئیس جمهور در این جلسه بود.
با تاکید بر ضرورت صیانت جدی از معیشت و سفره  رئیسی در این زمینه 
مردم، گفت: در کنار سازوکارهایی که برای جبران افزایش قیمت ناشی از اصلاح 
تخصیص یارانه ها در نظر گرفته شده، لازم است دستگاه های نظارتی چه در درون 
و چه خارج از دولت با افزایش قیمت هایی که بر مبنای سوداگری و خارج از 

چارچوب منطق اقتصادی اتفاق افتاده است، برخورد کنند.
رئیس جمهور بر همین اساس وزرای جهاد کشاورزی، صنعت، معدن و تجارت 
و دادگستری را مأمور کرد با بررسی دقیق وضعیت بازار با کارخانه ها، اصناف و 
تولیدکنندگانی که با افزایش بدون منطق قیمت، در راستای بی ثباتی و ایجاد 

تلاطم بازار و اقتصاد گام برداشته اند، برخورد قاطع کنند.
مأموریت به مخبر برای بررسی شبهات کنکور ۱۴0۱

از  یکی  معدنی  مواد  ارزش  زنجیره  حلقه های  تکمیل  گفت:  رئیس جمهور 
برنامه های مهم تحولی دولت است. 

 رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به برخی شبهات مطرح 

شده درباره کنکور ۱۴۰۱، گروهی به ریاست معاون اول رئیس جمهور را مأمور 
تحقیق و بررسی دقیق ابعاد این موضوع کرد و گفت: کنکور نقطه اطمینان مردم 
به سازوکارهای سنجش و پذیرش دانشجو در کشور است و نباید اجازه دهیم هیچ 

خدشه ای به این اعتماد وارد شود.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به ابلاغ آیین نامه رتبه بندی معلمان بر لزوم 
اجرای دقیق و ضابطه مند این آیین نامه تأکید و تصریح کرد: منزلت معلمان با 
اجرای قانون رتبه ّبندی صیانت و حقوق آنها تأمین می شود و سطح نظام آموزشی 

نیز ارتقاء می یابد.
 رئیسی افزود: در کنار اجرای رتبه بندی باید به ابعاد دیگر آیین نامه نیز توجه ویژه 
شود تا کسانی جذب آموزش و پرورش شوند که تخصص و صلاحیت لازم را دارند 

و رودربایستی یا اجرای سلیقه ای قانون نباید موجب تضییع حقوق افراد شود.
اعتراضات  بررسی  در  تسریع  خود  سخنان  پایانی  بخش  در  جمهور  رئیس 
جاماندگان از دریافت یارانه را با توجه به نزدیکی پرداخت سومین مرحله یارانه ها 
پس از اجرای طرح عادلانه سازی یارانه ها، مورد تأکید قرار داد و گفت: بعد از 
۲، ۳ ماه هنوز برخی خانواده ها اعلام می کنند که به رغم داشتن شرایط و اعلام 

اعتراض خود، هنوز یارانه دریافت نکردند.
رئیسی افزود: بررسی اعتراضات باید سرعت پیدا کند تا اگر کسی بدون دلیل 
متقن از دریافت یارانه محروم شده، یارانه اش پرداخت شود و اگر هم براساس 
مستندات واجد شرایط دریافت یارانه نیست به او اعلام شود و تأخیر در این کار 

جایز نیست.

رئیس جمهوردرجلسه هیأت دولت تاکید کرد: 

برخورد قاطع با عوامل افزایش بدون منطق قیمت بازار 
ضرورت صیانت جدی از معیشت و سفره مردم 

امیر سرتیپ شرفی با اشاره به اینکه همه مرزهای 
می شوند،  پایش  و  رصد  روز  به  تجهیزات  با  کشور 
گفت: رصد و پایش شبانه روزی نوارهای مرزی کشور 
توسط کارکنان سلحشور مستقر در مرزها، ضریب 
امنیتی بالایی را به وجود آورده و خواب را از چشمان 

هر دشمن زبونی ربوده است.
امیر سرتیپ کیومرث شرفی، معاون اجرایی نیروی 
در  کشور  غرب  منطقه  از  بازدید  در  ارتش  زمینی 
خطوط مرزی نفت شهر و سومار که با حضور امیر 
ارتش  اجرایی  معاون  محمودی،  محمد  سرتیپ 
انجام شد، گفت: کارکنان پایور و وظیفه مستقر در 
مرزهای کشور با وجود گرمای بیش از 5٠ درجه، از 
وضعیت رزمی و روحی مثال زدنی برخوردار هستند و 
با سلحشوری و فداکاری بی نظیر خود خواب راحت را 

از چشمان دشمنان این مرز و بوم ربوده اند.
امیر شرفی با اشاره به رصد و تأمین امنیت مرزها 
توسط کارکنان مستقر در مناطق مرزی، تصریح کرد: 

از  پایش مرزی  ارتش در حوزه  نیروی زمینی  امروز 
دوربین های هوشمند، سامانه های پهپادی و سیستم 
شبکه محور استفاده می کند و هرگونه تهدید احتمالی 

از ورای مرزها لحظه به لحظه رصد می شوند.
امیر سرتیپ شرفی با اشاره به اینکه تمامی مرزهای 
می شوند،  پایش  و  رصد  روزآمد  تجهیزات  با  کشور 
بیان کرد: بی شک بخشی از نمره رضایت فرماندهی 
معظم کل قوا )مدظله العالی( از نیروی زمینی ارتش 
مرهون رصد و پایش شبانه روزی کارکنان مستقر در 
نوارهای مرزی کشور با بهترین و مجهزترین تجهیزات 

است.
به  اشاره  با  ارتش  زمینی  نیروی  اجرایی  معاون 
سطح بالای آموزش کارکنان در مناطق مرزی کشور 
اظهار داشت: زحمات و تلاش های مربیان در مراکز 
آموزشی و معاونت های ستاد نیروی زمینی ارتش، 
نحو  به  مرزی  مناطق  کارکنان  آموزش  در  بی شک 
شایسته ای تبلور یافته است و این مهم را می توان به 

وضوح در عمل و میدان مشاهده کرد.
از  بازدید  ضمن  ادامه  در  شرفی  سرتیپ  امیر 
بیمارستان صحرایی در منطقه چهل زرعی، عنوان 
شهدای  و  جانبازان  قداست  و  حرمت  برای  کرد: 
مداوا  و  بستری  بیمارستان  این  در  که  والامقامی 
شده اند، این بیمارستان به زودی همانند بیمارستان 
صحرایی شهید مخبری در چنانه جنوب غرب کشور 
بازسازی خواهد شد تا به صورت یادمان در معرض 

دید کاروان های راهیان نور قرار بگیرد.
به  اشاره  با  ارتش  زمینی  نیروی  اجرایی  معاون 
وضعیت زیستی مناسب کارکنان در مناطق مرزی 
خاطر نشان کرد: با عنایت به تأکیدات فرماندهی 
نیروی زمینی ارتش در خصوص ارتقای سطح زیست 
بسیار  اقدامات  آنان،  رفاهی  امکانات  و  سربازان 
افزایش  در  که  گرفته  صورت  زمینه  این  در  خوبی 
روحیه سربازان رشید، مؤمن و انقلابی نظام مقدس 

جمهوری اسلامی ایران اثرگذار است.

معاون اجرایی نیروی زمینی ارتش:

مرزهای کشور با تجهیزات به روزرصد و پایش می شوند 

با بیان اینکه حدود چهار  رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
میلیون نفر از مددجویان کمیته امداد و بهزیستی مشمول سهام عدالت می شوند 

اعلام کرد که تا یک ماه آینده فراخوان ثبت نام برای این افراد انجام می شود. 
محمدرضا پور ابراهیمی روز یکشنبه در آیین معارفه مدیرکل کمیته امداد امام 
خمینی)ره( استان کرمان افزود: ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر از افراد زیرپوشش کمیته 
امداد و یک میلیون و ۷۵۰ هزار نفر از بهزیستی مشمول دریافت سهام عدالت هستند 

که دولت مکلف است به این افراد سهام واگذار کند.
وی افزود: منتظر آیین نامه اجرایی این طرح از سوی دولت هستیم و پیش بینی می 
کنیم تا یک ماه آینده فراخوان ثبت نام سهام عدالت انجام شود که در استان کرمان 

نیز بر اساس سهمیه، سهام واگذار می شود.

پورابراهیمی تاکید کرد: بخشی از سهام عدالت متعلق به کمیته امداد است که 
پیشنهاد می دهیم این نهاد هرچه زودتر این مسئولیت را برعهده بگیرد.

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: ۴۰ درصد از سهام 
شرکت ملی مس، سهام عدالت و مربوط به محرومیت است که کمیته امداد باید به 
این موضوع و برای ذینفعان ورود کند. وی با بیان اینکه کمیته امداد تاثیرگذارترین و از 
ارکان خدمت به محرومان است تاکید کرد: در مجموعه مجلس شورای اسلامی و در 
بحث اعتبارات، کمک به مجموعه کمیته امداد امام خمینی)ره( همیشه مورد اقبال 
بوده است.   پور ابراهیمی اظهارداشت: سال گذشته و برای کمک به توانمندسازی 
خانواده ها اعتبار برای ایجاد ۱۲ هزار شغل افراد تحت تکفل این نهاد و افرادی با 

شرایط مشابه در استان اختصاص یافت.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی :

چهار میلیون نفر از مددجویان کمیته امداد و بهزیستی مشمول سهام عدالت می شوند 

امیر عبداللهیان:

توسعه روابط تهران و قاهره به نفع دو ملت است
وزیر امورخارجه کشورمان با بیان اینکه تاکنون 
نداشته ایم،  مصری  طرف  با  مستقیمی  مذاکره 
اظهار داشت: مصر کشور مهمی در جهان اسلام 
است و توسعه روابط بین تهران و قاهره را به نفع دو 

ملت است. 
خارجه  امور  وزیر  امیرعبداللهیان  حسین 
کشورمان مهمترین دستاورهای سفر خود به سوریه 
را تشریح کرد. امیرعبداللهیان گفت: سفر اخیر من 
به سوریه در راستای سفر اخیر بشار اسد به تهران و 
گفت و گو های وی با رییس جمهور کشورمان انجام 
شد.پیشرفت های خوبی در اجرای بخش هایی از 
توافق امضا شده، صورت گرفت  و مقرر شد اجرای 
برخی از موارد را بنده و  وزیر امور خارجه سوریه 
دنبال کنیم.  امیرعبداللهیان تصریح کرد: همچنین 
کوتاه ترین  در  مشترک  کمیسیون های  روسای 

زمان قرار است کمیسیون مشترک اقتصادی دو 
کشور را برگزار کنند. وی عنوان کرد: درخصوص 
موضوعاتی متنوع بیش از دو ساعت با بشار اسد 
گفت وگو داشتیم یکی از ماموریت های مهم ما در 
این مقطع، بررسی مساله احتمال عملیات ویژه 
نظامی ترکیه در بخش هایی از مناطق سوریه است 
که در سفر چند روز پیش به ترکیه این موضوع را 
در دستور کار داشتیم. وزیر امور خارجه بیان کرد: 
تهران تلاش می کند این بحران و مشکلی که میان 
دو کشور وجود دارد از مسیر سیاسی به نتیجه برسد 
و توسل به جنگ را مردود می دانیم. امیرعبداللهیان 
اظهار کرد: ما توافق کردیم همه پرونده های تجاری 
و اقتصادی و پرونده همکاری های گردشگری که 
میان دو کشور موجود است را فعال کنیم. وی افزود: 
امیدوار هستم نتایج این سفر و توافقاتی که انجام 

شد در راستای منافع دو ملت مورد بهره برداری قرار 
گیرد. وزیر امور خارجه در پاسخ به این سوال که 
مذاکرات درباره ایران، اردن و مصر در بغداد گفت: 
ما هنوز مذاکره ای را برای پیشرفت و توسعه روابط به 
طور مستقیم با طرف مصری نداشته ایم اما برخی 
تلاش ها در جریان است که در چارچوب همکاری 
قاهره هم  و  تهران  بین کشورهای اسلامی  های 

روابط شان به حالت طبیعی برگردد.
قاهره  در  اکنون  ما  کرد:  بیان  امیرعبداللهیان 
دفتر حفاظت منافع داریم و متقابلا طرف مقابل 
هم در تهران دفتر حفاظت منافع دارد. توضیح من 
ناظر بر این مساله است که مصر کشور مهمی در 
جهان اسلام است و ما روابط طبیعی و رو به توسعه  
تهران و قاهره را به نفع دو کشور و دو ملت و منطقه 

می دانیم.

امید جهان شاهی*

 مشاور رئیس جمهور در امور اقوام و اقلیت های دینی و مذهبی تاکید کرد: جهاد 
ما جهاد تبیین است و نباید رهبر انقلاب را تنها نگذاریم تا ماجرای عاشورا تکرار نشود 

و از او جلوتر قدم نگذاریم تا ماجرای خوارج احیا نشود. 
ماموستا عبدالسلام کریمی، مشاور رئیس جمهور در امور اقوام و اقلیت های 
دینی و مذهبی عصر امروز در چهارمین کنفرانس حقوق بشر آمریکایی گفت: ما 
در این مراسم جز نقاب برداری چیزی برنخواهیم داشت. در این رهگذر، دولت های 
جمهوریخواه و دموکرات در آمریکا برای ما فرقی ندارد. یکی با ماسک و دیگری بدون 

ماسک می آیند. 
وی ادامه داد: جنایت های آمریکایی را در برابر غیرمسلمان و مسلمانان مشاهده 
کنید و باید برای نسل جوان، این موارد و جنایت های آمریکا آگاهی سازی صورت 

بگیرد. 
مشاور رئیس جمهور در امور اقوام و اقلیت های دینی و مذهبی با بیان اینکه اگر 
آمریکا انجیل را مظهر عشق و دوستی و حقوق بشر می دانید، چیزی جز نقض آن 
رفتار نمی کند، اظهار داشت: اگر در برابر حقوق بشر حرف می زنید و می گویید ما 

به آن عمل می کنیم اما هیچ وقت به آن عمل نکردید. شما در برابر سرخپوستان 
بزرگترین جنایت را انجام دادید و حدود ۲۷ میلیون نفر را کشتید. 

کریمی با بیان اینکه در سال بیش از هزار و هشتصد زنان به علت خشونت جسمی 
و جنسی کشته می شوند، تصریح کرد: در اسلام ما کشتن یک نفر را گناه می دانیم 

اما شما دم از رعایت حقوق بشر می زنید. این حقوق بشر است؟ 
وی افزود: امروز تاریخ تکرار می شود. حضرت علی )ع( در برابر دشمن و حقوق 
مردم ایستاد و قربانی ترور شد و حالا سید علی امروز راه او را ادامه می دهد و در 
برابر ظلم ایستاده و راه او ادامه دارد. تو دروغ می گویی یا ما؟ تو حقوق بشر را رعایت 

می کنی یا ما؟ 
مشاور رئیس جمهور در امور اقوام و اقلیت های دینی و مذهبی با بیان اینکه به 
جز انسان، حیوانات هم و به جز مسلمانان، غیر مسلمانان هم دارای حق و حقوق 

هستند، خاطرنشان کرد: آمریکا تمام راه ابلیس و شیطان بزرگ را می رود. 
به گفته کریمی، جهاد ما جهاد تبیین است و نباید رهبر انقلاب را تنها نگذاریم تا 
ماجرای عاشورا تکرار نشود و از او جلوتر قدم نگذاریم تا ماجرای خوارج احیا نشود.

ماموستا عبدالسلام کریمی: 

نباید رهبر انقلاب را تنها نگذاریم تا ماجرای عاشورا تکرار نشود 
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چرا ایستاده غذا خوردن بد است؟

- گرما در روزهای اخیر در کشور مان افزایش یافته و بنا بر پیش بینی ها این میزان 
دما طی نیمه دوم تیر تا مرداد نواحی مختلف ایران را تحت تأثیر قرار می دهد.

بروز گرما درست مانند آلودگی هوا برای افراد به ویژه گروه های سنی حساس 
و مبتلا به عوارض قلبی و کودکان خطرناک است. بارزترین خطر امواج گرما 
برای سلامت عمومی خطر گرمازدگی است، به ویژه برای کسانی که در محیط 
باز کار می کنند مانند کشاورزان و کارگران ساختمانی؛ اما این تنها خطر امواج 
گرما برای سلامت عمومی نیست. گرمازدگی یک بیماری تهدیدکننده است که 
ممکن است حتی منجر به مرگ افراد شود. ازاین رو، با دکتر سید محسن افخمی، 
پزشک عمومی و متخصص بیماری های داخلی درباره علل و عوارض گرمازدگی 
به گفت وگو پرداختیم. دکتر افخمی در پاسخ به این سوال  می گوید: »بدن ما در 
یک محدوده دمایی خاص توانایی بهترین کارکرد و عملکرد را دارد و چنانچه دمای 
بدن ما از یک حدی کمتر یا بیشتر شود، عملکرد و فرایندهای بدن دچار اختلال 
می شود. دمای طبیعی بدن ۳۷ درجه است و اگر مقدار این دما از ۳۷.۸ درجه 
افزایش پیدا کند، ما می گوییم فرد دچار تب شده است. اگر چنانچه دمای بدن 
به ۴۰ درجه برسد و مکانیزم های بدن نتوانند این دما را کاهش دهند اتفاقاتی در 
بدن رخ می دهد که اصطلاحاً به این اتفاقات گرمازدگی گفته می شود؛ بنابراین، 
گرمازدگی زمانی ایجاد می شود که بدن ما توانایی خود در تنظیم دما را از دست 
می دهد و نمی تواند دمای بدن را در محدوده طبیعی نگه دارد، در این حالت 

گرمازدگی اتفاق می افتد.«
این متخصص بیماری های داخلی  با اشاره به عوامل گرمازدگی می گوید: 
»عوامل محیطی شامل افزایش دمای بدن به دلیل گرمای محیط )همان اتفاقی 
که در روزهای گرم تابستان می افتد(، کار کردن و ورزش در محیط باز و پر رطوبت، 
کم آبی، فقدان جریان هوا، قرار گرفتن در معرض نور خورشید - به ویژه در روزهای 
گرم بین ساعت ۱۰ صبح تا ۴ بعدازظهر، حضور در جمع های گرم و شلوغ مثل 
کنسرت، مهمانی، تئاتر و... از جمله عواملی هستند که منجر به گرمازدگی 

می شود.«
عوارض گرمازدگی در قسمت های مختلف بدن

گرمازدگی عوارض و مشکلات متفاوتی در قسمت های مختلف بدن به جا 
می گذارد: »بالا رفتن دمای بدن، خشکی یا مرطوب شدن پوست، قرمزی یا 
حالت داغی پوست، از بین رفتن مکانیزم های کنترلی و تنظیمی بدن، گرفتگی 
عضلات، بی حالی و ضعف، اختلالات مربوط به سطح هوشیاری، سردرد، بالا 
رفتن ضربان قلب، حالت تهوع و استفراغ و ایجاد علائم توهم، هذیان، کما و حتی 

مرگ می تواند در نتیجه گرمازدگی اتفاق بیفتد.«
خطر سکته گرمایی با گرمازدگی

مرحله  چهار  دارای  تقسیم بندی  یک  در  گرمازدگی  می گوید  دکترافخمی 
است: »مرحله اول، غش گرمایی است که فرد به دلیل دمای بالا، از دست دادن 
رطوبت، کم شدن آب بدن و افت فشارخون دچار بیهوشی می شود. در مرحله 
دوم بدن در پاسخ به بیهوشی و غش گرمایی، مکانیزم های تنظیمی اش فعال 
می شود ولی به دلیل اینکه این مکانیزم ها کافی نیستند فرد نمی تواند شرایط را 
تحمل کند، در نتیجه دچار گُرگرفتگی و گرفتگی عضلات به خصوص در ناحیه پا 
می شود که اصطلاحاً به آن گرما گرفتگی یا گُرگرفتگی می گویند. مرحله سوم، 
گرمازدگی است که فرد از شدت گرما دچار اختلالات عملکرد اندام ها، سردرد، 
تهوع و استفراغ شدید می شود. مرحله چهارم، سکته گرمایی و شدیدترین حالت 
گرمازدگی است و زمانی رخ می دهد که ارگان های حیاتی بدن دچار افت و 
اختلال عملکرد، توهم و التهاب مغز، اختلال عملکرد قلب و زیستی می شود و 

حتی ممکن است فرد جانش را از دست بدهد.«
علائم سکته گرمایی

در شرایطی که فرد دچار سکته گرمایی می شود، عمدتاً برخی علائم خیلی 
واضح هستند: »افزایش دمای بدن بیش از ۴۰ درجه، سرعت ضربان قلب، 
تنفس های سطحی و کم عمق، داغ شدن پوست، سردرد، خستگی، سرگیجه، 
ضعف عضلانی به خصوص در ناحیه اندام تحتانی و پاها، تیره و پررنگ شدن 

ادرار، هذیان، گیجی، کما و حتی مرگ می تواند از علائم سکته گرمایی باشد.«
دکتر افخمی ادامه می دهد: »سکته گرمایی با سکته قلبی و مغزی متفاوت 
است. در سکته قلبی، قلب و در سکته مغزی، مغز آسیب می بیند اما در سکته 

گرمایی به دلیل گرما، بالا رفتن دمای بدن و عدم توانایی های بدن در کنترل 
دما ارگان های حیاتی مثل قلب و مغز آسیب می بینند و عملکردشان را از دست 
می دهند، در این حالت ممکن است فرد جانش را از دست بدهد یا آسیب های 
غیرقابل برگشت در این ارگان ها اتفاق بیفتد؛ به همین دلیل توصیه می کنم 
گرمازدگی را جدی بگیرید زیرا گرمازدگی درمان نشده می تواند به سرعت به مغز، 

قلب، کلیه ها و ماهیچه ها آسیب برساند و منجر به سکته گرمایی شود.«
 خطر گرمازدگی برای کودکان و افراد مسن

هرکسی ممکن است دچار گرمازدگی شود اما برخی افراد بیشتر در معرض 
خطر هستند: »نوزادان و کودکان به خصوص کودکان زیر ۴ سال و افراد مسن 
به خصوص افراد بالای ۶۵ سال بیشتر در معرض گرمازدگی قرار می گیرند چون 
سیستم های کنترل کننده بدن در کودکان و افراد مسن ضعیف عمل می کند 
داروهای  مثل  داروها  از  برخی  مصرف  دلیل  به  مسن  افراد  در  شرایط  این  و 

فشارخون، ادرارآور و آرام بخش بیشتر اتفاق می افتد.«
راهکارهایی برای پیشگیری از گرمازدگی

به گفته این متخصص بیماری  داخلی  برای جلوگیری از گرمازدگی لازم است 
به این نکات توجه شود:

-لباس های نخی، گشاد و رنگ روشن پوشیده شود.
-به منظور جلوگیری از تابش مستقیم نور خورشید از وسایلی مثل چتر، عینک، 
نقاب، ضد آفتاب به خصوص ضد آفتاب های دارای حداقل spf۱۵ استفاده شود. 
-از مصرف الکل، کافئین و نوشیدنی های گازدار خودداری شود زیرا این موارد 

سیستم تنظیم دمای بدن را دچار مشکل می کنند.
-آب زیاد بنوشید و توجه کنید که لزوماً آب خنک مانع از گرمازدگی نمی شود؛ 
حتی آب گرم و مناسب با دمای محیط هم مانع از گرمازدگی می شود زیرا حجم 
در گردش را تأمین می کند و با تبخیر از سطح پوست مقدار زیادی دما از سطح 
بدن خارج می شود. -سعی کنید خنک بمانید و در محیط های سربسته و سایه 
قرار بگیرید. -تا حد امکان در خانه بمانید و سعی کنید زمانی از خانه خارج شوید 
که آفتاب وجود نداشته باشد. -در فصول گرم کمتر کارهای سنگین انجام دهید. 
دکترافخمی توصیه می کند: »مدت زمان قرارگیری در آفتاب را به حداقل برسانید 
و در فصول تابستان به هیچ عنوان داخل خودرویی که شیشه هایش بالا است و در 
معرض آفتاب قرار دارد، نمانید زیرا قرار گرفتن در یک محیط کاملًا بسته و بدون 
تهویه مناسب منجر به گرمازدگی می شود و ممکن است فرد آسیب های خیلی 
سریع و جدی ببینید. همچنین آفتاب به دلیل اشعه اولتراویوله و طول موج های 
ایجاد سرطان های خاص پوستی شامل  باعث  خاصی که دارد ممکن است 
SCC یا BCC در سطح پوست شود؛ درنتیجه باید از قرار گرفتن در معرض این 

اشعه های خودداری کنید و خودتان را کمتر در معرض نور خورشید قرار دهید.«
باوری غلط درباره عرق کردن

تأکید می کند: »اینکه بعضی ها می گویند  پایان  این متخصص داخلی در 
یکی از دلایل تأثیر ورزش بر لاغری تعریق است و با این تصور در ایام تابستان 
پیاده روی می کنند تا با تعریق لاغر شوند، کاملًا غلط است. عرق کردن باعث 
لاغری نمی شود و برای لاغر شدن ورزش مناسب است اما به شرطی که این کار 
در شرایط مناسب با مصرف مایعات فراوان و تحت نظر پزشک متخصص انجام 
شود. دقت کنید ورزش کردن در روزهای گرم تابستان به هیچ وجه باعث لاغری 
نمی شود و عوارض جبران ناپذیری را بر روی کلیه، قلب و مغز از خود به جای 

می گذارد.«

چرا دچار گرمازدگی می شویم؟

متخصص طب سنتی و استاد دانشگاه:خطر سکته گرمایی در تابستان را جدی بگیرید

محبوب ترین نوشیدنی های سم زدای 
تابستانی را بشناسید

نوشیدن آب یکی از ضروری ترین نیازهای بدن ماست اما همین نیاز اولیه و ساده 
نکاتی دارد که رعایت آن به سلامت ما کمک خواهد کرد؛ مثلا میزان آب و دمای 

آن یا چیزهایی که به آب نوشیدنی خود اضافه می کنیم.
نیمی از بدن ما آب است و نوشیدن آن یکی از نیازهای ضروری بدن را تامین 
می کند؛ بسیاری از ما گاهی احساس تشنگی می کنیم و آب می نوشیم؛ آب 
سوخت و ساز بدن را تنظیم می کند و به بدن ما حس نشاط می بخشد. با این حال، 
برخی از افراد ممکن است احساس تشنگی نکنند، چاره این است که باید برای 

نوشیدن آب برنامه ریزی داشته باشند.
دکتر الهام اختری، متخصص طب سنتی و استاد دانشگاه، توصیه کرد آب را یک 
ساعت قبل از غذا و دو ساعت بعد از غذا بنوشیم. با این حساب شش لیوان آب 
در روز خواهیم نوشید. علاوه بر این میزان آب، هر زمان دیگری هم که احساس 
تشنگی کردیم باید آب بنوشیم زیرا بدن ما در روزهای گرم سال و در صورتی که 
فعالیت زیادی داشته باشیم، مثلا هنگام ورزش یا کارهای سختی مانند شاطری 

نانوایی، طبیعتا به آب بیشتری احتیاج دارد.
دکتر لادن گیاهی، متخصص تغذیه نیز گفت: کم آب شدن بدن با علائمی مانند 
سردرد و گرفتگی عضلات همراه خواهد بود زیرا کم شدن آب روی راندمان تمام 
سلول های بدن اثر سو دارد. از دیگر سو و به گفته دکتر گیاهی، برخی میوه جات 
انواع توت، طالبی،  آبرسان هایی مغذی هستند؛  و سبزیجات به خودی خود 
هندوانه، سیب، کاهو، خیار، گوجه فرنگی، کدو، هویج و کرفس از این جمله اند، 
پس هوشمندانه است که سبد غذایی روزانه خود را با برخی از این میوه ها پر کنیم.
 آبمیوه های تازه هم یکی از گزینه های سلامت تامین آب و مواد مغذی بدن 
است؛ با این حال، به دلیل کالری بالای این نوشیدنی ها برخی افراد در مصرف 
آنها احتیاط می کنند. در مقابل برای گواراتر شدن آب، برخی توصیه می کنند که 
از آب های طعمدار استفاده کنیم؛ چیزی که به دتاکس واتر یا آب سم زدا موسوم 

است.
ایده آلی برای کاهش وزن  تابستان ها را زمان  »ان دی تی وی« در گزارشی 
دانست و گفت به دلیل گرما تمایل ما به خوردن غذاهای سنگین کمتر می شود 
و بیشتر عرق می کنیم؛ بنابراین، هیدراته نگه داشتن بدن بسیار ضروری است. 
نوشیدن آبمیوه یکی از کارهای هوس برانگیز در این فصل است اما به دلیل کالری 

بالای آن شاید چندان مناسب نباشد.
گزینه بهتر، آب های سم زداست که مکمل های عالی رژیم غذایی تابستانی 

هستند. محبوب ترین این آب نوش ها یا دتاکس ها لیمو و نعناست.
۱. دتاکس لیمو و نعناع

لیمو پرمصرف ترین میوه در تابستان است و به طور گسترده در خنک کننده های 
تابستانی و نوشیدنی های سنتی در سراسر جهان استفاده می شود. لیمو باعث 
کاهش وزن می شود و همچنین به جوان سازی پوست کمک می کند. چند برگ 
نعناع تازه را به مخلوط آب اضافه کنید. یکی دو برش لیموی تازه نیز در لیوانتان 
بیندازید و یک نوشیدنی سم زدای تازه بنوشید. این دتاکس به طور طبیعی به 
خنک شدن و سلامت دستگاه گوارش کمک می کند، از همه مهمتر اینکه آب 

مورد نیاز بدن را نیز تامین می کند.
2. دتاکس خیار

خیار یک میوه تابستانی و یک مکمل غذایی ضروری در طول فصل است. خیار 
همچنین منبع غنی ویتامین B، پتاسیم و منیزیم است. خاصیت سم زدایی دارد و 
کالری آن کم است. خیار همچنین می تواند به کاهش وزن کمک کند زیرا اشتها را 
کاهش می دهد و سرشار از فیبر سیر کننده است. در فرهنگ غذایی ایرانی ترکیب 
خیار و سکنجبین یک نوشیدنی ضد گرماست اما اگر سکنجبین را به دلیل کالری 
حذف کنید هم یک نوشیدنی معطر و خوشایند خواهید داشت. پس کافی است 

چند برش خیار به لیوان آب خود اضافه کنید و لذت ببرید.

محققان می گویند؛

مصرف زیاد پروتئین در طول رژیم لاغری 
به تغذیه سالم تر کمک می کند

طبق یک مطالعه جدید، خوردن نسبت بیشتری از پروتئین در حین رژیم لاغری 
منجر به انتخاب بهتر مواد غذایی می شود و به جلوگیری از کاهش توده بدون 

چربی بدن کمک می کند.
از  تلفیقی  داده های  تحلیل  و  تجزیه  دیلی،  ساینس  از  نقل  گزارشمهربه  به 
آزمایش های کاهش وزن متعدد انجام شده در دانشگاه راتگرز کارولینای شمالی 
نشان می دهد که افزایش مقدار پروتئین حتی اندک، از ۱۸ درصد غذای دریافتی 

یک فرد به ۲۰ درصد، تأثیر قابل توجهی بر کیفیت انتخاب های غذایی دارد.
»سو شاپسس«، نویسنده این مطالعه و استاد علوم تغذیه، گفت: »تا حدودی 
قابل توجه است که مصرف پروتئین کمی بیشتر در طول رژیم لاغری با مصرف 
بیشتر سبزیجات سبز رنگ و کاهش مصرف غلات تصفیه شده و قند افزودنی 

همراه است.«
علاوه بر این، محققان دریافتند مصرف نسبتاً بالاتر پروتئین مزیت دیگری را برای 
رژیم گیرندگان به همراه دارد: کاهش از دست دادن توده بدون چربی که اغلب با 

کاهش وزن همراه است.
رژیم های کاهش وزن که از محدودیت کالری استفاده می کنند اغلب می توانند 
افراد را به کاهش مصرف غذاهای سالم که حاوی ریزمغذی هایی مانند آهن و روی 
هستند تشویق کنند. به گفته محققان، مصرف سطوح بالاتر پروتئین اغلب با 
نتایج سالم تری همراه است، اما ارتباط بین مصرف پروتئین و کیفیت رژیم غذایی 

به درستی درک نشده است.
داده های بیش از ۲۰۰ مرد و زن شرکت کننده بین ۲۴ تا ۷۵ سال مورد بررسی 
قرار گرفت و شاخص توده بدنی شأن ثبت شد. به شرکت کنندگان توصیه های 
تغذیه ای بر اساس دستورالعمل های آکادمی تغذیه و رژیم غذایی و انجمن دیابت 
آمریکا داده شد. آنها تشویق شدند که ۱۸ درصد از کالری دریافتی خود را به 
پروتئین بدون چربی، مانند مرغ، گوشت قرمز فرآوری نشده، ماهی، حبوبات و 
لبنیات اختصاص دهند و تعادل کالری خود را صرف میوه ها، سبزیجات و غلات 
کامل کنند. آنها از مصرف چربی های اشباع، غلات تصفیه شده، شکر و نمک 

منع شدند.
محققان دریافتند هر دو گروه کم پروتئین و پر پروتئین به میزان یکسان وزن از 

دست دادند؛ حدود پنج درصد از وزن بدن در طول شش ماه.
اما افراد گروهی که پروتئین بالاتری داشتند بهتر می توانستند توده عضلانی 

بدون چربی خود را حفظ کنند.

سلامت

همزمان با گرم شدن هوا تاکید شد؛

1۸ توصیه مهم برای پیشگیری از ابتلا به وبا
همزمان با گرم شدن هوا، بیماری هایی همچون وبا نیز افزایش می یابد که یکی 

از دلایل آن، استفاده از آب های آلوده و ناسالم است.
روزهای گرم سال آغاز شده و عطش افراد به تناسب شدت گرما، افزایش می یابد. 
از همین رو، میزان استفاده از آب برای جلوگیری از خشک شدن بدن، افزایش 
می یابد. شاید همین نکته باعث شود تا برخی افراد بدون توجه به نکات بهداشتی، 
از آب های دم دستی استفاده کنند که احتمال غیر بهداشتی و ناسالم بدون آنها 
وجود دارد. وبا یک بیماری واگیردار عفونی است که فقط در انسان ایجاد می شود. 
التور قدرت همه گیری  التور است که  و  این بیماری شامل دو نوع کلاسیک 
بیشتری دارد. در واقع وبا یک بیماری اسهالی است که توسط نوعی باکتری به نام 

»ویبریوکلرا« ایجاد می شود و از طریق آب یا غذای آلوده منتقل می گردد.
۱۸ توصیه مهم برای پیشگیری از ابتلاء به وبا

۱- همیشه از آب لوله کشی تصفیه شده استفاده کنید و اگر از سلامت آب 
اطمینان ندارید و ناچار به استفاده از آب چاه، تانکرهای غیر کلر زده، چشمه ها و 
قنات ها هستید ابتدا آب را نیم ساعت جوشانده و پس از سرد شدن مصرف کنید 

و یا کلرزنی کنید.
از یخ های قالبی و کارخانه ای غیر بهداشتی استفاده نکنید زیرا در آب   -۲
سایر  یا  و  وبا  میکروب  به  آلودگی  احتمال  آن  عرضه  و  تولید  مراحل  مصرفی، 

میکروب ها وجود دارد.
۳- هنگام سفر، آب و غذای سالم و مطمئن همراه داشته باشید و از نوشیدنی ها و 
غذاهای با بسته بندی مطمئن و بهداشتی استفاده کنید و در رودخانه ها یا آب های 

مشکوک به هیچ عنوان شنا نکنید.
۴- از آشامیدن آب های مشکوک در پارک ها، باغ ها و فضای سبز و از مصرف آب 
آشامیدنی که در منبع های آب کنار خیابان که دارای لیوان مشترک هستند، جدا 

خودداری کنید.
۵- از مصرف مواد غذایی آماده، آب میوه و آب هویج، آب زرشک، معجون، 
فالوده، بستنی های غیرپاستوریزه و غیر کارخانه ای، بلال، ساندویچ، سالاد و دیگر 
مواد خوراکی و نوشیدنی هایی که توسط فروشندگان دوره گرد عرضه می شود جدا 

خودداری کنید.
۶- سبزی ها و صیفی ها را حتماً پیش از مصرف سالم سازی کنید و پس از شست 

و شو و ضدعفونی با محلول های استاندارد آبکشی کرده، مصرف کنید.
۷- هنگام خرید، مواد غذایی و اقلامی نظیر نان که قابل شست و شو و پختن 

مجدد نیستند را در کنار میوه و سبزی ها شسته نشده و گوشت خام قرار ندهید.
۸- تا جای ممکن از غذاهای طبخ شده در منزل استفاده کنید.

۹- از قرار دادن سبزی و میوه های شسته نشده و ضدعفونی نشده در یخچال 
جدا خودداری کنید.

۱۰- قبل از غذا خوردن و دست زدن به مواد غذایی، دست های خود را با آب و 
صابون بشویید.

۱۱- قبل از غذا یا شیر دادن به کودک حتماً دست ها را با آب و صابون بشویید.
۱۲- دست ها را بعد از اجابت مزاج )رفتن به سرویس بهداشتی(، شستن و تمیز 
کردن کودک و بعد از دست زدن به مواد غذایی خام نظیر سبزیجات، گوشت، 

ماهی و مرغ با آب و صابون بشویید.
۱۳- ضمن رعایت بهداشت فردی از شنا کردن در استخرها، رودخانه ها، نهرها و 

یا جوی های آلوده خودداری کنید.
۱۴- از خود درمانی بپرهیزید و توجه داشته باشید که تجویز آنتی بیوتیک 

مناسب باید توسط پزشک صورت بگیرد.
۱۵- بیماری تا چند روز بعد از بهبودی نیز ممکن است قابل انتقال به دیگران 
باشد، پس رعایت موارد بهداشتی توسط بیمار و اطرافیان وی تا چند روز پس از 

بهبود ضروری است.
۱۶- مهم ترین مشکل اساسی در بیماری وبا از دست دادن شدید مایعات و 
الکترولیت های بدن است، بنابراین پیش از رساندن بیمار به پزشک، خوراندن 

مایعات فراوان و محلول ORSبه بیمار الزامی است.
۱۷- با مشاهده هر مورد ابتلاء به اسهال هرچه سریع تر به مراکز بهداشتی و 

درمانی مراجعه کنید.
۱۸- در صورتی که فرد مبتلا به وبا به موقع به پزشک مراجعه کند درمان قطعی 

این بیماری امکان پذیر است.
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مدیرعامل بنیاد هدایت :

امامان جماعت مددکار اجتماعی
 کمیته امداد می شوند

مدیرعامل بنیاد هدایت با اشاره به مشارکت امامان جماعت مساجد در مددکاری 
اجتماعی کمیته امداد امام خمینی)ره( در قالب طرحی موسوم به ۳۱۳ گفت: این 

طرح تجربه موفقی در فرایند برون سپاری وظایف حاکمیت به مساجد است. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل تبلیغات اسلامی قم، حجت  الاسلام سید ناصر میر 
محمدیان در نشست مجازی عملیاتی طرح ۳۱۳ که با هدف تبیین زوایای اجرای این 
طرح برگزار شد، محور قرار گرفتن مساجد در مسیر خدمت رسانی به مردم را از اهداف 
بنیاد هدایت برشمرد و اظهار داشت: برای این منظور خدماتی را حاکمیت ارائه می کند 

که تلاش می کنیم این خدمات را از طریق مساجد به مردم منتقل کنیم.
افزود:  و  دانست  امداد  کمیته  مددکاری  خدمات  را  خدمات  این  از  یکی  وی 
سرکشی هایی که در طرح ۳۱۳ طراحی شده از جمله این خدمات است، دلیل اهمیت 
این کار این است که نخستین و جدی ترین تجربه ای است که در آن حاکمیت خدمات 

خود را از طریق مساجد ارائه می دهد.
میرمحمدیان خاطرنشان کرد: چه بسا ارائه این خدمات در آینده مستلزم حضور 
شخص امام نباشد و مسجد بتواند این خدمات را ارائه کند، کما اینکه هم اکنون نیز 
برخی خدمات توسط همسر امام انجام می شود، مهم این است که این خدمات تحت 
اشراف امام صورت می گیرد. وی بیان داشت: امام باید در مسجد برخی کارها را به 
صورت مستقیم انجام دهد، در برخی از کارها امام جنبه محوری و در برخی از کارها نیز 
صرفا نقش محرک دارد، به طور مثال نماز و کارهایی مانند سرکشی از خانواده در طرح 

۳۱۳ را خودش باید انجام دهد.
مدیرعامل بنیاد هدایت گفت: اهمیت طرح ۳۱۳ در این است که تجربه موفقی در 
فرایند برون سپاری وظایف حاکمیت به مساجد شکل بگیرد و بتوانیم مشکل های آن را 
کشف کنیم و در نهایت خدمات دیگری را به مساجد وصل کنیم.  مشاور رئیس کمیته 
امداد امام نیز به عنوان دومین سخنران این نشست برنامه های کمیته امداد در خصوص 
طرح ۳۱۳ را یادآور شد و گفت: این طرح سبب می شود تا خدمات مؤثر فرهنگی و 
معیشتی به خانواده های تحت پوشش ارائه شود. حجت الاسلام حسن هرمز، رویکرد 
طرح ۳۱۳ را تربیتی دانست و خاطرنشان کرد: این طرح یک طرح خانواده محور 
است، روحانی ما به همراه همسر خود با خانواده های تحت پوشش طرح ارتباط مؤثری 
دارند تا بتوانند با کمک خود خانواده و منابع امدادی و غیر امدادی به شناسایی و 
اولویت بندی مسائل این خانواده ها اقدام کنند. وی تجربه ها و خبرهای خوب از طرح 
۳۱۳ را یادآور شد و گفت: روحانیان نقش بسیار مهمی در تشویق به ازدواج، کاهش 
طلاق و شناسایی استعدادها و افراد نخبه داشته اند، یکی از ویژگی های طرح مذکور 
این است که یک نقطه زنی فرهنگی انجام داده است.   معاون راهبری بنیاد هدایت نیز 
در ادامه با اشاره به اجرای طرح ۳۱۳ در همه استان ها گفت: معاونت تبلیغ حوزه علمیه 
هم در این طرح با کمیته امداد امام خمینی)ره(مشارکت می کند، اگر استانی از وجود 
روحانیان توانمند برخوردار باشد ظرفیت این طرح قابل افزایش است. حجت الاسلام 
امید محلاتی بیان داشت: یک هدف جدی در این طرح همان تحقق اهداف امامت 
است، امام نباید کار خود را در حد نماز و تعظیم شعائر خلاصه کند، باید به خانواده های 
آسیب پذیر توجه داشته باشد که از جمله این ها خانواده های تحت پوشش کمیته امداد 
هستند که نیاز به توجه بیشتری دارند. وی خاطرنشان کرد: امام نباید به مشکل های 
محله بی تفاوت باشد بلکه ظرفیت های محلی و منطقه ای را برای حل مشکل های مردم 
به کارگیری کند، این طرح زمینه ای است تا امامان محله با جدیت بیشتری در راستای 
حل مشکل های محله گام بردارند، البته امام نباید به ارتباط با همین چند خانواده اکتفا 

کند و حل مسائل همه مردم را باید دنبال کند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم خبرداد:

راه اندازی پویش »10 درصد کاهش
 یک تابستان آرامش«  

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم از شهروندان خواست برای عبور از گرمای 
تابستان بدون قطعی آب به پویش »۱۰ درصد کاهش، یک تابستان آرامش« بپیوندند. 

حسن بختیاری  اظهارداشت: افزایش دما در تابستان افزایش مصرف آب در شهر قم 
را به همراه داشته به طوری که در سه ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 

با بیش از ۵/۲ درصد افزایش مواجه بوده است.
وی افزود ::در حال حاضر تقریباً روزانه در قم ۴۵۵ میلیون لیتر آب مصرف می شود 
که ۲۲۰۰ لیتر در ثانیه از سد کوچری، ۱۳۰۰ لیتر از سد ۱۵ خرداد و مابقی از چاه های 
داخل شهر تأمین می شود. ویعلت افت کیفیت و شوری آب را در ماه های اخیر در قم 
را ناشی از  افزایش برداشت از چاه های داخل شهر دانست و گفت: اگر مصرف کنترل 
و مدیریت نشود در ماه های تیر و مرداد با کمبود ۲۰۰ لیتر در ثانیه روبرو خواهیم شد. 
بختیاری تصریح کرد: برخی از اقدامات فرهنگی و فنی را برای مدیریت مصرف آغاز 
کرده ایم و  امیدواریم ادارات و دستگاه های استان نیز برای عبور از شرایط موجود نسبت 
به مدیریت و کنترل مصرف اقدام کنند. وی خاطرنشان کرد : به دستور استاندار اگر 
ادارات و دستگاه های استان نسبت به مدیریت و کاهش مصرف اقدام نکنند پس از 
اخطار های لازم، نسبت به قطع آب آن ها اقدام خواهد شد. مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب استان قم در ادامه  از راه اندازی پویش »۱۰ درصد کاهش، یک تابستان 
آرامش« خبر داد و گفت: امیدواریم همه هم استانی های عزیز با پیوستن به این پویش و 
کاهش ۱۰ درصد از مصارف خود، کمک کنند تا از تابستان به آرامی عبور کنیم. وی در 
پایان گفت: کاهش ۱۰ درصدی منجر به کاهش برداشت از چاه ها می شود و همین امر 
ضمن اینکه باعث افزایش کیفیت آب در شهر می شود، اطمینان خاطر ما را برای تأمین 

آب موردنیاز شهروندان در گرمای تابستان به همراه خواهد داشت.

در تابستان ۱۴0۱ اجرا می شود؛

ویژه برنامه های حرم مطهر
 برای کودکان ۵ تا 10 سال 

برنامه های  تابستان ۱۴۰۱  در  کرامت  بانوی  نوجوان حرم مطهر  و  واحد کودک 
متنوعی را برای کودکانی که در حرم مطهر حضور دارند و کودکانی که در فضای مجازی 

این آستان مقدس را دنبال می کنند ارائه می دهد. 
به گزارش خبرحوزه ؛ به همت واحد کودک و نوجوان حرم مطهر بانوی کرامت ویژه 
برنامه های کودکان فاطمی در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها ویژه 
کودکان ۵ تا ۱۰سال برگزار می شود. حجت الاسلام جعفری، اظهار کرد: اولین برنامه 
ویژه کودکان در ایام تابستان ۱۴۰۱ برنامه بچه های بهشت در قالب غرفه های حوض 
نقاشی، راز قصه و سرباز کوچک است که همه روزه از ساعت ۱۷ الی ۲۱ با حضور 

کارشناسان حوزه کودک زیر بالکن غربی شبستان امام خمینی )ره( برگزار می شود.
وی افزود: دومین برنامه ویژه کودکان نیز »یک روز بیاد ماندنی« در قالب مسابقه، 
جُنگ کودک، قصه گویی، برنامه های چندرسانه ای، جامپینگ و استفاده از غرفه 
بازی ها ویژه گروه های دانش آموزی است که با توجه به درخواست های گروهی از 
طریق تماس با شماره ۰۲۵۳۷۱۷۵۳۰۱ و دریافت نوبت در رواق کودک حرم مطهر 
بانوی کرامت واقع در جنب درب یک برگزار می شود. مسئول واحد کودک و نوجوان 
حرم مطهر بانوی کرامت، ادامه داد: سومین ویژه برنامه کودکان فاطمی در ایام تابستان 
۱۴۰۱ نیز ارائه برنامه های مختلف از جمله مسابقه، پویش و ارائه محتوای ویژه کودک 
fatemi.amfm.ir/ در فضای مجازی آستان مقدس بانوی کرامت به نشانی اینترنتی

koodak و نشانی کانال ایتای haramqom_koodak است.

در نشست کمیسیون آموزش آستان مقدس فاطمی انجام شد؛

برگزاری هزار ساعت آموزشی برای خدام 
حرم بانوی کرامت 

خستین نشست کمیسیون آموزش آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه سلام 
الله علیها در سال ۱۴۰۱ به منظور بستر سازی برای ارتقا و توانمندسازی سرمایه های 

انسانی آستان مقدس فاطمی برگزار شد. 
مقدس  آستان  آموزش  کمیسیون  جلسه  نخستین  حوزه،  خبرگزاری  گزارش  به 
حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها در سال ۱۴۰۱ صبح روزیکشنبه  با حضور 
معاونان و مدیران ارشد آستان مقدس بانوی کرامت در سالن جلسات ساختمان اداری 

حرم مطهر واقع در پژوهشکده علامه طباطبایی برگزار شد.
این نشست با توجه به اهمیت ارتقا و توانمندسازی سرمایه های انسانی آستان مقدس 
در حوزه آموزش، به منظور تصویب بودجه اداره آموزش آستان مقدس و بررسی و 

تصویب دوره های عمومی و تخصصی مدیریت های آستان مقدس برگزار شد.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

سالانه بیش از ۳000 سگ ولگرد در قم 
جمع آوری می شود

و نگهداری  مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم هزینه جمع آوری 
سگ های ولگرد در شهرداری را سالانه ۸۰۰ میلیون تومان اعلام کرد و گفت: متأسفانه 
برخی شهروندان با غذا رسانی به آن ها بستر مناسب زادوولد آن ها را فراهم کرده و حتی 
غذا رسانی به این سگ ها را در محدوده بافت شهری و محل عبور و تردد شهروندان و 

کودکان انجام می دهند.
سید عبدالله میرابراهیمی در خصوص حادثه دل خراش کشته شدن دو کودک 
در  ولگرد  سگ های  جمع آوری  مسئولیت  داشت:  اظهار  ولگرد  سگ های  توسط 
محدود شهری بر عهده شهرداری بوده و شهروندان در صورت رؤیت سگ می توانند با 

اکیپ های مشخص شده تماس بگیرند.
دامداری ها،  افزود:  و  داد  خبر  ویژه  محلاتی  در  ولگرد  سگ های  ازدیاد  از  وی 
را  امنیت سگ هایی  برای  و در کنار آن کارگاه های مشابه،  کارگاه های ساختمانی 
نگهداری کرده و آن ها را رها می کنند که باعث ناامنی و مزاحمت می شود که در این 

محدوده باید اقدامات لازم انجام شود.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم تأکید کرد: تمام کسانی که قصد 
نگهداری سگ را دارند باید سگ های خود را شناسنامه دار کرده و زیر نظر سازمان 
دامپزشکی از آن ها نگهداری کنند و همچنین از خروج آن ها از محدوده مشخص شده 
جلوگیری کرده تا مشکلاتی برای شهروندان پیش نیاید. وی به ایجاد معضل افزایش 
سگ های ولگرد در کشور اشاره کرد و گفت: با توجه به تأکید محیط زیست، افزایش 
سگ ها ولگرد باعث تهدیدی براش شهروندان، محیط زیست و جانداران شده و یکی از 
مهم ترین عوامل این اتفاق در دسترس بودن و غذا رسانی به این حیوانات بوده که باعث 
زادوولد آن ها شده است. میرابراهیمی یکی دیگر از عوامل ازدیاد سگ های ولگرد را در 
شهر وجود شهرک های اقماری پیرامون شهر دانست و اضافه کرد: مسئول جمع آوری 
سگ ها در شهرک ها و روستاها بخشداری ها هستند و ما نیاز داریم آن ها نیز مسئولیت 
خود را انجام داده و اقدام به جمع آوری سگ های ولگرد کنند. وی از برگزاری جلسات 
متعددی در فرمانداری تحت عنوان جمع آوری حیوانات خبر داد و تصریح کرد: در این 
جلسات تکلیف هر دستگاه و نهاد به روشنی مشخص و تعریف شده و این موضوع تنها 
در حیطه وظایف شهرداری نیست. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم 
از جمع آوری سالانه سه تا چهار هزار سگ در سطح شهر نیز خبر داد و خاطرنشان 
کرد: این سگ ها در مرکز نگهداری سگ ها، در سایت البرز نگهداری می شود و تحت 
دستورالعمل وزارت کشور با آن ها برخورد شده و کسانی هم که به سگ ها نیاز دارند باید 

زیر نظر دامپزشکی، آن ها را عقیم سازی کنند.
درخواست از شهروندان: به سگ های ولگرد غذا ندهید 

وی دستورالعمل جدید برای جمع آوری سگ های ولگرد را موردبررسی قرارداد و 
گفت: طبق دستورالعمل جدید، مسئولیت هر بخش مانند پیرامون شهر، شهرک های 
اقماری و روستاها مشخص شده و مسئولیت شهرها به عهده شهرداری ها گذاشته شده 

است تا بتوانیم نگرانی های که برای شهروندان ایجادشده را رفع کنیم.
میرابراهیمی ادامه داد: هزینه ای که شهرداری برای نگهداری از سگ ها دریافت 
می کند طبق دستورالعمل وزارت کشور بوده و شهرداری مبلغی با اختیار خود دریافت 
نمی کند و دام شهر در این چند سال گذشته سگی را برای نگهداری به شهرداری تحویل 
نداده است. وی هزینه های تحمیلی به شهرداری را در مورد نگهداری و عقیم سازی 
سگ ها اعلام کرد و افزود: هزینه عقیم سازی هر سگ عددی بالغ بر یک و نیم میلیون 
تومان، هزینه نگهداری هر سگ حدود ۱۴۰ هزار تومان بوده و امسال حدود ۸۰۰ 
میلیون تومان تنها هزینه جمع آوری سگ های ولگرد در سازمان پسماند بوده است. 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم ادامه داد: برای کنترل این معضل 
نیازمند همکاری شهروندان هستیم، به گونه ای که حامیان این سگ ها با غذا رسانی 
به آن ها بستر مناسب زادوولد آن ها را فراهم کرده و حتی غذا رسانی به این سگ ها را 
در محدوده بافت شهری و محل عبور و تردد شهروندان و کودکان انجام می دهند. وی 
محل های غذا رسانی حامیان حیوانات را در محدود بوستان غدیر، فدک و جوان اعلام 
کرد و گفت: حتی در میدان مرجعیت نیز غذا رسانی می شود که این حیوانات برای 
دریافت غذا در این محل ها تجمع می شوند، شهروندان حتی اگر قصد غذا رسانی نیز 
دارند باید خارج از محدوده شهر باشد. میرابراهیمی در پایان با همدردی با خانواده 
دو کودک ازدست رفته و تأکید کرد: از شهروندان درخواست می کنیم غذا رسانی به 
حیوانات ولگرد نکنند و کسانی که دارای سگ بوده حتی اقدام به شناسنامه دار کردن 

سگ های خودکرده و نسبت به این موضوع دقت داشته باشند.
 

مدیر منطقه دامشهر قم :

سگ های ولگرد دامشهر به سایت البرز 
منتقل می شوند

مدیر منطقه دامشهر قم به فعالان و دوست داران حیوانات اطمینان داد که سگ های 
ولگرد جمع آوری شده از سطح این منطقه، معدوم نشده و جهت نگهداری به سایت 

مخصوص البرز منتقل می شوند. 
"ناصر رعیت پور" با اشاره به نگرانی برخی فعالان حقوق حیوانات در خصوص طرح 
جمع آوری سگ های ولگرد در سطح منطقه دامشهر و انتشار کلیپی از حضور تعدادی 
از زنان حامیان حیوانات در این منطقه، همزمان با طرح جمع آوری و زنده گیری سگ 
های مزاحم و ولگرد گفت: این افراد در قالب این حضور درخواست نگهداری از این 
سگ ها را در منطقه دامشهر داشتند که مجموعه مدیریت دامشهر در صورت دریافت 
تاییدیه های رسمی و قانونی از دستگاه های ذیربط آمادگی دارد حتی مکان خاصی 

نیز برای نگهداری از سگ ها با مسوولیت گروه های حامی حیوانات اختصاص دهد.
رعیت پور با تاکید مجدد بر آمادگی منطقه دامشهر جهت اختصاص مکانی جهت 
نگهداری از سگ های بدون قلاده و ولگرد با مسوولیت گروه های حامی حیوانات، 
اضافه کرد: این افراد در مرتبه نخست باید نسبت به دریافت تاییدیه های امنیتی و 
بهداشتی از دستگاه های مسوول اقدام کنند. وی ادامه داد: این افراد که عمدتا از 
بانوان حامی حقوق حیوانات بودند در ابتدای ورود به منطقه با تعدادی سگ جمع 
آوری شده جهت انتقال به سایت البرز رو به رو شدند  که مشاهده این صحنه سبب 
ایجاد رقت قلب در بین آنها و تلاش برای آزادی سگ ها شد. مدیر منطقه دامشهر گفت: 
طبق استعلامات انجام شده از اداره کل دامپزشکی استان نگهداری تعداد بسیار بالای 
سگ در یک مکان محصور از نظر امنیتی و بهداشتی اطمینان بخش نیست و نمی تواند 
دغدغه عموم مردم را برطرف کند و بهترین حالت برای حامیان حیوانات کمک آنها 
جهت انتقال سگ ها به سایت البرز و توزیع غذا در آن مکان در بین این حیوانات است. 
وی ادامه داد: بعد از حادثه دلخراش حمله سگ های ولگرد و گله به دو کودک بیگناه 
و بی دفاع، طرح زنده گیری و بی آزار سگ های مزاحم در دامشهر با ضرب العجل 
یک هفته ای فرماندار قم آغاز شده است.  مدیر منطقه دامشهر قم بیان داشت: سگ 
های جمع آوری شده در قالب این طرح با همکاری شهرداری قم به سایت ویژه البرز 
منتقل می شود، طبق مصوبات استانی غذا دادن به سگ ها در سایت البرز بلامانع 
است و این افراد به هر میزانی که تمایل داشته باشند می توانند با مراجعه به سایت البرز 
نسبت به تغذیه این حیوانات اقدام نمایند. رعیت پور بیان داشت: هم اکنون بر اساس 
تصمیم مسوولان استانی طرح زنده گیری بدون آزار سگ های ولگرد و بدون شناسنامه 
در دامشهر جهت انتقال به سایت البرز در حال انجام است که در این خصوص  اهالی 

منطقه بخصوص نزدیکان خانواده های داغدار بیشترین همکاری را دارند.
 

رئیس گروه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم:

سند پیشگیری و آمادگی بحران شهرداری 
قم اجرایی می شود 

رئیس گروه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم از تعیین بیش از ۱۵۰ 
وظیفه برای شهرداری ها در چارچوب قانون مدیریت بحران کشور و برنامه های اجرایی 
ذیل آن خبر داد. مهدی برزویی خواه با اشاره به وجود قانون مدیریت بحران اظهار 
داشت: پس از ابلاغ قانون جدید ،مدیریت بحران در سال ۹۸، برنامه های اجرایی و 
آیین نامه های ذیل آن در دی ماه سال ۱۴۰۰ به کلیه دستگاه های اجرایی کشور ابلاغ 
شد. به گفته وی، علاوه بر قانون، برنامه ملی کاهش خطر حوادث و سوانح، برنامه ملی 
آمادگی و پاسخ، آیین نامه بند “س” ماده ۱۴ قانون مرتبط با مواد خطرناک، آیین نامه 

ماشین آلات و آیین نامه آموزشی حوزه مدیریت بحران تاکنون ابلاغ شده است.

ازدواج در هر سن و موقعیتی که صورت بگیرد انتخاب سختی است. این که 
شریکی که برای ادامه زندگی ات انتخاب می کنی واقعا همانی باشد که نشان 
می دهد و می گوید، تردیدی است که شاید در دل هر فرد در شرف ازدواجی بیفتد. 
از طرفی بعضی  از ما حتی شخصیت و نقطه های ضعف و قوت  خودمان را به خوبی 
نشناخته ایم چه برسد به شخصیت فرد مقابل مان! زندگی مشترک فقط روزهای 
خوش نیست، در طول زندگی چالش هایی بین ما و شریک زندگی مان به وجود 
خواهد آمد که لازم است توانایی مدیریت آن را داشته باشیم. متاسفانه به هر دلیلی 
مشاوره پیش از ازدواج در بین برخی خانواده ها نادیده گرفته می شود و در طول 
زمان باعث بروز مشکلاتی در زندگی مشترک زوجین می شود. با دکتر سجادکریمان 
مجد روانشناس و متخصص خانواده در رابطه با اهمیت مشاوره پیش از ازدواج 

گفت وگو کردیم. 
شریک عمرت را بشناس! 

قرار است بزرگترین سرمایه تان که عمر است را با کسی که برای ادامه زندگی تان 
انتخاب می کنید شریک شوید. سرمایه ای که شاید بزرگترین دارایی هر فرد به 
حساب می آید. معامله ی سختی است از آن سخت تر شریکی است که انتخاب 
می کنید. پس بهتر است همه ابعاد شخصیتی طرف مقابل تان را بشناسید تا زندگی 
خوبی در کنارش داشته باشید و سرمایه تان را به باد ندهید! مشاور قبل از ازدواج 
یکی از راه های شناخت افراد است که شاید اهمیت آن برای همه هنوز مشخص 
نشده. دکتر کریمان مجد در رابطه با اهمیت مشاوره پیش از ازدواج می گوید:»برای 
داشتن یک انتخاب درست و تشکیل یک زندگی با نگرانی کمتر و احتمال موفقیت 
بیشتر هر چقدر آشنایی بیشتری با فرد مقابل به دست بیاوریم. احتمال خوشبختی 
ما در زندگی بیشتر خواهد شد. در فرآیند شناخت نمی توانیم یک انسان را صد در 
صد بشناسیم همانطور که شناخت از خودمان صد در صد نیست. اما باید تمامی 
مسیر هایی که می تواند ما را به شناخت بیشتر راهنمایی کند،  طی کنیم.  به عنوان 
نمونه وقتی فردی می خواهد در یک موضوع مالی با کسی شریک بشود. مثلا 
چند میلیارد از سرمایه اش را در اختیار کسی بگذارد. اگر این احتمال را بدهد که 
می تواند شناخت بیشتری از این فرد بدست بیاورد حتما این کار را انجام می دهد. 
شوخی که نیست چندمیلیارد سرمایه است! زوجین هم در فرآیند ازدواج قرار است 

عمر، زندگی، فرزندآینده و حتی موفقیت و شکست شان را با هم شریک شوند که 
بسیار با ارزش تر از مبلغی است که گفته شد. پس بسیار حائز اهمیت است که برای 
شناخت بهتر فرد مقابل تمام راه های موجود را بررسی کنند و خودشان را محدود 
به گفتگو و تحقیق نکنند. درواقع هر چقدر بیشتر مسیرهای آشنایی وجود داشته 
باشد. احتمال شناخت بیشتر می شود و احتمال موفقیت در چگونگی برنامه ریزی 

در زندگی آینده بهتر خواهد شد.« 
 مشاور پیش از ازدواج سنگ اندازی نیست!

 معمولا یکی از دلایل عدم مراجعه زوجین به مرکز مشاوره، ترس از این است 
که مشاور مانع ازدواج شان بشود و بگوید نمی توانید با هم ازدواج کنید. دلبستگی 
زوجین به هم و نگرانی از نظر نهایی مشاور باعث می شود اهمیت این کار را نادیده 
بگیرند. اما سوال اینجاست که مشاور در مراحل پیش از ازدواج تعیین کننده است 
یا راهنما؟  این مشاور خانواده می گوید:»منظور از مشاوره پیش از ازدواج این نیست 
که زوجین مراجعه بکنند و به آنها گفته بشود با این فرد ازدواج بکن یا نه! منظور 
این است که مشاور به ما بگوید درصورتی که با این فرد ازدواج کنیم چه احتمالاتی 
در جریان زندگی وجود خواهد داشت که زندگی ما تحت شعاع آن آسیب ببیند. 
چه احتمالاتی می تواند ما را به خطر جدایی نزدیک کند و انتخاب ما در آینده در 
فرآیند زندگی مان چه مشکلاتی به وجود می آورد. قرار نیست در  مشاوره پیش از 
ازدواج به پاسخ قطعی در رابطه با زندگی یا عدم زندگی با یک فرد بپردازیم. هدف 
این است زوجین با آگاهی بیشتر و با اطلاعاتی که از طریق مشاوره به دست آوردند 
واقع بینانه تر تصمیم بگیرند. مشاور به ما خواهد گفت در صورت زندگی با این فرد 
در کجا با چه مشکلاتی مواجه خواهیم شد. این مشکلات چه قدر اهمیت دارند 
و چه راهکارهایی برای آنها وجود دارد. در نتیجه مشاور نقش راهنما را دارد.  افراد 
وقتی می خواهند باهم ازدواج کنند در فرآیند انتخاب، میل و کششی به همدیگر 
پیدا می کنند و دوست دارند کنارهم قرار بگیرند. متاسفانه بعضی از افراد تصور 
می کنند مراجعه به مشاور سنگ اندازی در این میل و کشش است و باعث می شود 
خوشبختی و حال خوب شان را در کنار آن فرد از دست بدهند. در صورتی که مشاور 
همان میل و علاقه را در فرآیند تحلیل در نظر می گیرد چرا که بخشی از مشکلاتی 

که در آینده وجود خواهد داشت به واسطه همان علاقه برطرف خواهد شد.«  

در گفت و گو با یک روانشناس و متخصص خانواده مطرح شد؛

مشاوره پیش از ازدواج سنگ اندازی نیست!

اینکه »بله« یک جواب آماده و راحت است، اما لزوما 
همیشه بهترین جواب نیست. همانطور که »نه گفتن« 
ممکن است پیامدهایی داشته باشد، »نه نگفتن« هم 
عواقب خودش را دارد. خودتان فکرش را بکنید: وقتی به 
چیزی که دوست ندارید بله بگویید، به آن چیزی که دوست 
دارید نه گفته اید. وقتی به شغلی که هیچ علاقه ای ندارید 
بله بگویید، به رویاهایتان نه گفته اید. وقتی به کار کردن 
بیش از حد بله بگویید، به زندگی اجتماعی  تان نه گفته  
اید.چیزهای زیادی هستند که هر روز باید به آنها نه بگوییم 
تا بتوانیم به زندگی مان برسیم.  اگر این کار را نکنیم نمی  
توانیم آن  طور که می  خواهیم زندگی کنیم و با خانواده و 
افرادی که دوست  شان داریم وقت بگذاریم.یادگیری اینکه 
چطور نه بگویید، یک فرایند همیشگی است. ممکن است 
اولش سخت باشد، اما وقتی که بدانید چقدر اهمیت دارد 
و در مسیر درستی قرار دارید، همین طور به راهتان ادامه 
می  دهید. یادتان باشد »نه گفتن« هیچ اشکالی ندارد، 
مهم این است که یاد بگیرید چطور نه بگویید و احساس 
بدی در مورد آن نداشته باشید. به کار بستن این چند نکته 

حتما به شما کمک خواهد کرد:
به رویای  خود مطمئن باشید

این  است  ممکن  کنید،  فکر  دارید  که  رویاهایی  به 
رویاها مربوط به زندگی، شغل، روابط یا موقعیت فعلی 
شما باشد. وقتی که بدانید چه رویایی دارید، نه گفتن 
نه  برای  خوبی  دلیل  چون  شود،  می   راحت تر  خیلی 
گفتن خواهید داشت. هرچه بیشتر در مورد آنها مطمئن 
باشید، کارتان راحت تر می  شود چون حالا می  دانید باید 
به چه چیزهایی بله بگویید و کدام  ها شما را از رویای  تان 

دور می  کند.
 به پیامدهای بله گفتن فکر کنید

وقتی شخصی از شما درخواستی دارد، قبل از اینکه 
جواب بدهید یک بار دیگر فکر کنید. اگر جواب مثبت 
بدهید چه اتفاقی می  افتد؟ پیامدهای بلند مدت آن 
چیست؟ چه چیزی به دست می  آورید؟ اگر موافقت 
کنید چه چیزی را از دست می  دهید؟ باید حتما قبول 
کنید؟ یادتان باشد که وقت طلاست، پس طلای خود را 

به درستی خرج کنید.
بدانید که نه گفتن اشکالی ندارد

با  مدام  است  ممکن  ندارد.  اشکالی  گفتن  نه  واقعا 
خودمان فکر کنیم فلانی ناراحت می شود، بدجنس به 
نظر می آیم، دیگران عصبانی می شوند، از ادب به دور 
است و از این دست دلایل. هرچند که این افکار حاکی از 
حُسن نیت و خیرخواهی شما هستند، اما خیلی از این 
ترس ها صرفا زاده ذهن ماست. اگر طرف مقابل شخص 
فهمیده و باملاحظه ای باشد، حتما جواب منفی شما 
را درک خواهد کرد.باید بپذیریم که نه گفتن بخش از 
زندگی ماست. مردم تمامِ دنیا هر روز در موقعیت های 
مختلف بله یا نه می گویند. شما تنها آدم دنیا نیستید 
که نه می گویید، چیزی که فارغ از نه یا بله گفتن شما 

اهمیت دارد رفتار توام با احترام است.
اصل مطلب را بگویید

فقط بگویید که نمی  توانید و توضیح کوتاهی بدهید 
که چرا درخواست ایشان را رد می  کنید. گاهی  اوقات 
گفتن »ببخشید، الان زمان مناسبی برای من نیست«، 
»در حال حاضر گرفتار کار دیگری هستم« یا »انشاا… 
دفعه بعد« کافی است. لازم نیست توضیحات اضافه  
ای بدهید که اصلا به آن شخص ارتباطی ندارد و حتی 

باعث شود شخص دیگری وارد مکالمه شما شود و اصرار 
کند که قبول کنید. شما فقط می  خواهید این پیغام را 
برسانید »نه، ممنونم«. هر بحثی غیر از این را به زمان 

دیگری موکول کنید.
با احترام رفتار کنید

بعضی  ها نه نمی  گویند چون فکر می  کنند محترمانه 
رفتار، بیش  این  نبودنِ  یا  بودن  اما محترمانه  نیست. 
از آنکه به خودِ »نه گفتن« ربط داشته باشد به نحوه نه 
گفتن ربط دارد. در پاسخی که می  دهید باید ادب را 
رعایت کنید و برای احساس طرف مقابل ارزش قائل 

شوید.
یک پیشنهاد جایگزین بدهید

اگر می  خواهید، یک راه  حل دیگر پیشنهاد بدهید. 
مثلا اگر فکر می  کنید شخص مناسبی برای درخواست 
ایشان نیستید، شخصی که فکر می کنید مناسب است 
وقت  ندارید،  وقت  حاضر  حال  در  اگر  کنید.  معرفی 
دیگری را پیشنهاد دهید، یا اگر راه  حلی برای مشکل 
شخص دارید، او را راهنمایی کنید.البته این به خاطر 
حُسن نیت شماست و اگر راه  حل جایگزین ندارید، باز 
هم اشکالی ندارد که نه بگویید. به یاد داشته باشید که 
رد کردن درخواست دیگران، مسئولیتی برای شما ایجاد 
نمی  کند که حالا بخواهید چیزی را جبران کنید. باز هم 

می  گوییم: نه گفتن اشکالی ندارد.
کمتر در دسترس باشید

اگر در موقعیتی هستید که همیشه افراد زیادی از شما 
کمک می خواهند و تحت فشار قرار می  گیرید، کمتر در 
دسترس باشید. به همه پیغام  هایتان خیلی سریع پاسخ 
ندهید، چون به این معنی هست که همیشه وقت دارید 
و در دسترس هستید؛ ممکن است واقعا اینطور نباشد. 
دادن  پاسخ  برای  بیشتری  وقت  است  بهتر  عوض  در 
بخواهید، کوتاه جواب بدهید و در دسترس بودنتان را 
محدود کنید. با این کار، دیگران هم بیشتر به وقت شما 

احترام می  گذارند.
 اول همه چیز را بنویسید

وقتی نمی  دانید چه باید بکنید و چه جوابی بدهید، 
شروع کنید به نوشتن. هر چیزی که به ذهنتان می  رسد 
بنویسید؛ دلایلی که دارید و جوابی را که می  خواهید به 
شخص مقابل بدهید بنویسید. وقتی این کار را می کنید، 
از احساس درماندگی  تان کم می  شود. به نوشتن ادامه 
بدهید. همین  طور که دارید می  نویسید، جواب جلوی 
چشمتان ظاهر می  شود. باز هم ادامه بدهید، خیلی زود 
می  فهمید که می  خواهید در جواب چه بگویید. وقتی 
تمام شد، حالا چیزی را که نوشته  اید، ویرایش کنید و 

پیغام نهایی را ارسال کنید.
 با تاخیر جواب بدهید

اگر علاقه  ای به درخواستی که از شما شده ندارید، 
تاخیر در پاسخ دادن یکی از راه  های نشان دادن بی  
علاقگی است. اگر می  خواهید با ایمیل جواب دهید، 
چند روز یا چند هفته صبر کنید. بعد از گذشت این 
مدت، طرف مقابل می  داند که علاقمند نیستید و بیشتر 
اصرار نمی  کند. یا اگر هر روز تعداد زیادی ایمیل دریافت 
می  کنید که بیشتر آنها برای افراد زیاد دیگری هم ارسال 
شده، اصلا لازم نیست پاسخ بدهید. فقط اگر فرستنده 
وقت زیادی صرف کرده تا ایمیل را برای شخص شما 
آماده و ارسال کند، همیشه یک جواب کوتاه و مودبانه  

داشته باشید و ارسال کنید.
 ما که اختلاف نظر نداریم برای چه برویم 

مشاوره؟!
قبل از این گفتگو با چند فرد در شرف ازدواج صحبت 
به  راجع  را  نظرشان  خواستیم  آنها  از  وقتی  و  کردیم 
مشاوره پیش از ازدواج بیان کنند. اغلب شان این پاسخ 
را دادند که از نظر آنها نیازی به مشاوره ندارند چون در 
فرآیند گفتگو با مشکلی مواجه نشدند و اختلاف نظر 
جدی نداشتند. خودشان می توانند با گفتگو، شناخت 
لازم را از هم کسب کنند و هزینه ی اضافی بابت مشاوره 
صرف نمی کنند. اما آیا مشاوره فقط برای افرادی است 
که اختلاف نظر دارند یا هر فردی که تصمیم به ازدواج 
دارد نیاز دارد به مشاور مراجعه کند؟! سجاد کریمان 
در پاسخ به این پرسش می گوید:» تحقیق، رفت وآمد 
و گفتگو در فرآیند ازدواج مهم و لازم است اما شناخت 
دارد  اهمیت  بسیار  که  افراد  شخصیتی  ویژگی های 
توسط مشاور انجام می شود.  گاهی اوقات افراد، تناسب 
خانوادگی، فکری و اعتقادی را بررسی می کنند و در 
نگاه خودشان احساس می کند کفایت می کند و اقدام 
به شروع زندگی می کنند.اما آن چیزی که می تواند یک 
زندگی را ضمانت کند که دچار مشکل نشود تناسب 
این  است.  افراد  روان  سلامت  و  شخصیتی،جنسی 
سه عنصر با گفتگوهایی که در جلسه مشاوره پیش از 
ازدواج رقم می خورد قابل درک است. از طرفی بعضی 
از اختلالات روانی در جریان زندگی نمود پیدا می کند. 
تشخیص این اختلالات توسط مشاور امکان پذیر است 
و افرادی که تخصص ندارند نمی تواند متوجه  آن بشوند 
چرا که این اختلالات در شخصیت فرد پنهان است. مثلا 
فردی که دچار اختلال دو قطبی است. ممکن است 
زمانی که در مراحل آشنایی هستید در فاز شیدایی باشد 
و شما آن را خیلی گرم و پر انرژی و فعال ببیند ولی همان 
فرد در 6 ماه دیگر که در فاز افسردگی است حتی توانایی 

مدیریت یک زندگ حداقلی را ندارد.« 
 چه زمانی به مشاور مراجعه کنیم؟!

به  اقدام  دیر  خیلی  زوجین  از  بعضی  گاهی 
به  مشاوره می کنند. دقیقا همان وقتی که می رسند 
تبدیل  و یک مشکل کوچک  اختلاف نظرهای جدی 

می شود به یک بحران بزرگ در زندگی مشترک شان.
بیان  موضوع  این  به  اشاره  با  مجد  کریمان  دکتر 
شد.  انجام  گفتگو  جلسات  اینکه  از  می کند:»پس 
تحقیقات و پرس و جو از زندگی فرد مقابل شکل گرفت و 
چند جلسه معاشرت و رفت و آمد صورت گرفت بهترین 
زمان برای مراجعه به مشاوره است. چه اختلاف نظر بین 

زوجین باشد و چه نباشد.« 

به پیامدهای بله گفتن فکر کنید ؛
با این ترفندها به راحتی به دیگران بگویید نه!
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مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی :

مداخله دولتی توسعه صنعت
 را با مشکل مواجه می کند

و  کوچک  صنایع  سازمان  عامل  مدیر  و  تجارت  و  معدن  صنعت  وزیر  معاون 
شهرک های صنعتی معتقد است که مداخله بیشتر دولت، توسعه صنعتی را بیش 

از پیش با مشکل مواجه می کند
علی رسولیان ۱۲ تیرماه در همایش تجلیل از واحدهای نمونه صنعتی و معدنی 
شهرستان گرمسار و آرادان که با حضور مسئولان استانی در فرهنگسرای خورشید 
تابان گرمسار برگزار شد اظهار کرد: دولت باید از مداخله بیش از حد در بخش 

صنعت خودداری کند.
وی با بیان اینکه سیاست دولت سیزدهم برای توسعه بخش صنعت هدایت گری، 
حمایت  و تشدید نظارت هاست، اظهار کرد: سال گذشته و با حمایت مسئولان 

کشوری ۸۰۰۰ هکتار راضی به نواحی صنعتی کشور اضافه شد.
وی با اشاره به دغدغه وزارت صمت برای صنعتی شدن،  توسعه و ایجاد اشتغال 
در کشور،  خاطرنشان کرد: نگاه وزارت صنعت، معدن و تجارت حکمرانی دقیق 
در حوزه صنعت است، از این رو وزارت صمت چهار وظیفه اساسی برای صنعتی 
شدن و ایجاد اشتغال کشور را مبنای کار خود قرار داده که عبارتند از  اولویت بندی، 

هدایت گری درست، حمایت و نظارت.
وی با بیان اینکه اولویت بندی باید بر اساس جغرافیای منطقه، ظرفیت ها و 
زیرساخت های حاکم بر هر منطقه باشد، گفت : حمایت گری وظیفه دولت است 

که باید امکانات را به منظور  توسعه کلان فراهم کند.
رسولیان با اشاره به اهمیت بخش نظارت افزود: مهمترین بخش در این حوزه، 
بخش نظارت است و دولت باید از مداخله بیش از حد در بخش صنعت خودداری 
کند چرا که مداخله بیشتر توسط دولت، توسعه صنعتی را با مشکل مواجه می کند.
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی بیان کرد: در هر جای 
دنیا که توسعه تجارت و تولید رقم خورد، بخش خصوصی کار اصلی را برعهده 
داشت و دولت نقش نظارت را ایفا کرد، بنابراین سیاست دولت سیزدهم نیز هدایت 

گری، حمایت و نظارت برای توسعه صنعتی کشور است.
معاون وزیر صنعت معدن و تجارت با اشاره به شکوفایی تولید محصولات داخل، 
افزود: در حال حاضر فعالان بخش خصوصی محصولاتی تولید می کنند که قابل 

باور نیست و شرکت های دانش بنیان به سرعت در حال رشد هستند.
به گفته وی، یک هزار و ۶۰۰ نیاز فناورانه شناسایی و ۱۲۳ محصول و قطعه جدید 

در شهرک ها و نواحی صنعتی کشور تولید شده است.
رسولیان ادامه داد: سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران باید در 
بخش حمایت گری نقش ایفا کند و با تأمین زیرساخت های صنعت برای استقرار 

صنایع به این وظیفه مهم خود جامه عمل بپوشاند.

کارشناس حوزه اقتصادی:
آمار واقعی فرار مالیاتی ۴ برابر عدد فعلی است

کارشناس حوزه اقتصادی معتقد است عدد فرار مالیاتی، بسیار بزرگ تر از آماری 
است که سازمان امور مالیاتی منتشر می کند.

محمدرضا یزدی زاده در رابطه با فرارهای خرد مالیاتی اظهار کرد: کارشناسان 
معتقدند به دلیل نبود فرهنگ مالیاتی نمی توانیم مالیات بگیریم؛ درحالی که 
مالیات ستانی به این دلیل مقدور نیست که قوانین مبارزه با فرار مالیاتی را نداریم.

وی افزود: فرهنگ معلول یک سیستم مالیاتی است و مردم می دانند اگر فرار 
مالیاتی کنند، از هستی ساقط نمی شوند.

یزدی زاده نخستین جرم در کشورهای پیشرفته را فرار مالیاتی دانست و گفت: در 
ایران چنین مسئله ای وجود ندارد و به همین دلیل نمی توانیم جلوی فرار مالیاتی 

را بگیریم.
این کارشناس امور مالیاتی که با رادیو گفت وگو صحبت می کرد، مشکل اصلی 
کشور را عدم برخورد صحیح با فرار کننده های مالیاتی عنوان کرد و افزود: وقتی 
یک بخش معاف از مالیات می شود، جریان گسسته ایجاد اطلاعات در اقتصاد از 

بین می رود.
وی سیستم مالیاتی را نه تنها راهی برای درآمدزایی بلکه مسیری برای کنترل 
گردش مالی در اقتصاد دانست و افزود: هر فعال مالیاتی اگر عملیات خود را اعلام 

کند، نباید معافیت داشته باشد ولی می بایست از نرخ صفر بهره ببرد.
یزدی زاده بیشترین نرخ مالیات در خارج از کشور را مالیات بر ثروت دانست تا در 
نهایت موجب کاهش فاصله طبقاتی شود و ادامه داد: یکی از مشکلات اساسی 
این است که در برخورد با فرار مالیاتی، به جای ریشه به شاخه بسنده می کنیم. 
مثلًا برای جلوگیری از فرار مالیاتی باید بدانیم این معضل اقتصادی از چه ریشه ای 

نشئت می گیرد؛ بلکه سعی می شود سرشاخه ها کنترل شود.
وی اضافه کرد: در یک وجه از فرار مالیاتی از کارت خوان استفاده نمی شود 
و به جای آن از کارت به کارت یا وجه نقد بهره می گیرند. همین امر در مصادیق 
بزرگ تر اتفاق می افتد و لذا امروز شبه پول نظیر ارز، جایگزین پول ملی شده است 

و با آن معامله انجام می شود.
یزدی زاده گفت: ارز صرفاً برای واردات و صادرات مورداستفاده است و اسکناس 
آن در داخل کشور به کار برده نمی شود ولی عده ای با ورود ارز به معاملات خود، آن 

را جایگزین پول ملی کرده اند و از امتیاز عدم ثبت اطلاعات بهره می گیرند.
وی خاطرنشان کرد: آمار سازمان امور مالیاتی بر اساس اقتصاد شفاف به دست 

می آید؛ درحالی که اقتصاد واقعی چهار برابر اقتصاد شفاف است.

نماینده تبریز :

پایه پولی کشور با رونق تولید تقویت می شود
نماینده تبریز در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که با رونق تولید می توان به 

سمت تقویت پایه پولی کشور حرکت کرد. 
احمد علیرضابیگی سیاست کلی دولت برای مهار قیمت ارز را ارزپاشی دانست 
و گفت: این تجربه، تجربه شده دولت های گذشته است که هیچ وقت هم جواب 
باشیم،  کشور  پولی  پایه  تقویت  درصدد  واقعی  صورت  به  باید  پس  نمی دهد 

موضوعی که بدون رونق تولید رخ نمی دهد.
وی  با بیان اینکه کشور از نظر تولید با چالش اساسی مواجه است، افزود: سیاست 
های فعلی دولت به خوبی نمی تواند انگیزه ای برای تولیدکنندگان به وجود آورد لذا 
انتظار می رود دولت به سمت واقعی شدن اقتصاد حرکت کند تا کسری بودجه از 
طریق بازار ارز تامین نشود. با این رویکرد بانک مرکزی و سایر بخش ها نمی توانند 
گشایش هایی داشته باشند. این نماینده مجلس شورای اسلامی در پایان گفت 
که اساسا سیاست های کلان دولت نمی تواند باعث تقویت پایه پولی کشور شود. 
درست است که بانک مرکزی سیاست های دولت را اجرا می کند اما این نگاه باید 

اصلاح شود که عطش ارز، با ارزپاشی خاموش شود.

آخرین موضع همتی درباره روش تامین مالی؛

 دولت در حال استقراض
 غیر مستقیم است

رییس کل اسبق بانک مرکزی معتقد است: بخشی از تامین مالی دولت از طریق 
استقراض غیرمستقیم از بانک مرکزی بوده است.

عبدالناصر همتی در تازه ترین یادداشت در اینستاگرام نوشت: همان طور که قبلا 
اعلام کردم، براساس گزارش امروز بانک مرکزی از متغیرهای پولی، با وجود اعلام 
۳ برابر شدن درآمدهای نفتی در ۱۴۰۰، رشد پایه پولی ۳۲ درصد و معادل ۱۴۵ 

هزار میلیارد تومان بوده است.
وی افزود: سهم عمده خالص دارایی های خارجی و خالص سایر اقلام در رشد 
پایه پولی به ترتیب به خاطر تبدیل ریالی دارایی های ارزی و خرید اوراق بانک ها 

)مانند ریپو( بوده است.
رییس کل اسبق بانک مرکزی تصریح کرد: در واقع بخشی از تامین مالی دولت از 

طریق استقراض غیرمستقیم از بانک مرکزی بوده است.

رئیس کل بانک مرکزی در راستای مطالبه رییس جمهور اعلام کرد: آیین نامه  
تسریع و تسهیل در پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج از »حیث وثایق و 

تضامین« و تعیین »سقف زمان انتظار« امروز به شبکه بانکی ابلاغ شد. 
دکتر صالح آبادی پیرو تأکید رئیس جمهوری مبنی بر تسریع و تسهیل 
پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و پیرو بخشنامه های پیشین این 
بانک در خصوص جزء )۱( بند )الف( تبصره )۱۶( قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 
کل کشور با موضوع پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج تصریح کرد: 
امروز دو نکته مهم حسب دستور رئیس جمهوری به شبکه بانکی ابلاغ شد. 
نخست آنکه درباره وثایق مطابق با نص صریح قانون، بانک  ها و موسسات 
اعتباری مکلفند مبتنی بر اعتبارسنجی متقاضیان، حداکثر با اخذ یک سفته 

از متقاضی یا یک ضامن معتبر به پرداخت تسهیلات اقدام کنند.
وی یادآور شد: همچنین بانکها می توانند در چارچوب ضوابط و مقررات 
مربوطه و حسب دستور العمل اجرایی اعطای تسهیلات خرد )بخشنامه 

شماره ۲۴۷۹۲ /۰۱ مورخ ۰۴ /۰۲ /۱۴۰۱( نسبت به اخذ تضامین و وثایق 
اقدام کنند. 

دکتر صالح آبادی تأکید کرد: این دستورالعمل بر روی وب سایت بانک 
مرکزی در دسترس است و در صورت عدم اجرا یا تأخیر در پرداخت تسهیلات 

تخلف محسوب شده و قابل پیگیری در مراجع ذی صلاح است.
رئیس شورای پول و اعتبار درباره دومین نکته گفت: دومین مورد آن است 
که مردم باید در اسرع وقت و بر اساس زمان بندی مشخص تکلیفشان برای 
اخذ وام مشخص شود؛ لذا بر همین اساس به شبکه بانکی موظف است 
به محض تکمیل مدارک توسط متقاضی حداکثر ظرف ۱۰ روز باید پول به 

حساب مشتری واریز شود.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: لذا بانک موظف است در اسرع وقت ضمن 
تعیین شعبه، پذیرش و تعیین تکلیف متقاضیان در صف سامانه قرض الحسنه 
ازدواج، با تکمیل مدارک توسط متقاضی ظرف مدت حداکثر ۱۰ روزکاری 

نسبت به پرداخت تسهیلات یاد شده اقدام کند.
دکتر صالح آبادی در رابطه با تسهیلات فرزندآوری خاطرنشان کرد: در این 
باره نیز مشابه با تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و به همان شکل برخورد 
می شود. لذا بانکها بایستی ظرف ۱۰ روز پول را به متقاضی واریز کنند و در 
صورتی که بانکها این کار را انجام ندهند با بانک خاطی برخورد انضباطی 

انجام می شود. 
توانند هرگونه  اینکه مردم می  بر  تأکید  بانک مرکزی ضمن  رئیس کل 
ناهماهنگی از سوی شبکه بانکی را به بانک مرکزی اطلاع دهند،  گفت: 
چنانچه افراد به شعب مراجعه می کنند و شکایت و درخواستی دارند، می 
توانند با تماس با سامانه ارتباطات مردمی بانک مرکزی )شماره تلفن ۲۷۰۶( 
یا »سامانه رسیدگی به شکایات«، درخواست ها و شکایات خود را ثبت کنند و 

حتماً بانک مرکزی این مهم را پیگیری می کند. 
وی افزود: بنابراین همانطور که مشاهده می شود در این بخشنامه به 
صورت شفاف، تکلیف وثایق و زمان بندی مرتبط با آن مشخص است و 
حداکثر ظرف مدت ۱۰ روز وام باید به حساب فرد واریز شود و مستندات نیز 

در بخشنامه بانک مرکزی تبیین شده است.
تاکید بر کنترل رشد مقداری ترازنامه بانکها

رئیس کل بانک مرکزی درباره کنترل رشد مقداری ترازنامه بانکها و برنامه 
های انضباطی این بانک خاطرنشان کرد: رشد مقداری ترازنامه بانکها از 
۱.۵ تا ۲.۵ درصد در نظر گرفته شده است، براین اساس برای برخی بانکها 
۱.۵ درصد و ۲.۵ درصد برای بانکها بسته به شرایط آن بانک و شاخص های 

موجود در نظر گرفته شده است. 
وی تاکید کرد: بانکی که این مهم را رعایت نکند مشمول سپرده قانونی 
بالاتر می شود و مواردی را داشتیم که سپرده قانونی آنها تا ۱۳ درصد می 

تواند افزایش یابد.
سقف کارت به کارت و خرید روزانه اتباع مانند ایرانیان است

دکتر صالح آبادی افزود: در مجموع خدمات بانکی که به اتباع ارائه می شود 
سازوکار لازم و در قانون پیش بینی شده و اخیراً  نیز از سوی مراجع ذی صلاح 
بخشنامه هایی در این باره صادر شده که اتباع بایستی کد یکتایی را از مرجع 
قانونی دریافت کنند و آن کد مبنای تمام خدمات دریافتی تبعه خارجی از 
شبکه تلقی می شود، از همین رو ما نیز تأکیداتی را در این خصوص به شبکه 

بانکی داشتیم.
مانند  به  اتباع خارجی  برای  یادآور شد:  بانک مرکزی  مقام  ترین  عالی 
ایرانیان، سقف کارت به کارت روزانه ۱۰ میلیون تومان است و این مهم برای 

اتباع و هموطنان هیچ تفاوتی ندارد.
وی تصریح کرد: سقف خرید روزانه اتباع نیز مانند ایرانیان ۱۰۰ میلیون 

تومان برای هر نفر و برای هر کارت ۵۰ میلیون تومان است.

رییس کل بانک مرکزی خبر داد: 

ابلاغ بسته تسریع و تسهیل پرداخت وام ازدواج به شبکه بانکی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۸۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۶۸۲ شماره  رأی   -۱
تقاضای آقای حسن زند فرزند علیجان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۶۴/۸۵ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹۳۹/۲۱ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی صفحه ۱۳۳ دفتر ۹۶ )م الف۱۴۰۷۲(
به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۵۶ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۹۲۴ شماره  رأی   -۲
تقاضای آقای صدراله فهیمی فرزند شعبانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۸۵مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۲۷۶ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری 

مع الواسطه از اسد رازقی صفحه۳۵۶ دفتر ۵۷۱ )م الف۱۴۰۷۴(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۰۸ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۳۸۸ شماره  رأی   -۳
تقاضای آقای احمد آریائی دوست فرزند محمدتقی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۴۸/۳/۱۶۳ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی وخریداری مع الواسطه از سید محمد میرئی صفحه۵۴۱ دفتر ۱۸۱)م الف۱۴۰۷۶(
به  مربوط   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۵۲ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۹۱۰ شماره  رأی   -۴
تقاضای آقای قربانعلی شاه قلعه بزچلوئی فرزند رجب علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۹۹/۲۲ مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۴۲۱ دفتر۵۵۵ )م الف۱۴۰۷۷(
به  مربوط   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۵۷۹ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۶۷۹ شماره  رأی   -۵
تقاضای آقای عزیز عباسی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۳ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۳۰۵ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از وراث ابوالقاسم هندیانی)م الف۱۴۰۷۸(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۳۷ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۸۷۶ شماره  رأی   -۶
تقاضای خانم زینب همائی احسن فرزند امیرقلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۴ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از سید علی اکبر تولیتی صفحه۱۴۳ دفتر ۵ )م الف۱۴۰۷۹(

به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۷۱ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۳۳۹ شماره  رأی   -۷
تقاضای آقای ابوالقاسم خجسته فر فرزند صحبت درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۷۷مترمربع پلاک شماره ۲۲ فرعی از ۲۱۶۹ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از اسد دفتری صفحه ۵۲۱ دفتر ۱۱۴)م الف۱۴۰۸۰(
به  مربوط   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۳۴ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۸۷۱ شماره  رأی   -۸
تقاضای خانم معصومه کمیجانی فرزند حسین درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۹۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱/۲۹۹/۴۱۰ و۱/ باقیمانده ۲۳۹۳ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی غلامرضا موذن زاده صفحه ۱۸۲ دفتر ۳۶۲)م الف۱۴۰۸۱(
۹- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۸۱۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۱۱ مربوط به تقاضای 
آقای مجتبی دولت مند فرزند عزیزاله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۶۳/۳۶ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۸۳ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 
قطعی شماره ۳۶۵۷۳ مورخ ۱۳۹۹/۱۰/۹ دفترخانه ۹۱ قم بمقدار ۱۶۱/۳۶ مترمربع وخریداری عادی از اسد سعادت 

زینی بمقدار ۲ متر مربع طی سند قطعی شماره ۸۳۲۴۸ مورخ ۱۳۹۹/۰۸/۲۹ دفترخانه ۲۸ قم )م الف۱۴۱۲۳(
به  پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۰۰۱ مربوط  به  ۱۰- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۷۶ مربوط 
تقاضای خانم مریم قیم فرزند قارداشعلی درقسمتی ازسه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت۵۶/۳۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۷۷/۲۵۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی وخریداری مع الواسطه از پروین یوسفی زاده زکی صفحه ۴۸۰ دفتر ۶۹۴)م الف۱۴۱۲۴(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: ۱۴0۱/0۴/۱3
نوبت دوم: ۱۴0۱/0۴/28
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۰۷۸مربوط  شماره  رای   -۱
محمدی  نصراله  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۸۷مربوط 
چاهکی فرزند وجیه اله در ششدانگ یک باب مرغداری به مساحت ۱۳۵۳۶ 
مترمربع پلاک شماره ۱/۳ فرعی از ۳۶ اصلی واقع در قم بخش نه حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر۳۵ صفحه ۱۵)م الف 

)۱۴۰۷۳

کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۵۱۲مربوط  شماره  رای   -۲
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۵۱مربوط به تقاضای خانم صغری زارعی فرزند 
نظامعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۲۴۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
سند رسمی شماره ۲۳۴۲۶ مورخ ۱۴۰۰/۰۶/۰۳ دفترخانه ۷۷ قم )م الف 

)۱۴۰۷۵
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر 
آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ 

ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 
است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: ۱۴0۱/0۴/۱3
نوبت دوم: ۱۴0۱/0۴/28
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

عضو اتاق بازرگانی تهران مطرح کرد:

خطرهای تشکیل دوباره وزارت بازرگانی
عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران می گوید، پیش 
و  معدن  و  صنعت  وزارت های  میان  تکفیک  بحث  آنکه  از 
بازرگانی بار دیگر جدی شود، باید این سوال را پرسید که این 

تفکیک تا چه حد توان حل مشکلات این حوزه را دارد؟
عباس آرگون در گفت وگویی اظهار کرد: از حدود ۱۱ سال 
پیش که وزارت واحد صنعت، معدن و تجارت تشکیل شد تا 
امروز، همواره این موضوع مطرح بوده که آیا این ادغام درست 
بوده است یا خیر و پس از آن دوباره این سوال به وجود امده 
که تفکیک دوباره این وزارتخانه ها می تواند به نفع اقتصاد 

ایران باشد؟
وی با بیان اینکه عملکرد این وزارتخانه در سال های گذشته 
باید به شکل دقیق مورد بررسی قرار بگیرد، تشریح کرد: 
وقتی از ابتدا بحث ادغام این وزارتخانه ها مطرح شده، قطعا 
مدتی طولانی بر روی آنها کار انجام شده و کارشناسان و 
تصمیم گیران برای این مسئله یک برنامه خاص را در دستور 
کار داشته اند. امروز باید این سوال را بپرسیم که آیا تمام این 
کارهای کارشناسی اشتباه بود و از ابتدا نباید چنین برنامه ای 

در دستور کار قرار می گرفت؟

عضو اتاق بازرگانی تهران با اشاره به هزینه های قابل توجه 
ادغام و تفکیک وزارتخانه ها، توضیح داد: وقتی این ادغام 
صورت گرفت، از جابجایی ساختمان ها و اسناد و برنامه ها 
گرفته تا تغییر در قوانین بالا دستی و تلاش برای یکسان 
سازی برنامه های وزارت صمت در دستور کار قرار داشت. 
حالا اگر بنا باشد ما بار دیگر این وزارت خانه ها را تفکیک 
کنیم، کار از اول شروع می شود. از جابجایی وزیر و تیم همراه 
وزارت گرفته تا تفکیک ساختمان ها و مدارک و اسناد، هر یک 
هم فرایند پر هزینه ای خواهد بود و هم احتمالا به چند ماه 
زمان نیاز دارد تا شرایط عادی شود. ما باید ببینیم آیا با توجه 
به شرایطی که اقتصاد ایران آن را تجربه می کند، اعمال چنین 

تصمیمی منطقی است؟
حوزه  معضلات  دقیق  ارزیابی  لزوم  بر  تاکید  با  آرگون 
وزارتخانه ها  تفکیک  به جای  باید  ما  کرد:  تصریح  صمت، 
مشکل  خودرو  اینکه  برویم.  سیاست ها  اصلاح  سراغ  به 
یا تولیدکنندگان  یا تجارت با محدودیت مواجه است  دارد 
برای سرمایه گذاری های جدید تردید می کنند آیا با تغییر 
اصلاح  به  نیاز  یا  شد  خواهد  عوض  وزارتخانه  ساختار  در 

سیاست ها دارد؟ در واقع اگر ما سیاست ها را به درستی تغییر 
دهیم، می توان انتظار داشت که با ساختار فعلی نیز کار ادامه 
پیدا کند. وی با اشاره به الزام قانونی کوچک سازی دولت، 
گفت: قانون اعلام کرده که دولت باید کوچک شود و ادغام 
وزارتخانه ها نیز بخشی از این موضوع بوده است اما تفکیک 
دوباره به سمت بزرگ کردن دولت پیش خواهد رفت. ما باید 

تصدی گری اقتصادی دولت را کم کنیم و به بخش خصوصی 
میدان بدهیم. اینکه دو وزیر در آینده سیاست هایی را دنبال 
کنند که با یکدیگر در تضاد است به نفع اقتصاد ایران نخواهد 
بود. از این رو به نظر می رسد که در شرایط فعلی شاید تاسیس 
دوباره وزارت بازرگانی هزینه هایی داشته باشد که از منافع آن 

نیز بیشتر باشد.
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دروازه بان اسبق استقلال گفت: تیمی که در کنار مصطفی آجورلو قرار دارد آن چنان قوی نیست تا بتواند کار را                            جمع وجور کند.
هادی طباطبایی در گفت وگویی ، در خصوص شرایط فعلی تیم استقلال و نگرانی هواداران این تیم، اظهار داشت: ما هم نگران 
هستیم. شرایط فعلی خیلی مثبت ارزیابی نمی شود؛ با اتفاقاتی که افتاد، مربی ای که بلافاصله بعد از قهرمانی رفت، باشگاهی که 
تدبیری برای این اتفاق و اینکه چه کار باید انجام بدهد نداشت. انتخاب سرمربی جدید طول کشید. این مربی هم که آمده شناختی 

ندارد و نمی دانم به چه شکلی یارگیری می شود. همه این ها نقاط تاریکند و اوضاع مناسب نیست.
وی در مورد حضور ساپینتو و اینکه آیا می تواند از نظر فنی به استقلال کمک کند، گفت: آنچه در مراسم معارفه از او دیدم بیشتر 
از اینکه حرف های منطقی بزند، حرف هایش عوام پسند بود. حرف هایی مانند اینکه من می خواهم ۴ قهرمانی بیاورم، بیشتر آدم 
را                            نگران می کند. من از او شناختی ندارم. در مربیگری فقط بحث فنی مطرح نیست. موارد زیاد دیگری هم مربی باید داشته باشد 
که مهم هستند. در کل کار سخت است و مدیریت باشگاه هم خوب عمل نکرده، مدیرعامل سال گذشته بیشتر به دنبال کارهای 

اقتصادی بود. تیمی هم که در کنارش قرار دارد هم آن چنان قوی نیست که بتواند کار را                            جمع وجور کند.
دروازه بان اسبق استقلال در خصوص یارگیری ها برای تقویت تیم در فصل جدید، عنوان کرد: به هر حال این بازیکنان هم زحمت 
می کشند و ارزشمند هستند. اما مهم است که به چه شکل انتخاب می شوند، چه کیفیتی دارند و آیا در استقلال جواب می دهند؟ 
در مورد این سوالات افرادی که مسئول هستند باید صحبت کنند. طباطبایی در مورد اینکه هواداران استقلال امسال انتظار تکرار 
قهرمانی دارند اما به عنوان مثال وضعیت خط دفاعی که یکی از عوامل اصلی قهرمانی بود با جدایی دانشگر و وضعیت نامشخص 
سیلوا، آن ها را نگران آماده سازی تیم برای فصل جدید کرده، گفت: این ها بحث های فنی است. تنها بخش دفاعی نیست و خیلی 
موارد دیگر هم وجود دارد که باید لحاظ شوند. باید ببینیم در آینده چه اتفاقی می افتد. امیدوارم نگرانی هایی که داریم از بین بروند، 

تیم نتیجه بگیرد و بتوانیم مجددا قهرمانی را                            کسب کنیم ولی واقعیت این است که روند خوبی وجود ندارد.

کاپیتان سابق استقلال می گوید نباید کارنامه ساپینتو معیاری برای مقایسه او با دیگر مربیان استقلال باشد.
پیروز قربانی، سرمربی فصل قبل رایکا خصوص احتمال منحل شدن این تیم و واگذاری امتیاز این باشگاه اظهار کرد: به 
هر حال این اتفاق در حال رخ دادن است. با این طرز تیمداری نمی شود نتیجه گرفت و در فوتبال ایران موفق بود. به هر حال 
بخش خصوصی نمی تواند در فوتبال ایران موفق باشد زیرا فوتسال ایران درآمدزا نیست و هر کس دیگری هم بیاید نمی تواند 

موفقیتی کسب کند؛ البته امیدوارم بهترین اتفاق برای مردم بابل رخ دهد.
وی درباره پیشنهاداتش از تیم های دیگر اظهار کرد: از چند تیم پیشنهاد دارم که به زودی با یکی از آن ها توافق خواهم کرد.

مدافع سابق تیم فوتبال استقلال در خصوص فعالیت این تیم در بازار نقل و انتقالات اظهار کرد: به هر حال استقلال به 
عنوان مدافع عنوان قهرمانی، در نقل و انتقالات خوب ظاهر نشدند. شاید بازیکنان جوانی گرفته باشند که سال های بعد 
بتوانند برای استقلال افتخارآفرینی کنند اما فکر نمی کنم امسال بتوانند اتفاقی که فصل قبل افتاد را تکرار کنند. بسیاری 
می گویند استقلال ساختار خودش را حفظ کرده و همین می تواند عمل موفقیتش باشد اما این اشتباه است زیرا با نگاه 
کردن به فعالیت رقبای استقلال، متوجه می شوید که استقلال نیاز دارد بازیکنانی جذب کند که بتوانند کار را در بیاورند و 

تاثیرگذار باشند.
قربانی در خصوص کارنامه ضعیف ساپینتو و احتمال موفقیتش در استقلال تصریح کرد: به کارنامه نیست. بسیاری که 
کارنامه شان بیشتر از ۵ صفحه بوده، ۲ زار بار فنی حالی شان نبوده است و با کارهای دیگر مثل زد و بند موفقیت کسب 
کرده اند. امیدوارم او در استقلال موفق باشد اما با این بازیکنانی که با نظر مربی دیگری جذب شده اند، کار او سخت است. 
استقلال علاوه بر سرمربی خوب، نیاز به ستاره در ترکیب خود دارد و با این روش اگر استقلال موفق نشود، سرمربی نه بلکه 

مدیرعامل و مشاورانش باید پاسخگوی نتایج استقلال باشند.

هادی طباطبایی: 

تیم کنار آجورلو قوی نیستند
پیروز قربانی :

مدیرعامل و مشاورانش باید پاسخگوی نتایج استقلال باشند

به بهانه برگزاری مسابقات لیگ برتر فوتبال قم؛

مسابقه دردمای پنجاه درجه گرما به چه قیمتی؟

 ایمان / رضا ملکی
گرمای هوای قم این روزها  بیداد میکند،مخصوصا درساعات بعدازظهر که همه سعی 

میکنند به کولر پناه بیاورند وبا باد خنک آن از گرما گریزان باشند.
حالا شما تصور کنید ساعت ۴ بعدازظهر است دمای هوا چیزی نزدیک به پنجاه 
درجه گرما را نشان میدهد و۲۲ بازیکن به همراه اعضا کادر فنی،کمیته برگزاری وداوران 
می بایست درچمن مصنوعی ولاستیکی استادیوم شهید حیدریان به میدان بیایند تا 

برگزار کننده دیدارهای فوتبال لیگ برتر باشند.
کدام عقل سلیمی می تواند این تصویر را در ذهن خود تجسم سازد؟ خانواده این 
بازیکنان همه نگران حال فرزندان برومندشان هستند.بازیکنان درمیان دونیمه پاهای 
خود را درآب یخ گذاشتند تا التهاب وتاولهای کف پای آنها از سوزش بیفتد وما می گوئیم 

آقایان مسئول به چه قیمتی می بایست این بازیها دراین ساعات جهنمی برگزار گردد.
آیا به فکر سلامت بازیکنان هستید؟

قهرمانی این مسابقات چه ارزشی دارد که برای آن می بایستی تاوان چنین سنگینی 
را پرداخت؟درپایان بازی اگر به چهره های برافروخته وقرمز شده وبعضا سیاه شده 
بازیکنان مظلوم می دیدی  دلت به درد می آمد.دکتر باقری ریاست هیئت فوتبال را 

درنیمه دوم بازی جمعه میان نونیو وعقاب دراستادیوم دیدم.
از او پرسیدم آیا برگزاری این مسابقات دراین ساعت بسیار گرم ضروری است یا خیر؟او 
هم دل پردردی داشت گفت آقا از قول من بنویسید من بعنوان یک مدرس دانشگاهی 
که حوزه کاریم در تربیت بدنی است دقیقا می دانم که عواقب بازی درچنین هوائی 
برای بازیکنان چه میباشد اما چه کنیم که دست ما بسته است.زمین چمن حیدریان 
دراختیار بخش خصوصی است وتایم متعلق به برنامه تیمهای آموزشی پایه می باشد وما 

هیچگونه دخالتی درآن نداریم.
دکتر موبایل اش را نشان داد که حکایت از تماس با دکتر سانی خانی مدیر کل ورزش 
وجوانان بود که متاسفانه به تماس ایشان پاسخ نداده بودند دکتر می گفت می خواستم 
به ایشان بگویم که دراین ساعت در استادیوم حضور داشته باشند تا ببینند آیا میشود 

دراین هوای گرم بازی کرد یا خیر.
به هرحال براساس وظیفه ورسالت مطبوعاتی موارد فوق را قلمی کردم تا برای من که 
حدود پنجاه واندی سال در فوتبال این شهر حضور دارم همچنان این سوال در ذهن 
من باقی بماند که چرا وچرا می بایست اینگونه باشد که هنوز بعد ازسالها هنوز برای 
زمانبندی مسابقات فوتبالمان مشکل داشته باشیم واین سناریو برای تیمهای نوجوانان 
وجوانان فوتبال قم دراستادیوم تختی هم درحال اجراست  باید به حال زار فوتبالمان 

درشرایط این چنینی گریست وتاسف خورد.

 هیات کشتی استان قم خبرداد:

درخشش دو فرنگی کارقمی
 در مسابقات قهرمانی آسیا

رئیس هیات کشتی استان قم گفت: ۲ تن از فرنگی کاران نونهال این استان موفق به 
کسب مدال های طلا و برنز از مسابقات قهرمانی آسیا شدند.

هادی علیایی در گفت و گویی اظهار داشت: در وزن ۵۷ کیلوگرم رقابت های کشتی 
فرنگی قهرمانی نونهالان آسیا در بحرین که با حضور پنج کشتی گیر و به صورت دوره 
ای برگزار شد، امیرمهدی سعیدی نوا فرنگی کار نونهال قم در مبارزه نخست با نتیجه ۳ 

بر ۲ از سد توشار پاتیل از هند گذشت. 
رئیس هیات کشتی قم افزود: سعیدی نوا در دور دوم با نتیجه ۱۰ بر یک مقابل مناف 
الرشیدی از عربستان پیروز شد و در دیدار سوم تارلان سیتوف از قزاقستان را با نتیجه 
چهار بر یک مغلوب کرد.  وی ادامه داد: سعیدی نوا در مبارزه آخر خود در دیداری 
تشریفاتی به مصاف ایگیس خانیبکوف از قرقیزستان رفت و با نتیجه ۱۰ بر پنج شکست 
خورد اما با توجه به پیروزی های که پیش از این از آن خود کرده بود به نشان طلا رسید.

وی بیان کرد: در وزن ۷۵ کیلوگرم این مسابقات که با حضور ۶ کشتی گیر در ۲ گروه 
سه نفره و به صورت دوره ای برگزار شد، شاهین میکائیلی در دور اول با نتیجه ۱۳ بر ۶ 
مقابل دورقام القدیری از عراق پیروز شد. وی در دور دوم با نتیجه چهار بر چهار مقابل 

آبهای از هند مغلوب شد و به عنوان نفر دوم گروه خود به مرحله نیمه نهایی راه یافت.
علیایی افزود: میکائیلی در این مرحله مقابل دولت تورسومبک از قزاقستان با نتیجه 
هشت بر هفت مغلوب و راهی دیدار رده بندی شد. وی در این دیدار با ژومارت آشیموف 
کشتی گرفت و با نتیجه ۱۰ بر صفر این حریف را بدرقه کرد تا به نشان برنز این مسابقات 
دست پیدا کند. وی یادآور شد: رقابت های قهرمانی کشتی فرنگی نونهالان آسیا به 

مدت یک روز برگزار شد و شامگاه شنبه خاتمه یافت.
 

رئیس هیات ورزش های رزمی استان قم خبرداد:

دعوت سه ورزشکار قمی به تیم ملی 
پنچاک سیلات 

رئیس هیات ورزش های رزمی استان قم گفت: داود زارعی و قاسم مهدوی با کسب 
مدال برنز و محمدجواد اسم خانی با درخشش در مسابقات پنچاک سیلات کشوری به 

تیم ملی این رشته ورزشی دعوت شدند.
علی یزدی روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: تیم سه نفره استان قم که به 
مسابقات انتخابی تیم ملی در استان خراسان رضوی اعزام شده بود، با کسب ۲ مدال 
برنز توسط داود زارعی و قاسم مهدوی و دعوت این ۲ ورزشکار به اردوی تیم ملی کار 

خود را به پایان رساند. 
وی بیان کرد: قاسم مهدوی تا لحظات پایانی با اختلاف از حریف خود پیش بود و به 

علت شکستگی دست، از راهیابی به فینال مسابقات باز ماند.
وی گفت: محمد جواد اسم خانی نیز در یک بازی نزدیک به قهرمان وزن خود، بازی 

را واگذار کرد که درخشش این رزمی کار باعث دعوت وی به اردوی تیم ملی شد. 
یزدی عنوان کرد: مسابقات پنچاک سیلاک قهرمانی کشور روزهای پنج شنبه و 
جمعه ۹ و ۱۰ تیرماه در مشهد مقدس برگزار شد. پنچاک سیلات یکی از کشفیات مهم 
در زمینه ورزش های رزمی در بین مردم جهان است که در قرن ۱۹ میلادی به سرعت 
عمومیت یافت. نام پنچاک سیلات در سال ۱۹۴۸ به عنوان یک اصطلاح واحد برای 
توصیف سبک های مختلف هنرهای رزمی کشور اندونزی مطرح شد که قسمت اول 
آن یعنی پنچاک مرسوم برای هنرهای رزمی و سیلات واژه مرسوم در سوماترا تشکیل 
شد. در کاربرد امروزی این رشته معمولا پنچاک به بخش های نمایشی این هنر رزمی و 

سیلات به جوهره جنگ و مبارزه و دفاع شخصی اشاره دارد.
این رشته در برنامه های بازی های آسیایی هنرهای رزمی ۲۰۰۹ بانکوک و بازی های 

آسیایی داخل سالن ۲۰۰۹ هانوی قرار داشت.
 

نایب رئیس هیات کشتی استان قم خبرداد:

اعزام دو نماینده قم به مسابقات قهرمانی آسیا 
نایب رئیس هیات کشتی استان قم گفت: ۲ نماینده این استان شامل یک کشتی 
گیر و یک مربی، تیم ملی کشتی فرنگی جوانان کشورمان را در مسابقات قهرمانی آسیا 

همراهی می کنند.
محسن وزیری در گفت و گویی اظهار داشت: مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی 
جوانان آسیا، روزهای سه شنبه و چهارشنبه هفته جاری در شهر منامه پایتخت کشور 
بحرین برگزار می شود و تیم ایران روزیکشنبه  از فرودگاه بین المللی امام خمینی)ره( 

راهی بحرین شد.
وی با اشاره به این که تیم ملی کشتی فرنگی جوانان ایران در ترکیب خود ۲ نماینده از 
استان قم دارد گفت: امیر عبدی کشتی گیر وزن ۷۲ کیلوگرم قمی همراه با سایر ملی 

پوشان به مصاف رقبای آسیایی خود خواهد رفت.
وی گفت: مهدی علیزاده پورنیا مربی سازنده کشتی فرنگی استان قم نیز به عنوان 
مربی،  تیم ملی کشتی فرنگی جوانان ایران را در مسابقات قهرمانی آسیا همراهی می 

کند.

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: لیگ ما باید به اندازه قراردادهایی که 
بسته می شود، ارزش داشته باشد تا طرفداران در ورزشگاه یا از طریق تلویزیون 
از دیدن بازی ها لذت ببرند. من تناسبی بین قیمت بازیکنان و بازی های لیگ 

نمی بینم.
شاهرخ بیانی، پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در گفت وگویی،  درباره ریکاردو 
ساپینتو و حضور او به عنوان سرمربی جدید آبی پوشان پایتخت، اظهار کرد: 
ساپینتو مربی باتجربه ای تلقی می شود و چندین سال است در عرصه  مربی گری 
فعالیت می کند. باید دید این مربی در ایران چه کاری انجام می دهد. امیدوارم 
در کارش موفق باشد. حتما یک مقداری زمان می برد تا آن هماهنگی ایده آل 
شکل بگیرد و هواداران هم باید صبر کند تا این هماهنگی صورت بگیرد. به نظرم، 
ساپینتو انتخاب خوبی بود و در حال حاضر توقع هواداران بالا رفته است و با توجه 
به این که درخواست هواداران، مربی خارجی بود، این انتخاب مناسب بود و 
امیدوارم ساپینتو در استقلال موفق شود. وی افزود: موضوع بعدی که اهمیت 
دارد و سؤالی که مطرح می شود این است که آیا می توانیم ابزار موفقیت را در 
اختیار ساپینتو قرار دهیم یا نه. متأسفانه استقلال در نقل وانتقالات عقب  است. 
برای تیم قهرمان مهم است که شاکله اش را حفظ کرده و نقاط ضعفش را با جذب 
بازیکن جدید برطرف کند، اما هیچ کدام از این موارد را در استقلال نمی بینیم. 
قرارداد بازیکنان تمدید نشده و بازیکن قابل قبولی که به تیم کمک کند، جذب 
نشده است. مطمئن باشید استقلال با این وضعیت در طول فصل به مشکل 
می خورد. تیم های رقیب بازیکنان درجه یک گرفتند ولی استقلال کار خاصی 

نکرده است.
هواداران استقلال به حق ناراحت هستند

بیانی در رابطه با وضعیت این باشگاه اظهار داشت: استقلال در هر شرایطی 
استقلال است. این تیم پس از چند فصل قهرمان لیگ برتر شد و همه چیز 
برای آبی پوشان خوب پیش رفت. مصطفی آجورلو، مدیر باسابقه فوتبالی است و 
حاشیه ها را از استقلال دور کرد. از زمان حضور آجورلو در استقلال قرارداد فرهاد 
مجیدی سه ساله تمدید شد تا استرس از او و تیمش دور شود. در ادامه بازیکنان 
جوان و باتجربه جذب کردند و یک مربی باسابقه مثل گابریله پین را در کادر فنی 
گذاشتند. استقلال با آرامش وارد لیگ شد و روتین جلو رفت و قهرمان شد. وقتی 

یک تیم همه چیز داشته باشد، مربی تفکرش را روی مسائل فنی می گذارد.
او درباره ادعای ساپنیتو مبنی بر اینکه او ۴ جام قهرمانی برای استقلال می آورد، 
او  و  تبلیغاتی است. همه مربیان دوست دارند قهرمان شوند  این ادعا  گفت: 
خواسته است تا از نظر روحی و روانی شرایط را درست کند چون هیچ مربی  اول کار 
نمی گوید من ۴ قهرمانی می آورم. تا مربی با شرایط آشنا نشود، نمی تواند درباره 
آینده صحبت کند. هیچ مربی در دنیا نمی تواند بگوید حتماً جام می گیرم. بحث 
من این نیست که سرمربی پرتغالی چه چیزی گفته است، من به این فکر می کنم 

که باشگاه می تواند بازیکنان در اختیار او قرار دهد که با استقلال نتیجه بگیرد یا 
نه. استراماچونی در زمان شروع کارش در استقلال موفق نبود، چون با فرهنگ 
و بازیکنان ایرانی آشنایی پیدا نکرده بود. برای ساپینتو نیز این شرایط وجود دارد. 
تنها تفاوت استراماچونی و ساپینتو این است که برای سرمربی ایتالیایی ابراز بهتری 
در اختیارش قرار گرفته بود. امیدوارم مدیریت باشگاه و به ویژه سردار آجورلو با 

جذب چند بازیکن طراز اول ابراز کافی در اختیار این مربی قرار دهند.

چرا باید قرارداد بازیکن جوان یکی دو ساله بسته شود؟ 
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه پرسپولیس بازیکنان زیادی به 
خدمت گرفته است، گفت: مگر می شود دو تیم که تحت حمایت یک مجموعه 
هستند، شرایط متفاوتی داشته باشند؟ یک تیم هر بازیکنی را می گیرد و تیم دیگر 
نه. هواداران استقلال به حق ناراحت هستند، چون تیم شان تا اینجای کار خوب 
بسته نشده است. تیمی که قهرمان می شود، اسکلت آن باید حفظ شود. رئال 
مادرید، بارسلونا، میلان و ... به اسکلت تیم شان دست نمی زنند و تنها دو سه 
بازیکن جذب می کنند. استقلال آنچنان بازیکنی نمی خواست. اگر چه محمد 
دانشگر از استقلال جدا شد، ولی تیم نیاز به بازیکن ندارد. ای کاش قبل از اینکه 
لیگ به پایان برسد، وضعیت تمدید قراردادها مشخص می شد. اگر این کار را 
می کردند این مشکلات پیش نمی آمد. در دنیا اینطور نیست که بازی ها تمام شود 
و سپس با بازیکنان برای تمدید قرارداد صحبت کنند. وقتی مسئولان استقلال 
می دانستند قرار است قرارداد امثال دانشگر و حسین زاده به پایان برسد، باید 
زودتر وارد مذاکره می شدند. چرا باید قرارداد بازیکن جوان یکی دو ساله بسته 
شود؟ مهدی قایدی قرارداد بلندمدتی با استقلال داشت و زمانی که ترانسفر شد 
پول خوبی به استقلال رسید، اما چرا باید قرارداد امیرحسین حسین زاده یک ساله 
با بند جدایی بسته شده باشد؟! وی در مورد بالا رفتن مبالغ قراردادها در لیگ 
برتر خاطرنشان کرد: فصل گذشته بازی هایی دیدیم که زیبایی و طراوت نداشت، 
بنابراین رقم هایی که بسته می شود در حد مسابقات نیست. لیگ ما باید به اندازه 
قراردادهایی که بسته می شود، ارزش داشته باشد تا طرفداران در ورزشگاه یا از 
طریق تلویزیون از دیدن بازی ها لذت ببرند. من تناسبی بین قیمت بازیکنان و 
بازی های لیگ نمی بینم. رقم قراردادها سرسام آور است و فقط چند تیم می توانند 
این ارقام را پرداخت کنند و به سایر تیم ها ظلم می شود. فوتبال در زمان ما آماتور 
بود و با عشق بازی می کردیم. امثال من در آن زمان بودند که ۱۷ سال با یک 

پیراهن بازی کرده و تیم شان را عوض نمی کردند.
استقلال همیشه مدعی بوده است 

این پیشکسوت تیم فوتبال استقلال درباره آینده آبی پوشان پایتخت و در پاسخ 
به این سوال که آیا آبی ها در فصل آینده می توانند بازهم مدعی عنوان قهرمانی 
لیگ برتر باشند، گفت: استقلال همیشه مدعی بوده است. مشکلات در این 
چند سال، مسائل دیگری بوده است اما استقلال در حالت کلی مدعی بوده 
است. امسال طرفداران به استادیوم می آیند و این خیلی می تواند به تیم کمک 
کند. در حال حاضر وضعیت برای استقلال مناسب است و بازیکنان در شرایط 
بهتری قرار دارند و امسال بستگی به مدیریت و مربی دارد که شرایط برای بازیکنان 
در بهترین وضعیت خود باشد که بازیکنان با آرامش بتوانند کار خود را پیش ببرند.
وی در پایان در خصوص وضعیتش پس از جدایی از نساجی مازندران گفت: 

قرار است در کادر فنی ساکت الهامی در تیم هوادار حضور داشته باشم.

 شاهرخ بیانی:

 تناسبی بین قیمت بازیکنان و بازی های لیگ وجودندارد

مرتضی محصص:
برای صعود به مرحله دوم جام جهانی شانسی نداریم

کارشناس فوتبال ایران گفت: قبول دارم که امکانات بهتر به رشد هرچه بهتر فوتبال 
کمک می کند، اما فوتبال بازی محدودیت هاست و باید به کمبود امکانات در ایران 

عادت کنیم تا بتوانیم از پس مشکلات برآییم.

مرتضی محصص در حاشیه برگزاری کارگاه آموزشی مدارس و مربیان فوتبال پایه در 
جمع خبرنگاران در خصوص پیاده سازی ایده ها در ایران با توجه به زیرساخت های 
موجود گفت: اگر به زمین های فوتبال در آرژانتین نگاهی بیندازید تعجب می کنید 
که بازیکنانی نظیر مسی، ماردونا و آگوئرو چگونه از آن زمین ها بیرون آمده اند. در 
ایران همیشه شاکی هستیم. قبول دارم که امکانات بهتر به رشد فوتبال کمک 
می کند، اما فوتبال بازی محدودیت هاست. باید عادت کنیم با ناخوش آیندی ها کنار 
بیاییم. محصص ادامه داد: مهدی طارمی به شرایط بد عادت کرد که در حال حاضر 
به این جایگاه رسیده است. کلید موفقیت مربیان نیز همین موضوع است. باید 
بدانیم در زندگی همه چیز ۱۰۰ درصد کامل نیست؛ همانطور که در خانه با خواهر 
و برادر خود مشکل پیدا می کنیم. باید این مسئله را بدانیم که برای حل مشکلات 

آفریده شده ایم. معنی اصلی هوش، توانایی حل مشکلات و معنی اصلی عقل، 
توانایی تغییر است.

کارشناس فوتبال ایران در خصوص عملکرد اسکوچیچ و تیم ملی ایران خاطرنشان 
کرد: هیچ وقت یک مربی و کارشناس فوتبال نباید راجع به مربی دیگری صحبت 
به عنوان یک  نیز همکار ماست.  تعریف کند، اسکوچیچ  او  از  اینکه  کند، مگر 
پیرمرد در این فوتبال، باید به جای اننقاد، راهکار بدهم. راهکارها برای اسکوچیچ و 
فدراسیون چه بوده است؟ هرچه بوده انتقاد بوده است. باید جو منفی تیم ملی که 
در جام جهانی شانسی نداریم را تغییر داده و پس از آن بازی های دوستانه تیم ملی 
را افزایش دهیم. از الان خیلی زود است که بخواهیم بگوییم برای صعود به مرحله 

بعد هیچ شانسی نداریم.

معاون ورزشی باشگاه پرسپولیس :
مربی جدید پرسپولیس تا آخرهفته معرفی می شود

معاون ورزشی باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه توافقات 
برای جذب کاسیانو مهاجم برزیلی انجام شده، گفت: 
تا آخر هفته مربی جدید تیم فوتبال پرسپولیس معرفی 

خواهد شد.
رادیویی  در گفت وگویی  یکشنبه  روز  محمد محمدی 
با اشاره به آخرین اقدامات باشگاه پرسپولیس در نقل و 
انتقالات، اظهارداشت: با توجه به مشکلاتی که در یکی 
دو فصل گذشته در فصل نقل وانتقالات مانند پنجره بسته، 
عدم توانایی مالی در جذب بازیکن داشتیم، پیش از اتمام 
بازی های فصل گذشته براساس نیاز تیم سعی کردیم با 
بازیکنان مدنظر کادر فنی شروع به صحبت کنیم و تا 
جایی که در توان مان بود، توانستیم بازیکنان مدنظر کادر 
فنی را به خدمت بگیریم. هواداران می دانند همچنان به 
دنبال جذب مهاجم هستیم و ظرف یک تا دو روز آینده 

کارهای کاسیانو را انجام می دهیم.
وی افزود: توافقات با باشگاه ویزلا انجام شده است، ولی 
با توجه به تحریم هایی که وجود دارد، برای جابه جایی پول 
با مشکل مواجه شدیم.  ما امیدواریم که بدون هیچ مشکلی 
کاسیانو را جذب کنیم تا بعد از آن با نظر گل محمدی برای 

جذب مهاجمی دیگر اقدام کنیم.
معاون ورزشی باشگاه پرسپولیس درباره این موضوع 
فعالیت  هم  باز  باشگاه  این  کاسیانو،  جذب  جز  به  که 
نقل وانتقالاتی خواهد داشت، تاکید کرد: هنوز سهمیه 
هم  آزاد  بازیکن  و  دارد  خالی  جای  سه  ما  برتری  لیگ 

می توانیم بگیریم. همانطور که گفتم طبق نیاز تیم بازیکن 
جذب خواهیم کرد. نفراتی هم که اکنون در اختیار داریم، 
سال ها در پرسپولیس زحمت کشیده  و قهرمانی کسب 
با ارزشی  هستند که آرزوی  آنها هم نیروهای  کرده اند. 
هر تیمی هستند. اگر نیاز نباشد، فعالیت خود را کنسل 

کرده و دیگر خریدی نخواهیم داشت، اما اگر نیاز باشد، 
بازیکن جدید جذب خواهیم کرد. وی با اشاره به حضور 
پیشکسوتان پرسپولیس در نخستین تمرین سرخپوشان 
برای فصل جدید تاکید کرد: پیشکسوتان سرمایه اصلی 
هیچ  پرسپولیس  در  که  روزهایی  در  آنها  هستند.  تیم 

امکاناتی وجود نداشت با تمام جان و دل برای این تیم 
دادند  افتخار  ما  به  هم  گذشته  روز  و  کشیدند  زحمت 
و دعوت ما را پذیرفتند تا به تمرین بیایند. این اتفاق از 
چند جهت برای ما مهم بود. ابتدا اینکه اولین جلسه 
تمرین با حضور نفرات جدید برگزار می شد و پیشکسوتان 
می توانستند با حمایت شان فضای خوبی را در تیم ایجاد 
کنند. معاون باشگاه پرسپولیس گفت: همچنین اولین 
روز مربیگری سیدجلال حسینی هم بود و فکر می کنم 
حضور پیشکسوتان باعث دلگرمی او بود. خوشبختانه این 
اتفاق خوب افتاد و شرمنده هستیم که نتوانستیم پذیرای 
تعداد بیشتری از این پیشکسوتان باشیم. محمدی در 
رابطه با اینکه طبق ظاهرا همه باشگاه ها به غیر از استقلال 
و مس رفسنجان با قانون سقف قرارداد موافق هستند، 
نمی شود،  رعایت  اینکه  دلیل  به  قرارداد  سقف  گفت: 
خیلی جذاب نیست. برخی باشگاه های ما خصوصی 
هستند و نمی توان برای آنها تعیین تکلیف کرد که این پول 
را بدهند یا ندهند چون بخش خصوصی دوست دارد که 
پول پرداخت کند یا نکند. تجربه گذشته ثابت کرده این 
طرح خیلی کارایی ندارد اما در صورت تصویب طرح به 
آن احترام می گذاریم. همانگونه که باشگاه پرسپولیس 
مثل گذشته به هرچه قانونی بوده احترام گذاشته و آن را 
اجرایی کرده است. وی در مورد اضافه شدن مربی جدید 
هم گفت: گل محمدی یک نفر را مدنظر داشت که با یکی 
از دوستان مذاکره کردیم، اما متأسفانه به نتیجه نرسیدیم. 
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جبار کوچکی نژاد:

همه زندگی مردم به مذاکرات
 گره خورده است

 نماینده مجلس یازدهم گفت: دولت از روز اول اعلام کرد »نان و زندگی مردم را 
به مذاکرات گره نمی زند«، برخلاف دو روز گذشته که همه زندگی ما به مذاکرات 

گره خورده است. 
 رویکرد دولت سیدابراهیم رئیسی در حوزه سیاست خارجی کاملا متفاوت از 
دولت حسن روحانی است. هر چه دولت روحانی کمتر شعار می داد و بیشتر عمل 
می کرد، دولت فعلی خیلی شعار می دهد و کمتر عمل می کند. بزرگترین شعارش 
هم این است که اقتصاد کشور و معیشت مردم را به مذاکرات برجامی گره نمی زد.

جبار کوچکی نژاد درباره گزارش برجامی وزارت خارجه به مجلس گفت: دولت 
درباره روند مذاکرات برجامی هم به کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس و هم در صحن غیرعلنی به عموم نمایندگان گزارش داد. طرف مقابل از 
روش های مختلف استفاده می کند تا به اهداف خودش برسد بنابراین مذاکرات 

پیچیده شده است.
وی درباره میزان رضایت از روند مذاکرات اظهار کرد: تیم مذاکره کننده تلاش 
دارد، مراقبت کند امتیازی به دشمن ندهد که بعد نتواند امتیازی بگیرد و در نهایت 
زیر سئوال بروند، به همین دلیل روند مذاکرات خیلی به کندی پیش می رود و در 

واقع پیشرفت آنچنانی تا به حال نداشته است.
این فعال سیاسی اصولگرا سیاست دولت سیدابراهیم رئیسی در حوزه مذاکرات 
را درست خلاف جهت سیاست دولت قبل خواند و اظهار کرد: دولت از روز اول 
اعلام کرد »نان و زندگی مردم را به مذاکرات گره نمی زند«، برخلاف دو روز گذشته 

که همه زندگی ما به مذاکرات گره خورده است.
وی افزود: مذاکرات مسیر خود را طی می کند و دولت برای اینکه به دنیا نشان 
دهد ما اهل مذاکره هستیم تیم مذاکره کننده در همه جلسات حضور پیدا کرد؛ 
از آن طرف دولت تلاش دارد زندگی مردم و اقتصاد کشور را به مذاکرات گره 
نزند. هرچند خودش یک ارتباط مستقیمی دارد، چون وقتی روند مذاکرات کُند 
می شود قیمت دلار و ارز بالا می روند و وقتی خبر های خوبی از مذاکرات می آید 

قیمت ارز و دلار کاهش پیدا می کند.
این نماینده مجلس با بیان اینکه اقتصاد به روند مذاکرات ارتباط پیدا می کند، 
یادآور شد: دولت تلاش می کند این ارتباط را به حداقل برساند. در مجموع معتقدم 
مذاکرات به نتیجه نمی رسد، چون روندی که الان وجود دارد یک روند فرسایشی 

است. نظام جمهوری اسلامی باید در این رابطه تصمیم بگیرد.
وی درباره مقصر بودن علی باقری برای فرسایشی شدن روند مذاکرات گفت: این 
طور نیست، تیم مذاکره کننده تحت مسئولیت آقای باقری به سیاست های دولت 
و شورای عالی امنیت ملی توجه می کند. مذاکرات روند پیچیده ای دارد و طرف 
مقابل همه همت خودش را برای گرفتن امتیاز گذاشته است، در چنین وضعیتی 

به نتیجه رسیدن مذاکرات سخت است.
کوچکی نژاد بیان کرد: آمریکا برای امتیازگیری حداکثری آمده و ایران به این 
مسئله تن نمی دهد، در نتیجه مذاکرات روز به روز پیچیده تر می شود و به سمت 
و سو های دیگر به غیر از موضوع هسته ای می رود. کما اینکه در قطر نیز موضوع 
هسته ای خیلی مطرح نشد، چون آمریکا به سمت طرح موضوعاتی مثل موشکی 

رفت.

یک کارشناس مسائل آفریقا:

گسترش روابط ایران و مصر باعث ایجاد 
تحولاتی در منطقه می شود

یک کارشناس مسائل آفریقا با بیان این که ایران همواره از گسترش روابط با مصر 
استقبال کرده است، گفت: روابط ایران و مصر طبیعتا زمانی به سمت آینده پرسود 
حرکت می کند که مردم دو کشور بتوانند با یکدیگر تعامل داشته باشند و مسیر رفت 

و آمد مردم بین دو کشور تسهیل شود. 
بر برگزاری مذاکرات  با اخبار منتشر شده مبنی  ارتباط  جعفر قنادباشی در 
اطلاعاتی بین ایران و مصر به میزبانی بغداد و اظهار تمایل مجدد مقامات تهران 
و  خارجه  امور  وزیر  اخیر  صحبت های  جمله  از  مصر  با  روابط  گسترش  برای 
سخنگوی وزارت خارجه ایران اضافه کرد: اگر مصر بتواند از این فضای خاصی 
که غربی ها حاکم کرده اند و هزینه هایی که رژیم صهیونیستی و ارتجاع عربی انجام 
می دهند تا بین ایران و مصر فاصله و شکاف بیشتری ایجاد کنند، فاصله بگیرد و  
براساس منافع ملی خود تصمیم بگیرد، طبیعتا روابط دو کشور می تواند گسترش 

پیدا کند.
وی با بیان این که علاقه مندی در ایران برای ارتباط با مصر زیاد است، ادامه داد: 
اگر روابط دو  ملت ایران و مصر را از بعد تاریخی در منطقه بررسی کنیم ، می بینیم 

که این روابط نمونه ای نداشته است.
قنادباشی با بیان این که مصری ها به مردم ایران علاقه مند هستند و ایرانی ها را 
جدا از مذاهب اسلامی نمی بینند، افزود: از سویی دیگر باید به این موضوع توجه 
داشت که مردم مصر به شدت  ضد صهیونیست هستند و همچنین از گروه های 

تروریستی و افراط گرا نیز همچون وهابیت دوری می کنند.
این کارشناس مسائل آفریقا در همین ارتباط تصریح کرد : در زمان حسنی 
مبارک ایران قدم هایی برای گسترش روابط با مصر برداشت و در همین چارچوب 
شاهد سفر افرادی چون آقایان ولایتی، حداد عادل و لاریجانی به مصر و دیدارشان 
با حسنی مبارک بودیم و بعد از سرنگونی حسنی مبارک نیز مقامات ایران از جمله 
احمدی نژاد رئیس جمهور وقت به مصر سفر کرد و با محمد مرسی دیدار کرد و  
محمد مرسی نیز برای در شرکت اجلاس سران شرکت های غیرمتحد سفری یک 

روزه به تهران داشت.
وی با بیان این که غربی ها و برخی کشورهای مرتجع عرب از بهبود روابط ایران و 
مصر نگران هستند چرا که این باعث ایجاد وحدت بین مسلمانان می شود، افزود: 
در همین چارچوب آنها تلاش می کنند که مصر را در محور کشورهای مخالف ایران 
قرار دهند و در همین راستا اقدام به برگزاری مانور مشترک با مصر می کنند و یا 
اجلاس هایی چون شرم الشیخ را در این کشور برگزار می کنند برای این که مصر را 

در دسته کشورهای مقابل ایران قرار دهند.
قنادباشی در گفت وگو با ایسنا با بیان این که یکی از ملزومات گسترش روابط 
با کشورها نزدیکی دو کشور از نظر ساختار سیاسی به یکدیگر است، ادامه داد: 
هرچه  ساختار  یک کشور مردمی تر باشد امکان نزدیک شدن ما به آنها بیشتر 
است. قنادباشی با اشاره به محدودیت های بسیار گسترده ای که برای سفر ایرانیان 
به مصر وجود دارد، گفت : روابط ایران و مصر طبیعتا زمانی به سمت آینده پرسود 
می رود که مردم دو کشور با یکدیگر تعامل داشته باشند و در موضوعاتی چون 

گردشگری میزبان یکدیگر باشند.
وی با بیان این که ایران همیشه تمایل داشته که روابطش را با مصر گسترش دهد، 
افزود: هر موقع که آنها گامی برداشته اند این موضوع با استقبال ایران مواجه شده 

است و در این راستا گام هایی را برداشته است.
این کارشناس مسائل مصر با تاکید بر این که گسترش روابط بین ایران و مصر 
فقط به نفع دو کشور نیست بلکه برای منطقه و جهان اسلام منافع عمده ای به 
ترکیه  و  مصر  ایران،  چون  کشورهای  بین  روابط  گسترش  ،گفت:  دارد  همراه 

می تواند تحولات مهمی را در منطقه ایجاد کند.

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس با بیان اینکه مفهوم حکمرانی با همه ابعاد و 
اضلاع آن باید مورد توجه قرار گیرد، گفت: محدود کردن موضوع مهم حکمرانی به 

رویکرد سیاسی به ما آسیب وارد خواهد کرد. 
دکتر عطاء الله رفیعی آتانی در نشست گروه حکمرانی اسلامی مرکز تحقیقات 
اسلامی مجلس خاطرنشان کرد: در ارتباط با مطالعات حکمرانی سه رویکرد وجود 
دارد، رویکرد نخست ادامه مدیریت دولتی و دوم با نگاه سیاسی و رویکرد سوم ادامه 
هیچ کدام نیست، بلکه یک رویکرد بینارشته ای است. که باید با کمک دانش های 

مختلف به مبانی، نحوه و مدل حکمرانی و اثرسنجی سیاست ها همت گماشت.
نیاز حکمرانی است. دانش  از دانش های مورد  وی ادامه داد: سیاست یکی 
سیاستگذاری و مدیریت دولتی نیز داعیه دار حکمرانی هستند، بنابراین به لحاظ 

دانشی باید از ظرفیت مدیریت دولتی در مطالعات حکمرانی استفاده کنیم.
رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس اظهار داشت: امروز فعالان عرصه علوم 
انسانی اسلامی، به این نتیجه رسیدند که این رویکرد باید با صحنه عمل درگیر 
شود، مطالعات حکمرانی از این جهت حائز اهمیت است که آن دستاوردهای علوم 
انسانی اسلامی را به سمت درگیر شدن با صحنه عمل جهت دهد و آنها را عملیاتی 

نماید.
دکتر رفیعی آتانی با اشاره به دغدغه مطالعات حکمرانی در سطح مسئولان 
ارشد نظام است، گفت: رئیس مجلس شورای اسلامی به عنوان یکی از نمادهای 

مدیریت جهادی، مطالعات حکمرانی را مورد توجه و تاکید قرار داده است،.
وی ادامه داد: ایشان) ریاست مجلس( به عنوان یک مدیر برجسته که در همه 
عرصه های مدیریتی حضور داشته، عمیقا باور دارد که اصل کار ما باید اصلاح نظام 
حکمرانی باشد و به این نتیجه رسیده اند که این نوع مطالعات نیاز کشور است و 
باور دارد که مساله کشورما نحوه حکمرانی، مدل های حکمرانی، مبانی، اثرسنجی 
سیاست ها و نوع حکمرانی ماست، بنابراین باید در این فضاها، مطالعات حکمرانی 

را دنبال کنیم.
رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شورای اسلامی ادامه داد: محدود کردن 
مقوله حکمرانی به رویکرد سیاسی به ما آسیب جدی وارد می کند، بلکه به لحاظ 

دانشی باید از مدیریت دولتی نیز استفاده شود.
*تجربه نگاری حکمرانی در دستور کار باشد

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس با اشاره به اینکه اوج مدیریت و حکمرانی 
اسلامی در دوران دفاع مقدس جلوه گر شده است، بیان داشت: تلاش ما در دوره 
ای این بود که تجربیات مدیریتی موفق فرماندهان دفاع مقدس را استخراج و آنها را 

با زبان مفاهیم و از منظر دینی بسط دهیم.
دکتر رفیعی آتانی خاطرنشان کرد: تجربه حکمرانی علمایی که دارای فکر دینی و 
مدیریتی بودند و توانستند در مقاطع ای نظام و کشور را از مخمصه های بزرگ نجات 

دهند نیز بسیار مهم و تعیین کننده است.
وی، تجربه نگاری حکمرانی را با هدف اصطیاد مفاهیم و خلق واقعیات مشابه 
را حائز اهمیت دانست و گفت: گروه مطالعات حکمرانی مرکز تحقیقات اسلامی 
مجلس بخشی از فعالیت های خود را در زمینه تجربه نگاری حکمرانی متمرکز 

نماید تا بتواند دانش و تجربه کسانی که با نگاه دینی تجربه مدیریتی و دانشی خوبی 
داشتند را به کمک کشور بیاورد.

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس البته تاکید کرد: مطالعات ما در عرصه 
حکمرانی، باید خود را در قالب عمل نمایان سازد.

* باید کلیت مجلس از گروه حکمرانی اسلامی منتفع شود
دکتر رفیعی آتانی خاطرنشان کرد: مرکز تحقیقات اسلامی مجلس به عنوان یک 
ستاد علمی برای مدیریت علمی است که بنا دارد همه ظرفیت علمی حوزه های 

علمیه را به مجلس شورای اسلامی پمپاژ کند.
وی با اشاره به اهمیت گروه مطالعات حکمرانی مرکز گفت: گروه های علمی 
مرکز تحقیقات اسلامی مجلس با کمیسیون های تخصصی متناظر است، اما گروه 
مطالعات حکمرانی، موضوع کلیت مجلس است اگر ما مشاوره یا طرح پیشنهادی 
از این منظر داشته باشیم باید کلیت مجلس را تحت تاثیر قرار دهیم و مشاور و 

کارشناس معین کلیت مجلس باشیم.
* حوزه علمیه غرق در دستاوردهای علوم انسانی اسلامی است

وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه باید محصولات و تولیدات حوزه 
علمیه را از کانال مجلس به سمت اداره کشور ببریم، خاطرنشان کرد: حوزه علمیه 
غرق در دستاوردهای علوم انسانی اسلامی است ولی متاسفانه این ظرفیت ها 
کمتر در عرصه حاکمیت عرضه و استفاده می شود، مرکز تحقیقات اسلامی مجلس 

این آمادگی و اراده را دارد که این ظرفیت ها را در اختیار نظام حکمرانی قرار دهد.
دکتر رفیعی آتانی گفت: فضلای حوزه که در عرصه های مختلف حکومت و 
حاکمیت مسئولیت داشته و دارند، باید در گروه مطالعات حکمرانی مرکز حضور 

داشتند باشند.
وی با اشاره به اینکه دانش آمیخته با تجربه، راهگشای مشکلات کشور است، 
گفت: اگر دانش و علم ما امروزه به کمک زندگی مردم نیاید عقیم خواهد ماند و 

نمی تواند مشکل گشا باشد.
دکتر رفیعی آتانی بیان داشت: البته کار گروه مطالعات حکمرانی به واسطه اینکه 
در متن سیاست کلان کشور قرار دارد، کار آسانی نیست ولی باید با جدیت دنبال 

کرد تا به مدد مجلس انقلابی، به نظام اسلامی خدمت کنیم.
*مساله محوری و مساله مندی را قاعده کار خود بگیریم

وی مساله محوری را نیز مورد تاکید قرار داد و گفت: ما قرار است برای مجلس 
و نظام مفید باشیم بنابراین باید مساله محوری و مساله مندی را قاعده کار خود 
بگیریم و در فضای گسترده و عمیق برای حوزه عمل کار انجام دهیم و مطالعات ما 

نزدیک به حوزه عمل باشد.
*دولت و حکمرانی اولویت اول میز مطالعات سیاسی است

حجت الاسلام والمسلمین نجف لک زایی رئیس شورای علمی گروه مطالعات 
گفت:  سخنانی  طی  نیز  مجلس  اسلامی  تحقیقات  مرکز  اسلامی  حکمرانی 
حکمرانی از مهمترین مباحث مورد توجه در دنیاست و در میز مطالعات سیاسی 
پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی موضوع دولت و حکمرانی به تصویب رسیده 
و در اولویت قرار گرفت و همین انگیزه باعث همکاری با مرکز تحقیقات اسلامی 

مجلس شد.
وی ادامه داد: همکاری مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شورای اسلامی و دفتر 
تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم پیرامون موضوع حمکرانی متقابل است و امید 

است بتوانیم به نحوه مطلوبی این موضوع را به سرانجام خوبی برسانیم.
وی گفت: اساتید و شخصیت های خوبی برای شورای علمی گروه مطالعات 
حکمرانی انتخاب شدند که برخی از آنها سابقه نمایندگی مجلس و مدیریت علمی 

در دانشگاه و نهادهای نظام را دارند.
دولت و حکمرانی اولویت اول میز مطالعات سیاسی است

رئیس شورای علمی گروه مطالعات حکمرانی اسلامی مرکز تحقیقات اسلامی 
مجلس نیز طی سخنانی گفت: حکمرانی از مهمترین مباحث مورد توجه در 
دنیاست و در میز مطالعات سیاسی پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی موضوع 
دولت و حکمرانی به تصویب رسیده و در اولویت قرار گرفت و همین انگیزه باعث 

همکاری با مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شد.
حجت الاسلام والمسلمین  نجف لک زایی ادامه داد: همکاری مرکز تحقیقات 
اسلامی مجلس شورای اسلامی و دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم پیرامون 
موضوع حمکرانی متقابل است و امید است بتوانیم به نحوه مطلوبی این موضوع را 

به سرانجام خوبی برسانیم.
وی گفت: اساتید و شخصیت های خوبی برای شورای علمی گروه مطالعات 
حکمرانی انتخاب شدند که برخی از آنها سابقه نمایندگی مجلس و مدیریت علمی 

در دانشگاه و نهادهای نظام را دارند.
*حکمرانی نیازمند مطالعات بین رشته ای است

حجت الاسلام و المسلمین سید محمد تقی آل غفور از اعضای شورای علمی 
گروه مطالعات حکمرانی که سابقه نمایندگی مجلس را دارد، نیز طی سخنانی 
گفت: امروز بحث حکمرانی یک موضوع مهم در جهان است و ذیل بحث توسعه 
نیز مطرح است و زمانی که بحث حکمرانی مطرح می شود بحث کل گرایانه، نظام 
گرایانه و سیستمی است، بنابراین الزاما بحث بین رشته ای خواهد شد و باید از 

رشته های مختلف در این گروه مطالعاتی متخصص داشته باشیم.
سیاست های کلی نظام قانونگذاری سرلوحه قرار گیرد 

مطالعات  گروه  علمی  شورای  عضو  و  مجلس  سابق  نماینده  صدرا  علیرضا 
حکمرانی مرکز تحقیقات اسلامی مجلس یادآورشد:  اگر سیاست های کلی نظام 
قانونگذاری که از سوی رهبر معظم انقلاب ابلاغ شده، سرلوحه کار قرار بگیرد، 

حکمرانی شایسته قانونی نیز انجام می گیرد.
وی ادامه داد: اولین مشکل ما در کشور، قانونگذاری است، قانون زیاد داریم ولی 
باید قانون خوب تصویب کنیم، قانونمندی یکی از شاخص های مهم حکمرانی 
خواهیم  مواجه  اساسی  مشکلات  با  نباشد  خوب  ما  قانونمندی  اگر  و  است 

شد.اسلام حکومت قانون است، حکمرانی قانون وظیفه مجلس است .
صدر با اشاره به توصیه های رهبر معظم انقلاب مبنی بر تقویت مرکز پژوهش ها 
گفت: در دنیا مراکز تحقیقاتی قوی و ثابت هستند و با تغییر مسئولان، ساختار این 
مراکز به هم نمی ریزد، به همین دلیل تاثیرگذار هستند، ما هم به چنین چیزی 

نیاز داریم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: ما یک ابر مشکل مزمن، فراگیر و 
فزاینده به نام رکود تورمی مواجه هستیم که به ظاهر اقتصادی است ولی ریشه های 
فرهنگی و سیاسی دارد و دشمن نیز روی این موج سوار شد، البته این نه بحران 
است و نه بن بست بلکه عدم کارمدی ساختاری و راهبردی باعث این مشکل شده 

است.
نماینده اسبق مجلس شورای اسلامی بیان داشت: ما در بهره وری موفق ولی 
در اثربخشی با مشکل مواجه هستیم، زیرساخت ها و کاردهای تربیت شده با هم 
عجین نیستند، ریشه این کار نیز در ۱- ناکارآمدی در قانونگذاری ۲- نظام اداری 
الساعه، است. مجلس شورای اسلامی در  بروکراسی ۳ سیاست های خلق  و 

قانونگذاری و ساختار نقش دارد.
وی ادامه داد: ما  در کنار چرایی و چیستی، چگونگی را نیز در نظام حکمرانی 
داریم، هر چه چرایی روشن تر و شفاف تر باشد، چیستی یقینی تر و چگونگی 
واقعی تر خواهد بود، بنابراین رسالت گروه مطالعات حکمرانی پرداختن به ریشه 

این مشکلات است.
وی خاطرنشان کرد: برای حکمرانی کادر سازی نکردیم، از حکمرانان اسلامی 
انتظار است که چیستی و چگونگی را به ما یاد دهند، مثلا در موضوع عدالت مشکل 
نظریه و برنامه داریم، مسئولان نمی دانند باید چه کار کنند، در فن و تکنولوژی و 

دانش حکمرانی مشکل داریم، اقتصاد دان غیر از مدیریت اقتصادی است.
او گفت: رهبر انقلاب سیاست های کلی نظام قانونگذاری را ابلاغ کردند، باید 
دستورات رهبری تبدیل به حکمرانی شود، برنامه تدابیر پیشرفت آماده شده، 

پیشنهاد است آن را در دستور کار قرار دهیم.

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس:

محدود کردن حکمرانی به رویکرد سیاسی  آسیب زاست

رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس : بیشتر و کمتر از برجام نمی خواهیم

جلال زاده : با آمریکایی ها در سه موضوع به توافق نرسیدیم 
چند ماهی بود که از مذاکرات وین خبری نبود، مذاکراتی که 
در پی کشمکش های تهران- واشنگتن بر سر برخی مسائل 
باقی مانده در مذاکرات، متوقف شده بود با سفر »انریکه مورا« 
معاون مسؤول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با هدف شکست 
بن بست مذاکرات ایران و ۱+۴ به ایران رنگ و بوی تازه ای به 
سیاست  مسئول  بورل«  سفر»جوزپ  این  .پیرو  گرفت  خود 
خارجی اتحادیه اروپا نیز هفته گذشته به تهران آمد و نوید یک 
راه حل میانه را داد. در هر حال این دور از مذاکرات غیرمستقیم 
اروپا ، سه شنبه گذشته در  اتحادیه  از طریق  ایران  و  آمریکا 
دوحه)پایتخت قطر( آغاز و چهارشنبه پایان یافت. پس از پایان 
این نشست منابع غربی و برخی مقامات ارشد امریکایی از عدم 
حصول نتیجه در این دو روز گفتند . خبر آنلاین در گفت و گو 
با وحید جلال زاده رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس یازدهم به بررسی علت های به نتیجه نرسیدن 

این نشست پرداخته است که در پی می خوانید :
گذشته  ،هفته  وین  مذاکرات  توقف  از  پس  ماه  چهار 
نشستی در دوحه برگزار شد که به نتیجه نرسید ،چرا این 
نشست بی نتیجه ماند؟ آنها چه می گفتند و ما چه می 

خواستیم؟
نقطه  یک  به  تقریبا  گذشته  سال  ماه  اسفند  در  مذاکرات 
بودند  توافق  آماده  طرفین  و  بود  رسیده  طرف  دو  مطلوب 
از  و  زیر میز زدند  آمریکایی ها   ، آخر  .متاسفانه در جلسات 
پذیرش دو سه مورد از توافقات قبلی ، امتناع کردند و خواستار 

تغییراتی تازه شدند.
همان بحث بازگشت لیست اسامی تحریمی ها و تضمین 

های مورد نظر ما؟
و  حقیقی  افراد  و  نهادها  از  تعدادی  بود  شده  توافق   ، بله 
حقوقی از لیست قرمز تحریم خارج شوند ، اما تغییر موضع 
دادند و گفتند ممکن است آنها را دوباره به فهرست تحریمی 

ها بازگردانیم .
در بحث تضمین ها نیز آمریکایی ها، پذیرفته بودند یک بازه 
زمانی برای تضمین انتفاع اقتصادی در توافق قید شود اما در 
جلسات آخر مذاکرات وین ) اسفند ماه( دراین مورد هم تغییر 
موضع دادند. این بدعهدی ها سبب شدکه ابتدا آقای رابرت 

مالی و سپس آقای باقری وین را ترک کنند.
چه تحولی رخ داد که باوجود این چالش ها ، مذاکرات 

پس از چهار ماه وقفه ، دوباره از سر گرفته شد؟
بعد از سفرهای آقایان مورا و بورل به تهران و پایتخت برخی 
از کشورها و انجام مکاتبات ، مذاکرات به شکل دیگری و نصفه 

نیمه ادامه داشت .جمهوری اسلامی هیج وقت از مذاکرات فرار 
نکرده ، بنابراین ، آمادگی برای مذاکرات محدد را البته نه در وین 
و نه در آن قالب قبلی بلکه در دوحه قطر و در شکل جدید اعلام 
کرد. بنا شد دیپلمات های ما با آقای مورا مذاکره کنند و ایشان 

نتایج مذاکرات را به آقای مالی در دوحه منتقل کند .
ایران در چه موضوعاتی نتوانست با امریکایی ها به تفاهم 

برسد؟
با آمریکایی ها در سه موضوع به تفاهم و توافق نرسیدیم یکی 
بحث تضمین ها بود که عرض کردم ،در این بخش ، آمریکایی 
ها، می بایست ، تضمین می دادند حداقل تا پایان دوره بایدن 
اما  بود  خواهد  برقرار  اسلامی  جمهوری  اقتصادی  انتفاع 
متاسفانه توانایی اینکار را ندارند . نکته دوم بحث پادمان بود، ما 
در مذاکرات اسفند ماه با غربی ها به این تفاهم رسیده بودیم که 
با آژانس در رد و بدل متون و سوال و پرسش و پاسخ جمهوری 
اسلامی به توافق برسیم تا در خرداد ماه و در اجلاسیه شورای 
پرونده مختومه  و  و فصل شود  ما حل  پادمانی  حکام بحث 
شود که خُب دیدیم ، نه فقط این اتفاق نیافتاد بلکه آژانس و 
شورای حکام علیه جمهوری اسلامی قطعنامه صادر کرد، البته 
محتوای قطعنامه ملایم بود اما جمهوری اسلامی همین را هم 
برنتابید و ما در دوحه تاکید کردیم ، بحث پادمان باید پایان یابد. 
بحث سوم هم همین لیست قرمز تحریمی هاست که جمهوری 
اسلامی تاکید دارد ، افراد حقیقی و حقوقی که تفاهم شده از 

لیست حذف شوند ، 
آمریکایی ها مدعی هستند جمهوری اسلامی حرف جدیدی 
نزده و حرف های قبلی را تکرار کرده ، در حالی که ما همین 
موضوعات را با آقای مورا و آقای بورل و ۱+۴ مطرح کرده بودیم 
انتفاع  از این مذاکرات  و گفته بودیم اگر جمهوری اسلامی 
اقتصادی به دست نیاورد ، اصلا نقض غرض است و رفتن ما به 
مذاکرات اصلا هیچ سودی به حال جمهوری اسلامی ندارد . ما 
نه بیش تر از برجام می خواهیم و نه به کمتر از برجام راضی می 
شویم . حالا ، آمریکایی ها باید اراده سیاسی خودشان را نشان 
دهند و درخواست های بحق جمهوری اسلامی را در قالب 

مذاکرات وین و برجام بپذیرند.
خاموش کردن دوربین های پادمانی در ناکامی مذاکرات 

دوحه تاثیر گذار بود؟
نه، این دوربین ها در مذاکرات دوحه تاثیر منفی در تصمیمات 
های  تحریم  لغو  راهبردی  قانون  طبق   . نداشت  طرف  دو 
مجلس ما یک بازه زمانی را برای دولت مشخص کرده بودیم که 
اگر تحریم ها در آن بازه زمانی لغو نشود به اقدامات یکجانبه 

.جمهوری  دهد  پایان  الحاقی  پروتکل  در  ایران  داوطلبانه  و 
اسلامی ، حُسن نیت نشان داد و با این پیش فرض که ممکن 
است مذاکرات به نتیجه برسد ، دوربین ها را در مدت زمان 
مشخص شده ، جدا نکرد و تصویر برداری ادامه یافت و البته 
تصاویر را در اختیار آژانس قرار ندادیم . ما در حال طی کردن 
یک پروسه با آژانس هستیم اما این پروسه ، جداگانه است و 
ارتباطی به مذاکرات دوحه نداشت . ما از حق قانونی خودمان 
استفاده کردیم ،پروتکل داوطلبانه است و این حق اولیه ما بوده 
که در مقابل اقدامات خصمانه آژانس در نپذیرفتن درخواست 
های بحق ایران ، دسترسی های دوربین ها را قطع کنیم و 

دوربین ها را از محل شان جدا کنیم .
قطعنامه آژانس ،جمهوری اسلامی را به یک موضعی رساند 
که اقدامات متقابلی را انجام دهد که به مذاق غربی ها خیلی 
خوش نیامد و آن پایان تصویر برداری دوربین های پادمانی 
بود.هر چند ما تصاویر را به آژانس نمی دادیم اما دوربین ها به 
تصویر برداری خودشان ادامه می دادند و فایل آنها در جمهوری 
اسلامی محفوظ بود . اقدام دیگر ، بکار گیری نسل جدید 
سانتریفیوژها در نطنز بود که غربی ها نسبت به آن نیز واکنش 

نشان دادند .
سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  رئیس  عنوان  به 
خارجی مجلس ، چشم انداز آینده برجام را چگونه می 
بینید . آیا جمهوری اسلامی به نتیجه مطلوب و دلخواه 

خود خواهد رسید؟
این سوال خوبی است ، نماینده آمریکا در سازمان ملل چند 
روز پیش اعلام کرد که امریکا می خواهد تحریم ها را لغو کند و 
جمهوری اسلامی به تعهدات خودش برگردد،این، همان حرفی 
است که جمهوری اسلامی بارها بیان کرده که آمریکا باید تحریم 
ها را لغو و انتفاع اقتصادی کشورمان را حداقل تا پایان دوره 
ریاست جمهوری بایدن تضمین کند و اگر این شروط برآورده 
شود ، جمهوری اسلامی نیز همانگونه که بارها اعلام کرده به 
تعهدات برجامی خود باز خواهد گشت . اما امریکایی ها در 

جلسات مذاکراتی متاسفانه ، تن به این تعهدات نمی دهند .
اگر امریکا اراده سیاسی برای برگشت به برجام نداشته باشد 
قطعا این مذاکرات به نتیجه مطلوب دو طرف نخواهد رسید . 
اکنون ، توپ در زمین امریکایی هاست ، کاخ سفید در موضع 
گیری های رسمی از بازگشت به برجام و پذیرش الزامات آن 
مانند لغو تحریم ها سخن می گوید اما در مذاکرات برجامی 
جاضر نیست ، تضمین بدهد که اعضای خارج شده از لیست 
قرمز را مجددا به لیست بازنگرداند و مسائل پادمانی جمهوری 

اسلامی هم طبق توافقاتی که با آژانس داشتیم حل شود. اگر 
این مواع ، رفع شوند به توافق خواهیم رسید اما اگر امریکایی 
ها بخواهند با همین رویکرد ادامه دهند و گمان کنند جمهوری 
اسلامی از مواضع خود ، عقب خواهد نشست ، قطعا مذاکرات 

به نتیجه نخواهد رسید.
با توجه به شرایط موجود بنظر شما دور بعدی مذاکرات 

چه زمانی انجام خواهد شد ؟
بنظرمی آِّید که نتایج مذاکرات دوحه ۱ بعد از تجزیه و تحلیل 
در پایتخت ها و همچنین سفر آقای بایدن به منطقه ،آشکار 
خواهد شد . البته من همین جا فرصت را غنیمت می شمرم و 
عرض می کنم که بعضی از گزارشات حاکی ازاین است که آقای 
بایدن در سفر به منطقه مرتکب اشتباهات تاریخی و راهبردی 
خواهد شد ، زیرا به نظر می رسد ، گزارشاتی که از وضعیت 
منطقه برای آقای بایدن تهیه کرده اند، گزارش های نادرست 
و گمراه کننده ای است. بنابراین ، توصیه می کنیم دستگاه 
دیپلماسی آمریکا ، بایدن را از تکرار اشتباهات گذشته روسای 

جمهور آمریکا در مورد جمهوری اسلامی بازدارند.
زمان دقیقی برای آغاز دور بعدی مذاکرات ، قابل اعلام 

یا گمانه زنی است ؟
خیر . گویا، آقای بایدن طی یکی دو هفته آینده به منطقه 
سفر می کند اما نمی توان زمان دقیقی برای آغاز دور بعدی 

مذاکرات اعلام کرد.



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir

امام علی علیه السلام
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
مدیرتحریریه: روح اله کرمانی جمکرانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت

تلفن: ٣29٠٣2٠9 - ٣29٠616٠ صندوق پستی: ٣7185/4495 
نشانی:قم- بلوارشهید صدوقی،کوچه 21ممیزیک پلاک 47

اذان صبح:04/16 طلوع آفتاب:05/56 اذان ظهر:13/03 اذان مغرب: 20/31

اپ
وچ

فی 
گرا

یتو
ل

سبز
خه 

شا

دوستِ زیرك، حقیقت است 
و دشمنش، باطل.

دوشنبه -13 تیر ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5532

غرر الحکم : ح 1524

دادکان: از بالا گفتند مجیدی و وریا در استقلال نباشند 
 محمد دادکان رییس اسبق فدراسیون فوتبال گفت: راجع به آقای غفوری باید بگویم ایشان نه حرفی زده، نه کاری 
کرده و نه خلاف دین رفتار کرده است. اگر حرفی زده در جهت مردمش و اعتقادش بوده. هیچ موردی ندارد ولی 
چرا با ایشان برخورد می شود، معلوم نیست. به گزارش تابناک ورزشی؛دادکان افزود: ایشان نه علیه دین حرف زده 
و نه علیه شخصی. می گوید مردم تحت فشار هستند. مردم به ویژه همشهریان خودش در کردستان تحت فشارند و 
زندگی های شان نمی چرخد. خب چه اشکالی دارد؟ من هم بارها و بارها گفتم این حرف ها را. باشگاه استقلال نباید به 
این راحتی بگوید آقای وریا غفوری را نمی خواهیم. دادکان که خود به صراحت لهجه شهرت دارد، در جواب به این  سوال 
که آیا شما می گویید برای تمدید نشدن قرارداد وریا از بالا فشار آوردند؛ گفت:  بله، الان می گویند همه باید سکوت کنند 
و کسی حرفی نزند. شما اگر بروی با فرهاد مجیدی هم مصاحبه کنی، می فهمی که ایشان هیچ  وقت استقلال را ترک 
نمی کرد. من خودم به فرهاد و برادرش علاقه دارم و خودشان هم می دانند. اینها استقلال را ترک نمی کردند. وقتی شما 
تحت فشار می گذاریدشان می گویند دیگر ما نیستیم. قدیم می گفتند سرم را سرسری متراش  ای استاد سلمانی. حالا 

رسیدیم به جایی که سر خودمان را داریم می زنیم.

کیفرخواست فائزه هاشمی صادر شد 
دادستان عمومی و انقلاب تهران از صدور کیفرخواست درخصوص پرونده فائزه هاشمی خبر داد. علی صالحی در 
رابطه با آخرین وضعیت پرونده فائزه هاشمی گفت: در رابطه با این پرونده، قرار مجرمیت صادر شده است.وی افزود: 
پس از طی روال قانونی، کیفرخواست پرونده این فرد به اتهام فعالیت تبلیغی علیه نظام جمهوری اسلامی ایران و توهین 
به مقدسات صادر و به دادگاه ارجاع شده است.بیستم اردیبهشت بود که سخنگوی قوه قضاییه از ورود دستگاه قضا 
به اظهارات فائزه هاشمی خبر داد و گفت: این شخص توسط دادستان تهران تحت تعقیب قرار گرفته و پرونده ای در 
دادسرای عمومی و انقلاب تهران تشکیل شده است.وی افزود: دادستان به عنوان مدعی العموم پرونده را پیگیری کرده 

و پرونده در جریان است.

انتقاد تند مطهری از رابطه ایران و روسیه در مذاکرات برجامی
علی مطهری، نایب رئیس دوم مجلس دهم نوشت: سیاست شرق گرایی در ایران به آنجا رسیده که قبل از مذاکره دوحه 
وزیر خارجه روسیه به ایران می آید، یعنی این مذاکره ی بدون حضور ما با اجازه ماست، و بعد از مذاکره دوحه هم بلافاصله 
هیات مذاکره کننده ایرانی برای دادن گزارش و دریافت رهنمود به مسکو می رود بدون آنکه به مردم گزارشی داده باشد. 
بدیهی است که روسیه مایل نیست که برجام احیا و ایران وارد بازار نفت و گاز شود، چون با هدف او در تجاوز به اوکراین 

سازگار نیست. متأسفانه مسئولان ما منافع ملی را با منافع روسیه پیوند زده اند.

شبکه نسیم: سروش صحت ممنوع الفعالیت نیست 
محمدرضا خوشرود مدیر شبکه نسیم ضمن تکذیب خبر ممنوع الفعالیت بودن سروش صحت گفت: اسفند ماه در 
شبکه تماشا سریالی از سروش صحت را بازپخش کردیم. اما بحث خود برنامه است که چطور می تواند اهداف را محقق 
کند. همچنین مجموعه طنز تلویزیونی ساختمان پزشکان به کارگردانی سروش صحت قرار بود از ۱۸ اردیبهشت ساعت 

۲۰ هر شب از شبکه تماشا پخش شود، اما پخش آن منتفی شد.

  عمل جراحی آیت الله ناصری در بیمارستانی درقم
آیت الله محمدناصری دولت آبادی به علت شکستگی استخوان در یکی از بیمارستان های شهر مقدس قم مورد عمل 
جراحی قرار گرفت. آیت الله محمد ناصری دولت آبادی از اساتید اخلاق در بیمارستانی در قم بستری شد و تحت عمل 
جراحی قرار گرفت .عمل جراحی آیت الله ناصری موفقیت آمیز بوده و وضعیت جسمانی وی رو به بهبودی می باشد 

.مومنین و دوستداران این استاد اخلاق، جهت شفای وی دعا کنند.

»محمدرضا غلامرضا« معاون سیاسی وزارت کشور شد 
محمدرضا غلامرضا با حکم وحیدی به معاونت سیاسی وزارت کشور منصوب شد.احمد وحیدی وزیر کشور طی 
حکمی محمدرضا غلامرضا را به عنوان معاون سیاسی وزارت کشور منصوب کرد.پیشتر محمدباقر خرمشاد از شهریور 

۱۴۰۰ عهده دار مسئولیت معاونت سیاسی وزیر کشور بود.

بازگشت 4 هزار مهاجر از ایران به افغانستان
وزارت مهاجران دولت موقت طالبان اعلام کرد که ۴ هزار و پانصد مهاجر طی  دو روز گذشته به افغانستان بازگشته اند.
این وزارت همچنین افزود که پناهجویان بازگشته به اداره امور مهاجران سازمان ملل برای دریافت کمک معرفی شدند.

براساس آمار وزارت مهاجران طالبان، این افراد طی دو روز گذشته از مرز میلک در نیمروز وارد افغانستان شدند.

زمان واریز وام بازنشستگان اعلام شد
محمود مرتضایی فردمدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی کشوری از اعلام نتایج مشمولان دریافت وام 
ضروری بازنشستگان کشوری تا اواخر تیر ماه خبر داد و گفت: اولین نوبت وام در مرداد ماه به حساب گروه اول واریز می شود.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 100 کیلوگرم تریاک و دستگیری ۳ قاچاقچی 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۱۰۰ کیلوگرم تریاک و دستگیری ۳ قاچاقچی مواد مخدر در این 
رابطه خبر داد. سردار "بهادر اسماعیلی" اظهار داشت: در پیگیری اداره عملیات ویژه پلیس مبارزه با مواد مخدر 
استان قم مشخص شد، اعضای یک باند قاچاق مواد افیونی قصد دارند با ۲ دستگاه خودرو پژو پارس محموله 
مواد مخدر را از یکی از استان های مرکزی با عبور از محور مواصلاتی استان قم به تهران منتقل کنند که بلافاصله 
موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت وی تصریح کرد: ضمن هماهنگی های قضائی، مأموران به 
محل های مورد نظر در محورهای مواصلاتی اعزام و با کنترل نامحسوس تردد خودروهای عبوری، سرانجام هر 
۲ خودرو را شناسایی کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: در ادامه با تلاش مأموران 
خودروها متوقف و با دستگیری ۳ قاچاقچی، خودروها نیز برای بازرسی به پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
منتقل شدند. وی گفت: سرانجام طی بازرسی صورت گرفته، ۱۰۰کیلو و ۴۵۰ گرم تریاک در قالب ۱۰ بسته 

کشف و در نهایت متهمان پس از تشکیل پرونده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:

پروانه کار پزشکان خاطی در سقط جنین ابطال می شود
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به قانون تعالی خانواده و جوانی جمعیت گفت: پروانه کار 
پزشکانی که شرایط سقط جنین را فراهم کنند، باطل می شود.  محسن رضایی در حاشیه دومین کارگاه آموزشی 
نجات فرزندان سقط که در سالن دانشگاه علوم پزشکی و با حضور کادر درمان برگزار شد، افزود: بر اساس قانون 
تعالی خانواده و جوانی جمعیت که پارسال از سوی رییس جمهور ابلاغ شد فراهم کردن شرایط و ابزار سقط 
جنین حتی برای یک بار سبب ابطال پروانه کار پزشک خاطی می شود. وی با بیان این که سالانه در کشور بین 
۳۵۰ تا ۵۰۰ هزار جنین سقط می شود، اضافه کرد: از این میزان فقط ۱۰ هزار سقط قانونی بوده است.  مسئول 
بسیج جامعه پزشکی قم نیز بررسی مسائل شرعی، فقهی و اخلاق پزشکی در موضوع سقط جنین را از جمله 
اهداف برگزاری این کارگاه آموزشی برشمرد.  سرهنگ ابوالفضل چهره نما همچنین از راه اندازی مرکز نفس با 
هدف حمایت های مشاوره ای درمانی و فقهی برای والدینی که قصد سقط جنین را دارند در آینده نزدیک خبر داد.

 
روابط عمومی  دانشگاه علوم پزشکی قم :

نوجوان قمی در پارک آبی جان باخت
نوجوان ۱۲ ساله قمی در یکی از مراکز تفریحی ورزشی قم جان خود را از دست داد.

به گزارش روابط عمومی  دانشگاه علوم پزشکی قم ، روزشنبه  اورژانس ۱۱۵ استان قم یک نوجوان ۱۲ 
ساله را از یکی از مراکز تفریحی ورزشی قم با حالت احیای قلبی ریوی به یکی از مراکز درمانی قم منتقل کرد.

با وجود تلاش کادر اورژانس و بیمارستان بر احیای وی، متأسفانه این نوجوان جان خود را از دست داد.
پزشکی قانونی استان هم با تأیید جانباختن این نوجوان اعلام کرد؛ علت دقیق فوت در دست بررسی است.

روابط عمومی سپاه استان قم  خبرداد:

پلمب قهوه خانه های متخلف و کافه های مختلط 
سه کافه مختلط به علت تخلف های متعدد از جمله کشف حجاب و موضوعات دیگر پلمب و صاحبان کافه ها 
برای برخورد قانونی به اداره اماکن قم احضار شدند.  به گزارش روابط عمومی سپاه استان قم، پاکسازی و 
نظارت بر قهوه خانه های سنتی و کافه های پرآسیب توسط ۹ تیم متشکل از پلیس اماکن، قرارگاه امر به معروف 
و نهی از منکر ثارالله و قرارگاه ۱۹ دی استان قم انجام شد. سه کافه مختلط به علت تخلف های متعدد از جمله 
کشف حجاب و موضوعات دیگر پلمب و صاحبان کافه ها برای برخورد قانونی به اداره اماکن ناجا احضار شدند. 

لازم به ذکر است، در اجرای این مأموریت به افراد بدحجاب تذکر لسانی داده شد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم:

پیمانکاران برای هدررفت آب 
دربوستان ها جریمه می شوند

موضوع  در  گفت:  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
هدف رفت آب در بوستان ها و فضای سبز، دستورالعملی به پیمانکاران ابلاغ و 

جریمه های سنگینی برای آنان در این خصوص در نظر گرفته شده است.
پیام جوادیان با اشاره به اینکه کشورمان به ویژه شهر قم امسال با بحران کم آبی 
مواجه است، اظهار کرد: گذر از این وضعیت بحرانی نیازمند اتخاذ تدابیری برای 
مصرف بهینه منابع محدود آبی است و در سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 

قم با حساسیت روی این موضوع در حال کار هستیم.
را  سازمان  این  در  انرژی  منابع  بهینه  مصرف  برای  جلساتی  برگزاری  وی 
موردتوجه قرارداد و گفت: در حوزه آب موضوع نقص سیستم های آب رسانی 
مطرح که باعث هدر رفت می شد که برای حل این موضوع دستورالعملی به 
پیمانکاران بوستان ها و فضای سبز ابلاغ شد که طی آن در صورت سهل انگاری و 

هدر رفت آب، جریمه های سنگینی برای آنان اعمال خواهد شد.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم ادامه داد: با اجرایی 
شدن این ابلاغیه از سوی پیمانکاران، شاهد کاهش ۷۵ درصدی گزارشات هدر 

رفت آب در بوستان ها هستیم که نکته مثبتی در بهینه سازی مصرف آب است.
آبیاری  انتقال ساعت  جوادیان از حذف و کاهش عرصه های چمن کاری و 
بوستان ها و فضای سبز به نیمه شب خبر داد و اضافه کرد: تأمین آب برای آبیاری 
فضای سبز بعضی از معابر ازجمله بلوار سردار حاج قاسم سلیمانی به عنوان 
آن  برای  که  بوده  سازمان  اولویت های  جز  قم  شهر  جنوب  به  شمال  کریدور 

برنامه ریزی خوبی صورت گرفته است.
وی از افزایش سرعت احداث تصفیه خانه با هدف استفاده از پساب ها برای 
آبیاری خبر داد و بیان کرد: در حال حاضر حدود ۴۵ لیتر در ثانیه در طول 
قرار  جنگلی  عرصه های  اختیار  در  و  می شود  ثانویه  تصفیه  پساب  شبانه روز 

می گیرد.
اینکه  بر  تأکید  با  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
بهینه سازی مصرف آب و برق موضوعی بوده که با جدیت در سازمان دنبال 
کنیم  ایفا  را  نقشی  مصرف  کاهش  در  خودمان  سهم  به  بتوانیم  تا  می شود 
خاطرنشان کرد: از شهروندان می خواهیم هدرروی و آب افتادگی ها را از طریق 

1٣7 اطلاع رسانی کنند.
 

مدیر منطقه پنج شهرداری قم تاکید کرد :

لزوم ورود دولت برای تأمین 
زیرساخت های جمکران

مدیر منطقه پنج شهرداری قم گفت: مسجد مقدس جمکران مکانی ملی و 
فراملی است و طبق آمار بیش از ۲۰۰ روز از سال مراسم با حجم زیادی از زائر در 
آن برگزار می شود که حضور این جمعیت عظیم نیازمند امکانات، زیرساخت ها و 
خدمات بیشتر از وضعیت فعلی است که فراهم کردن آن نیازمند مساعدت دولت 

است.
زین العابدین قراچورلوی با اشاره به برگزاری جلسه مشترک با مسئولان مسجد 
مقدس جمکران برای تعیین تکلیف پارکینگ های اطراف این مکان مقدس، 
اظهار کرد: در این جلسه وضع موجود پارکینگ های مسجد مقدس جمکران 
بررسی شد و پارکینگ های یک، دو و سه مورد تأیید قرار گرفت و پیش بینی شده 

مقداری فضا به پارکینگ شماره سه افزوده شود.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم ادامه داد: پارکینگ شماره چهار نیز مورد تأیید 
طرفین قرار گرفت و مقرر شد به این پارکینگ نیز فضای بیشتری اختصاص یابد.

وی از پیش بینی پارکینگ های جدید در این منطقه خبر داد و گفت: یک 
پارکینگ در خیابان امام حسن)ع( و یک پارکینگ نیز در ابتدای خیابان ظهور 

پیش بینی شد که با اصلاحاتی به تصویب رسید.
کار  و  شده  جانمایی  حجت  خیابان  در  بعدی  پارکینگ  افزود:  قراچورلوی 
کارشناسی خوبی بر روی آن انجام شد و قرار شده این پارکینگ ها به کمیسیون 
ماده پنج ارائه شود تا تغییرات اساسی شکل گرفته تا خیل زائران با آرامش و 

آسایش در مراسم مختلف این مسجد مقدس حضور پیدا کنند.
وی با تأکید بر اینکه وضعیت موجود پاسخگوی خیل کثیر زائران نیست، 
خاطرنشان کرد: مسجد مقدس جمکران مکانی ملی و فراملی است و طبق 
آمار بیش از ۲۰۰ روز از سال مراسم با حجم زیادی از زائر در آن برگزار می شود 
که حضور این جمعیت عظیم نیازمند امکانات، زیرساخت ها و خدمات بیشتر از 

وضعیت فعلی است که فراهم کردن آن نیازمند مساعدت دولت است.

سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم تاکید کرد:

لزوم راه اندازی اپلیکیشن پرداخت 
الکترونیک برای زائران

سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم از برنامه ریزی 
برای فراهم سازی زیرساخت های لازم برای اتصال قم کارت به سیستم بانکی 

کشور خبر داد.
و  اطلاعات  فناوری  برنامه های سازمان  از  دیگر  ،یکی  مؤمن حجازی  علی 
ارتباطات شهرداری قم را در حوزه حمل ونقل عنوان و اظهار داشت: در این حوزه 
با همکاری معاونت حمل ونقل شهرداری قم و سازمان اتوبوس رانی می خواهیم 
در کمترین زمان جدول تردد ناوگان حمل ونقل را در اختیار شهروند قرار داده تا 
شهروندان این آگاهی را داشته باشند که اتوبوس در چه بازه زمانی به ایستگاه 
خواهد رسید و در تلاشیم در پلت فرم های بومی نیز مانند نشان نیز این جدول 

را ارائه کنیم.
وی در حوزه حمل ونقل پرداخت الکترونیک را مطرح کرد و گفت: در حوزه 
اتوبوس رانی تمام الزامات پرداخت الکترونیک شهروندان ایجادشده و هم اکنون 
پرداخت  که  ایجاد کرده  را  و تلاش می کنیم شرایطی  داریم  را  زائران  دغدغه 

الکترونیک شهروند نیز بدون نیاز به قم کارت انجام شود.
سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم ایجاد راه کار ثانویه 
و تعریف اپلیکیشنی برای پرداخت الکترونیک زائران پیشنهاد داد و تصریح کرد: 
ارتباط قم کارت با کارت های بانک شتاب به صورت پایلوت در حوزه کارمندی و 
توافق با بانک شهر انجام شده است و در حال برنامه ریزی برای توزیع آن هستیم.

وی ارتباط قم کارت را با سایر بانک ها را نیازمند توافق گسترده ای دانست و 
خاطرنشان کرد: برای تعامل بین قم کارت و سایر بانک ها نیاز به توجیه اقتصادی 
بین طرفین هستیم و در تلاشیم این اتفاق رقم بخورد و با توجه به این که تکنولوژی 

روز امروز در اختیار بوده که تمام پرداخت ها الکترونیکی شود.
 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم  خبرداد:

اتمام بهسازی خیابان سپاه تا پایان تیرماه
مدیر منطقه هفت شهرداری قم از اتمام بهسازی خیابان سپاه تا پایان تیرماه 
خبر داد و گفت: این خیابان یکی از پرترددترین مسیرهای منتهی به حرم بوده و  
این پروژه باهدف بهسازی پیاده رو و فضای سبز جهت بهبود عبور و مرور مسافران 

و شهروندان اجرا می شود.
محمد رمضانی با اشاره به اجرای پروژه بهسازی خیابان سپاه در حدفاصل 
این خیابان  راه آهن مرکزی اظهار داشت:  ایستگاه  تا  چهارراه شهید غفاری 
به عنوان  یکی از معابر مهم منطقه هفت شناخته شده و اتمام بهسازی آن یکی از 

پروژه های منطقه  در سال ۱۴۰۱ بوده که در دستور کار قرارگرفته است.
وی مختصات پروژه را موردبررسی قرارداد و افزود: این پروژه از شهریور سال 
۱۴۰۰ آغازشده و امیدواریم تا پایان تیرماه به بهره برداری کامل برسد که ۵۰۰ 

میلیون تومان نیز اعتبار به آن اختصاص داده شده است.
این پروژه ۳ هزار و ۵۰۰  مدیر منطقه هفت شهرداری قم تصریح کرد: در 

مترمربع موزاییک فرش انجام شده و ۲۵۰ متر نیز جدول سنگی کارشده است.
و  پیاده رو خیابان سپاه ذکر کرد  بهسازی  را  پروژه  این  اجرای  از  وی هدف 
گفت: خیابان ایستگاه یکی از پرترددترین مسیرهای منتهی به حرم بوده و این 
پروژه باهدف بهسازی پیاده رو و فضای سبز جهت بهبود عبور و مرور مسافران و 

شهروندان اجرا می شود.

استاندار قم گفت: طی یک ماه آینده، با برگزاری جلسه ای مصوبات در رابطه 
با شهرک پردیسان پیگیری و کار عملیاتی و اجرایی در این زمینه گزارش شود. به 
گزارش روز یکشنبه ایرنا، سید محمدتقی شاهچراغی در جلسه پیگیری مصوبات 
پردیسان در سالن جلسات کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان این شهرک اظهار 
داشت: توقع این بود که مصوباتی که انجام شده است، خروجی آن دیده شود.   وی 
با تاکید بر پیگیری مصوبات تصریح کرد: باید اقدام عملی و میدانی مصوبات دیده 
شود.  وی درباره حل مشکل نانوایی در این شهرک گفت: در محله هایی که نانوایی 
ندارند، به صورت موقت و استفاده از نانوایی سیار هم شده است، مشکلشان حل 
شود و در زمینه تغییر ساعت کاری نانوایی ها نیز اگر نیاز است، اقدام لازم صورت 
گیرد. استاندار قم، همچنین درباره وضعیت زمین های ورزشی مرتبط با پردیسان؛ 

خواهان تعیین تکلیف آنان در یک بازه زمانی مشخص شد.       
 پراکنش تعداد نانوایی ها در سطح شهر قم مناسب نیست

فرماندار قم نیز در این جلسه گفت: پراکنش تعداد نانوایی ها در سطح شهر قم 
مناسب نیست و در بعضی از مناطق تعداد نانوایی ها بیش از حد نرمال است و در 
برخی از منطقه ها به ویژه منطقه ۸ )پردیسان( تعداد نانوایی ها متناسب با جمعیت 
نیست. عباس ذاکریان با اشاره به بازدید میدانی خود از برخی از واحدهای نانوایی 
منطقه پردیسان افزود: سبک زندگی مردم در تهیه نان تغییر کرده است و صبح ها 
نانوایی هایی که بازدید کرده ام؛ همه آنان فعال، خلوت و نان آماده برای عرضه 
داشتند؛ ظاهرا مردم شب  اقدام به تهیه نان می کنند که در این زمان نیز نانوایی ها 

محدودیت هایی دارند، از این رو نیازمند تغییر ساعت کار نانوایی ها هستیم.    
وی خاطرنشان کرد: سهمیه نانوایی هایی که به علت تخلف پلمب شده اند؛ به 
نانوایی های اطراف آنها داده می شود. وی درباره ساماندهی مشاوران املاک این 
منطقه نیز گفت: در این زمینه با نهادهای مرتبط جلساتی را برگزار کردیم که قرار 

شد؛ مشاوران املاکی که پروانه کسب ندارند، به دریافت آن اقدام کنند.
امام جمعه شهرک پردیسان قم نیز از پیگیری مسئولان در رفع مشکلات این 
منطقه تقدیر و سپاسگزاری کرد و گفت: برخی از مشکلات پردیسان نزدیک به 
سه دهه می رسد که امیدواریم که این مشکلات هر چه زودتر به صورت عملیاتی 
حل شود. حجت الاسلام والمسلمین محمدرضا حامدی، مشکل نان را یکی از 

مشکلات این منطقه برشمرد و خواستار رسیدگی مسئولان در این زمینه شد.
در این جلسه درباره مصوبات مربوط به منطقه پردیسان؛ بحث و تبادل و نظر میان 

مدیران و کارشناسان شرکت کننده در این جلسه صورت گرفت. 

استاندار قم: 

مصوبات در رابطه با شهرک پردیسان باید عملیاتی شود

  جوانی جمعیت ایران در سرازیری پیری!  

طرح: محمدعلی رجبی

 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
قم گفت: در راستای افزایش توان تولید در تیرماه 
بهره  به  استان  دراین  صنعتی  واحد  پنج  جاری، 

برداری می رسد.
:این  اظهارداشت  گویی  و  در گفت  ابدالی  اکبر 
به  نزدیک  سرمایه گذاری  با  صنعتی  واحدهای 
پنج هزار میلیارد ریال و ایجاد اشتغال برای ۲۹۸ نفر 
در قم آغاز به کار می کنند و با بهره برداری از آن ها 
همچون  محصولاتی  تولید  زمینه  در  استان  توان 
ظروف یکبار مصرف از کاغذ و مقوا،  ورق کامپوند و 
گرانول پلیمری، انواع پریفرم و سایر اقلام صنعتی، 

افزایش می یابد.
وی افزود: برنامه افتتاح واحدهای صنعتی درقم 
طی سال جاری به مناسبت های مختلف همچون 
هفته دولت در شهریورماه و سالروز پیروزی انقلاب 

و  می یابد  ادامه  نیز  بهمن ماه   ۲۲ در  اسلامی 
تولید  توان  بخش صنعت استان در مسیر تقویت 
از همه ظرفیت های در اختیار خود  و اشتغالزایی 
هم اکنون  داد:  ادامه  وی  کرد.  خواهد  استفاده 
نقطه ای  به  تولیدی در قم  نیز سطح فعالیت های 
واحدهای  از  توجهی  قابل  شمار  که  رسیده است 
صنعتی برای توسعه فعالیت خود نیازمند نیروی کار 
جدید هستند و بازار کار خوبی برای افراد علاقه مند 
به اشتغال در بخش های صنعتی و تولیدی در قم به 

وجود آمده است.
واحدهای  تعداد  افزایش  کرد:  تاکید  ابدالی 
نیاز  و  شده  تولید  محصولات  تنوع  صنعتی، 
کارخانه ها به نیروی انسانی همه نشان از آن دارد 
که بخش صنعت قم از نظر کمی با رشد چشمگیری 
مواجه شده و اکنون نیاز است که علاوه بر آن به بحث 

عمق بخشی به فعالیت های صنعتی در استان به 
صورت ویژه توجه شود.

وی افزود: در همین رابطه تلاش خواهیم کرد تا 
سرمایه گذاری های صنعتی در قم بیشتر در بخش 
تولید محصولات راهبردی، دانش بنیان، پاک و مورد 
نیاز کشور باشد و در این خصوص حمایت های لازم 
نیز از افراد علاقه مند به انجام فعالیت های تولیدی در 

قم به عمل خواهد آمد.
در بخش صنعت قم دارای هفت شهرک صنعتی 
سلفچگان،  نشر،  و  چاپ  الغدیر،  شکوهیه، 
محمودآباد، درودگران، فناوری اطلاعات و ارتباطات 
)I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، 
آنها موقعیت  از  و طغرود است که هر کدام  سیرو 
ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، تولید و اشتغال 

دارد.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

پنج واحد صنعتی دراستان قم آماده افتتاح است

فرماندار قم گفت: باید ساماندهی سگ های ولگرد در این منطقه نیز تا یک 
هفته آینده انجام شود. عباس ذاکریان در گفتگوی با تاکید بر ضرورت ساماندهی 
وضعیت منطقه دامشهر گفت: باید ساماندهی سگ های ولگرد در این منطقه نیز 
تا یک هفته آینده انجام شود. فرماندار قم با بیان اینکه شهرداری ها متولی کنترل 
جمعیت حیوانات ناقل بیماری در شهر ها هستند افزود:دهیاری ها در روستا ها و 
در محیط های شخصی نیز مسئول کنترل جمعیت حیوانات با شخص حقیقی 
است. وی با اشاره به حمله چهار مورد سگ در یک ماه گذشته در منطقه دام 
شهر تصریح کرد: متاسفانه دو کودک در این چهار حادثه فوت کردند و، چون این 
منطقه محصور شده، کنترل جمعیت حیوانات ناقل بیماری به عهده مدیرعامل 
مجتمع دام شهر است. مدیرعامل مجتمع دامشهر هم در این جلسه با اشاره به 
فاصله ۱۴ کیلومتری دام شهر با شهر قم گفت: از ابتدای سال تا کنون در سه 

مرحله حیوانات ناقل بیماری در این منطقه جمع آوری شده اند.
ناصر رعیت پور با تاکید بر اینکه دام شهر محل زندگی خانوادگی نیست و تنها 
مسئولیت تامین آب و جمع آوری زباله بر عهده بنده است نه مسائل اجتماعی 
و بهداشتی افزود: این مجتمع به تنهایی توانایی امکان جمع آوری سگ های 
منطقه را ندارد و تمامی دستگاه ها باید پای کار باشند. معاون دادستان قم هم با 
بیان اینکه دستگاه قضایی در این زمینه به شهرداری ها، دهیاری ها و واحد های 
مربوطه دستورالعمل های لازم را طبق قانون ارسال کرده گفت: قطعا اگر کسی 
در این زمینه از قانون تخطی کند، با شدت با آن برخورد خواهد شد. روح الله 
مسلم خانی با اشاره به ضرورت نقش نظارتی مسئول مجتمع دامشهر افزود: 
اینکه بگوییم در دام شهر انسان زندگی میکند و نمی شود آن منطقه را خالی از 

سکنه کرد، توجیه است.

فرماندار قم  تاکید کرد:

ضرورت ساماندهی وضعیت سکنه منطقه دامشهر 

توزیع  شرکت  دیسپاچینگ  و  بهره برداری  معاون 
تیرماه   11 روزشنبه  گفت:  قم  استان  برق  نیروی 
پیک بار مصرف برق در قم به ۸۸۲ مگاوات رسید و 

رکورد مصرف برق در این استان شکسته شد.
گویی  و  گفت  در  ارجمندزاده  محمد  سید 
با ۴۶  قم  تیرماه جاری،  :روز شنبه11  اظهارداشت 
درجه سانتی گراد گرم ترین روز سال را سپری کرد و 
گرمای هوا باعث رشد فزاینده مصرف برق در بخش 

خانگی شد.
برق  بیشترین مصرف  رکورد  آخرین  گفته وی،  به 
در قم مربوط به ۲۲ تیرماه سال گذشته با ثبت ۸۳۷ 

مگاوات بود که روز گذشته ۵.۴ درصد افزایش یافت.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به این که روز گذشته 
پیک بار  بود،  کشور  سراسر  در  گرم  روزهای  از  یکی 
و ۳۱۸  هزار  عدد ۶۷  به  نیز  کشور  در  برق  مصرف 
مگاوات رسید و نسبت به آخرین رکورد مصرف کشور 

۳۰۶ مگاوات افزایش نشان می دهد.
ارجمندزاده با بیان این که افزایش مصرف برق باعث 
قطع خودکار برق برای جلوگیری از سوختن و یا خراب 
شدن تجهیزات می شود، تصریح کرد: در روز گذشته با 
وجود آن که بر اساس برنامه ریزی انجام شده و همکاری 
صنایع، کشاورزی و ادارات خاموشی با برنامه در سطح 

استان نداشتیم، اما افزایش مصرف به ویژه در مناطق 
مسکونی که الگوی مصرف برق را رعایت نکرده اند 
و  بی برنامه  به صورت  خاموشی  و  برق  قطع  موجب 

ناشی از افزایش مصرف و حوادث شد.
وی از شهروندان درخواست کرد: نسبت به مدیریت 
مصرف برق اهتمام بیشتری داشته باشند و در ساعات 
پیک مصرف برق) ۱۲ تا ۱۷ و ۲۰ تا ۲۳( از وسایل 
پرمصرف استفاده نکنند. وی تاکید کرد: تنظیم درجه 
کولرهای گازی روی ۲۵ درجه سانتی گراد و کولرهای 
آبی روی دور کند از دیگر عوامل در مدیریت مصرف 

برق و جلوگیری از خاموشی است.

معاون شرکت توزیع نیروی برق استان قم:

رکورد مصرف برق در قم شکست

جانشین ستاد اربعین استان قم :
جمکران بزرگترین موکب اربعین در ایران می شود 

جانشین ستاد اربعین استان قم از تصمیم استان برای خدمات رسانی به زوار 
اربعین حسینی در مسجد جمکران خبر داد و گفت: تمامی دستگاه ها باید به 
کمک ستاد مردمی اربعین بیایند و در این راستا ستادهای بقاع متبرکه، مساجد 
و حسینیه ها فعال شوند.  ابوالقاسم مقیمی در جلسه هماهنگی ستاد مردمی 
اربعین که با حضور قائم مقام مسجد مقدس جمکران و مدیران ستاد مردمی اربعین 
برگزار شد، با اشاره به اهمیت برگزاری جلسات پیرامون نحوه میزبانی اربعین، از 
فضای وسیع تر مسجد مقدس جمکران نسبت به مصلی به عنوان بزرگترین موکب 

اربعین در جهان اسلام یاد کرد و اظهار داشت: با توجه به گرمای ویژه امسال، تمرکز 
خدمات در مسجد مقدس جمکران به عنوان یک تصمیم بسیار مناسب در سطح 
استان است. معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم با تأکید بر آمار حضور 
زائران از نیمه شعبان سال گذشته و افزایش قابل توجه نسبت به قبل از شیوع 
ویروس کرونا، تصریح کرد: در آخرین سال برگزاری مراسم اربعین در قم آمار پذیرایی 
۲۵۰ هزار نفر زائر بود که با تخمین های امسال باید ۳۰ درصد افزایش در اربعین 

پیش رو در نظر گرفت. 

شاید تو دنیا تو یه نفر باشی 
ولی برای من همه دنیایی 
همسر عزیزم تولدت مبارک

ازطرف حسین باقری


